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رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در مکتب سلیمانی تاکید بر این است که با مردم باوری و خداباوری می توان مشکلات را حل کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در جلسه علنی امروز )یکشنبه ۱۲ دی ماه( مجلس شورای اسلامی گفت: فرا رسیدن 
سالروز شهادت مرد میدان سردار پرافتخار اسلام و محبوب دل مردم ایران و تمام مستضعفان جهان، شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی را به ملت شریف ایران و 
تمام کسانی که به آرمان عدالت گستری، آزاده خواهی و رفع ظلم و تبعیض از جهان باور دارند و در این مسیر گام برداشته اند، تسلیت و تعزیت عرض می کنم.وی 
بیان کرد: خون شهید راه خود را در زمین و آسمان ها پیدا می کند و این وظیفه ما است تا بتوانیم با فهم درست از سیره شهید و منطق عمل و اندیشه او، زندگی 

و فکر خود را با آن منطق سازگار کنیم و خود را از انحراف، تندروی یا کندروی رها کنیم. mamlekatonline.ir
2

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

سرمقاله
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می گوینــد اگر برجام به جای توافقنامه چند جانبه به 
معاهده ای  بین الملی ذیل ســازمان ملل می انجامید 

ماندنی بود.
می گویند اگر در ترجمه انگلیســی و فارســی متن 
 برجام دقت می شــد در مسیر احیا و برگشت برجام

 دستمان پر بود.
می گویند در دولت حســن روحانی برای یک توافق 
حداقلی و لبخند جلــوی دوربین بیتابی می کردند و 
عزتمان را نادیده می گرفتند. می گویند یا می گفتند یا 
خواهند گفت؛ چه فرقی برای ملت دارد چه کسی چه 
چیزی می گوید، وقتی نان مردم به سرنوشت برجام 

گره خورده است.
از دولــت محمود احمدی نژاد تا امروز هر گروهی که 
عنان کار را در اختیار داشــت، دیگران عرصه را برای 

تاختن و اتهام بستن باز دیدند.
هر گروهی که کار در دستش نبود مذاکرات را خیانت 

نامید و تا توانستند کلوخ و سنگ انداختند.

باورم نمی شــود که ۳۹ سال دوستی و رفاقت و برادری یک 
مرد بزرگ را در یک لحظه از دســت دهیم و نظام یکی از 
بزرگترین ضربات تاریخ سیاسی و امنیتی خود را تحمل کند.

باید بپذیریم که ضربه خوردیم و آسیب جدی دیدیم. نمی شود 
پیرامون شخصیت حاج قاسم بدون شناخت و معرفت سخن 
گفت . شاید این ســخن من مورد پسند عده ای به ویژه ای 
افرادی که در مســئولیت هستند، نباشد اما به باور من قاسم 
سلیمانی یک فرد عادی بود که به مرور زمان رشد کرد و در 

تاریخ زندگی خود هر روز در حال شدن بود.

 گره کور نان ملت 
بر دیوار برجام

 سردار سلیمانی
 دیپلماتی تمام عیار

 شهید سلیمانی 
 بین میدان و دیپلماسی

 ارتباط خوبی برقرار کرد

دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی 
ریشه های قاچاق را در کشور 

شناسایی کنند

 وزیر نفت نگاه ویژه ای 
به بهبود وضع سرمایه انسانی 

نفت دارد

 همه بانک ها 
از ساعت 7 و 30 دقیقه صبح 

شروع به کار می کنند

بازپرداخت اقساط وام نهضت 
ملی 2 سال پس از تحویل 

مسکن آغاز می شود
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران گفت: یکی 
از ویژگی های برجسته شهید سلیمانی این بود 
که بین میدان و دیپلماسی ارتباط بسیار خوبی 

برقرار کرد.

 دادستان کل کشور گفت:  دستگاه های اطلاعاتی و 
امنیتی باید همانگونه که با ظواهر و عوامل امر قاچاق 
به خوبی برخورد می کنند، ریشــه ها و سردسته های 

این مسئله را هم شناسایی کنند و...

عضو هیئت رئیســه کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی گفت: خوشبختانه وزیر نفت 
در این مــدت نگاه ویژه ای بــه بهبود وضع 

نیروی انسانی در صنعت نفت داشته است.

با درخواست دبیر شورای هماهنگی بانک های 
دولتی مبنی بر اعلام یکپارچه ســازی ساعت 
کاری بانک ها، مقرر شــد بانک ها نیز همچون 

کارکنان دولت از...

وزیر راه و شهرسازی گفت: بازپرداخت اقساط 
وام نهضت ملی مسکن دو سال بعد از واگذاری 
واحد مسکونی آغاز می شود.به گزارش وزارت راه 

و شهرسازی، رستم قاسمی...

آغاز رسیدگی قضایی به جنایات آمریکا
اقدامیکهبایدزودتراتفاقمیافتاد

معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران، 
با اشاره به ناکارآمدی پیش نویس طرح اصلاح قانون 
ایرادات اساسی بازار، بر لزوم  بازار سرمایه، در رفع 
تاکید  شرایط،  بهبود  برای  فعلی  قوانین  از  استفاده 

کرد.
سال  ماه  دی  اول  در  آنلاین،  مملکت  گزارش  به 
کمیسیون  سرمایه  بازار  تخصصی  کارگروه  جاری، 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی، پیشنهادات خود 
بند  بازار سرمایه، طی ۹  قانون  اصلاح  پیرامون  را 
مطرح کرد. با این حال، به نظر می رسد که اهالی 
طولی  و  نداشتند  مصوبه  این  از  خوشی  دل  بازار، 
نکشید که انتقادات به این طرح در فضای مجازی 
توسعه  معاون  کاشی،  توکلی  علیرضا  گرفت.  بالا 
کانون نهادهای سرمایه گذاری ایران به بررسی این 

پیشنهادات پرداخت.

اجرایی  صف  در  همچنان  فعلی،  قوانین 
شدن

توکلی کاشی در ابتدا اذعان کرد: در حال حاضر، دو 
قانون در حوزه بورسی وجود دارد که شامل قانون 
بازار اوراق بهادار، مصوب سال ۸۴ و قانون توسعه 
ابزار ها، مصوب سال ۸۸ است، خیلی از بخش های 
این قوانین، همچنان اجرایی نشده اند. علاوه بر آن، 
بازار سرمایه  در  که  از مشکلاتی  برخی  برای حل 
وجود دارد، نیازی به قانون نداریم.وی افزود: در واقع، 
شورای عالی بورس، سازمان بورس و اوراق بهادار و 
نهادهای خودانتظام، می توانند با اختیاراتی که قانون 
برای  دستورالعمل هایی  و  آیین نامه ها  داده ،  آنها  به 
حل مشکلات بازار تهیه کنند. از جمله این موارد، 
می توان به بحث دامنه نوسان و کاهش ریسک های 

فعالان بازار ...

 حل مشکلات بورس نیاز به اصلاح قانون ندارد

شفافیت در نظارت
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 پنج میلیون دز واکسن نورا توزیع می شود

واکسن کرونای نورا اثر بخشی 90درصدی دارد

 محمد حیدری

صادق خرازی

ادامه در صفحه 2

ادامه در صفحه 2

روابط عمومی و امور بین الملل شرکت گروه ملی صنعتی فولاد

آگهي مناقصه عمومي دو مرحله

 به شماره 2140082
موضوع : خريد يك دستگاه كليد موتوري اشتوس بانگ

SIEMENS      :           Typ  :  3WV6711-7PB13-Z            Fabr.Nr.Hbg 320348

Ui:1500 v- VDE 0660 / IEC 157-1      Ith2 = 6300 A;UE=1200 v-      I > 3,0-12,0KA
گروه ملي صنعتي فولاد ايران در نظر دارد تعداد يك دستگاه كليد موتوري اشتوس بانگ مورد نياز كارخانه لوله سازي خود را 
از طريق مناقصه عمومي 2 مرحله اي و طبق شرايط عمومي و خصوصي مناقصه از يكي فروشندگان يا تأمين كنندگان واجد 
شرايط خريداري نمايد . لذا ، متقاضيان مي توانند جهت دريافت اطلاعات بيشتر به آدرس : اهواز – كيلومتر 9 جاده خرمشهر 
شركت گروه ملي صنعتي فولاد ايران )  امورقراردادها (  تلفن :33142872-061 / 33310066-061  مراجعه و يا از طريق 

وب سايت  WWW.INSIG.ORG اقدام نمايند . 
تاريخ فروش اسناد مناقصه از روز دوشنبه مورخ 1400/10/13 لغايت روز يكشنبه مورخ 1400/10/19 مي باشد . 

رئیس جمهور بر لزوم توجه جدی به رعایت مصرف 
انرژی در کشور تأکید کرد و گفت: ان شاء الله امسال 
با رعایت الگوی مصرف شاهد قطعی گاز و برق در 

کشور نباشیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری، 
حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیســی عصر روز 
یکشنبه در جلســه هیئت دولت ضمن گرامیداشت 
یاد و نام شــهید حاج قاسم ســلیمانی، اظهار کرد: 
شهید ســلیمانی مَرد واقعی عرصه میدان بود و در 
عمل پایبندی خود را به ولایت و رهبری نشان داد.

وی، رعایــت مصرف گاز، برق و آب در کشــور را 
مهم برشــمرد و تصریح کرد: ان شــاء الله امسال با 
رعایت الگوی مصرف شــاهد قطعی گاز و برق در 
کشور نباشیم البته تحقق این امر در گرو همکاری 

مردم است.
رئیس جمهور با اشــاره به لزوم توجــه و دلجویی 
از خانواده  شــهدای حادثه هواپیمــای اوکراینی، با 
صدور دستوری تأمین حقوق قانونی این خانواده ها 
به ویژه تسریع در پرداخت غرامت به آن ها را لازم 

و ضروری دانست.
حجت الاسلام رئیسی همچنین تأکید کرد: وزارت 
راه و شهرســازی، بنیاد شــهید و امور ایثارگران، 
وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح و معاونت 
حقوقی با تشــکیل کارگروهی برای پیگیری رفع 

مشکلات خانواده های این حادثه اقدام کنند.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خــود، اظهار 
کــرد: وزارت جهاد کشــاورزی نســبت به تبیین 
استانداردهای کالاهای کشــاورزی صادر شده به 
کشورهای مختلف، فعالانه در رسانه ها روشنگری 
کند و با دعوت از کارشناسان در این مورد به صورت 
علمی و دقیق با مردم سخن بگوید.رئیس جمهور با 
اشاره به نگرانی رهبری معظم انقلاب، علما، مراجع 
تقلید و مــردم از وضعیت آســیب های اجتماعی، 
تصریح کرد: کاســتن از آسیب ها و نیز رفع نگرانی 

نســبت به جرائم در فضای مجــازی وظیفه همه 
دستگاه های مرتبط است.

حجت الاســلام رئیســی همچنین در این مورد بر 
تکمیل و اجرایی شــدن شــبکه ملی اطلاعات در 

دولت سیزدهم و تا سال آینده تأکید کرد.
وی همچنیــن با تأکید بر تأمین انرژی پایدار برای 
فصل زمستان، گفت: ان شــاء الله امسال با رعایت 
الگوی مصرف شــاهد قطعی گاز و برق در کشور 
نباشیم؛ البته تحقق این امر در گرو همکاری مردم 

و بخش های تولیدی خواهد بود.
رئیس جمهــور بر ضرورت تبییــن الگوی صحیح 
مصــرف آب، برق و گاز در کشــور تأکید کرد و از 
صداوسیما خواســت با تولید برنامه های کاربردی 
عواقب و مضرات اســراف در بخش انرژی و ارائه 

الگوی مصرف در کشور را برای مردم تبیین کند.
در این جلســه همه وزارتخانه هــا به ویژه وزارت 
امــور خارجــه موظف شــدند برای فعال شــدن 
کمیسیون های مشترک بین ایران و سایر کشورها 
تــلاش کنند تا روابــط تجــاری و اقتصادی بین 
جمهوری اســلامی ایران و سایر کشورهای جهان 

توسعه یابد.
رئیس جمهور تصریح کرد: امروز سیاست جمهوری 
اســلامی ایران توسعه روابط اقتصادی و تجاری با 

سایر کشورهاست.

رئیسی در جلسه هیئت دولت تاکید کرد:

لزوم توجه جدی به رعایت مصرف انرژی در کشور



رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در مکتب سلیمانی 
تاکید بر این اســت که با مردم باوری و خداباوری می 

توان مشکلات را حل کرد.
به گزارش خبرنــگار مهر، محمدباقر قالیباف در نطق 
پیش از دستور خود در جلسه علنی امروز )یکشنبه ۱۲ 
دی ماه( مجلس شورای اســلامی گفت: فرا رسیدن 
ســالروز شهادت مرد میدان ســردار پرافتخار اسلام و 
محبــوب دل مردم ایران و تمام مســتضعفان جهان، 
شهید سپهبد حاج قاسم ســلیمانی را به ملت شریف 
ایران و تمام کســانی که به آرمان عدالت گســتری، 
آزاده خواهــی و رفع ظلم و تبعیض از جهان باور دارند 
و در این مسیر گام برداشته اند، تسلیت و تعزیت عرض 
می کنم.وی بیان کرد: خون شهید راه خود را در زمین و 
آسمان ها پیدا می کند و این وظیفه ما است تا بتوانیم با 
فهم درست از سیره شهید و منطق عمل و اندیشه او، 
زندگی و فکر خود را با آن منطق سازگار کنیم و خود را 

از انحراف، تندروی یا کندروی رها کنیم.

بزرگ ترین ظلم به شــهید سلیمانی تقلیل 
دادن او از یک مکتب به یک ژنرال است

رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بزرگترین 
ظلم به حاج قاســم، تقلیــل دادن او از یک مکتب و 
مدرسه درس آموز به سطح یک ژنرال شجاع و یک فرد 
مبارز است. حاج قاسم مکتب است زیرا ابعاد گوناگون 
زندگی او بر اساس راه و روشی تنظیم شده بود که امام 
)ره( با فهم دقیق، خود از اســلام ناب محمدی به ما 
آموخت و حاج قاسم شاگرد اول مکتب امام )ره( است 
و ایــن مکتب که تا امروز با همراهی و فداکاری ملت 
ایران نجات بخش و راهگشا بوده، بر دو اصل خداباوری 

و مردم باوری استوار است. اگر حاج قاسم در سال های 
عمر شــریف و بابرکت خود توانست فاتح میدان های 

بزرگ باشد، به این دلیل بود.

آمریکا در آستانه اخراج کامل از منطقه قرار 
گرفته است

قالیباف ادامه داد: شــهید ســلیمانی اعتقــاد قلبی به 
توانایی های مردم و باور عمیق به اصل »ما می توانیم« 
داشــت و این ویژگی ها در او جمع شده بود. امروز به 
برکت خون شهید سلیمانی و شهدای مخلصی چون 
ابومهــدی المهندس، آمریکا در آســتانه اخراج کامل 
از منطقه قرار گرفته و با پشــتیبانی ملت های منطقه، 
ان شــاءالله این امر به زودی و بــه طور کامل محقق 

خواهد شد.

وی بیان کرد: مردم باوری در مکتب ســلیمانی به این 
معناست که در هر لحظه باید در اندیشه حل مشکلات 
مردم باشــیم و از هرگونه حاشیه ای که انسان انقلابی 
را از حل مشــکلات مــردم دور می کند، پرهیز کنیم. 
مردم باوری به این معناســت که مشــکلات فقط با 
همراهی و مشــارکت همه جانبه خود مردم قابل حل 
اســت و هر کســی که مردم را از حضور فعال بازدارد 
یا نقش آنهــا را نادیده بگیرد و آنها را دســته بندی و 

فرقه بندی کند، بی گمان شکست خواهد خورد.
رئیس مجلس شورای اســلامی افزود: حاج قاسم در 
هر میدانی که حاضر می شــد مایه امیدواری و اعتماد 
به نفس مردم بــود. او که در مکتب امام خمینی )ره( 
به »ما می توانیم« اعتقاد کامل داشت، هر کجا که قدم 
می گذاشــت نیروهای مردمی را سرشار از باور راستین 
به نیروی خود و با اتکا به نیروی لایزال الهی می کرد. 

خداباوری ســلیمانی به معنای رعایت اخلاق و حدود 
شــرعی در هر امری حتی در مواجهه با دشمنان بود و 

باور عملی به سنت های الهی داشت.
قالیبــاف تصریح کرد: همان ســلیمانی که در مقابل 
پابرهنگان و مســتضعفان، دســت ارادت بر ســینه 
می گذاشــت و تعظیم می کرد، در مقابل هیچ ابرقدرت 
و زورگویی سر خم نکرد و در مقابل آنها تا آخرین نفس 

ایستاد و نقشه آنان را خنثی کرد.
وی اضافه کرد: سلیمانی شــیر بیشه مبارزه و نبرد با 
ظالمان بود، با دقت و هوشــمندی فراوان بر مســائل 
سیاسی اشــراف داشــت و از ابعاد آن آگاه بود و این 
فراست را برای در هم کوبیدن دشمن به کار می گرفت. 
حاج قاســم سلیمانی به جای سخت گیری با مردم، بر 
خود سخت می گرفت و با مردم مهربان و متواضع بود.

با پیروی از مکتب »حاج قاســم« مشکلات 
حل می شود

رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: با پیروی 
از مکتب ســلیمانی و با اتکا بــه دو اصل خداباوری و 
مردم باوری می توان بر مشــکلات غلبه کرد و همین 
منطــق را که بارهــا در چهار دهه اخیر راهگشــا و 
موفقیت آمیز بوده، در ســایر عرصه ها هم باید به کار 

بگیریم.
قالیباف گفت: همچنین فرا رســیدن اولین ســالگرد 
درگذشت علامه مصباح یزدی را که در سال های عمر 
خود نقش مهمی را در راستای ترویج معارف اسلام و 
حراســت از مبانی فکری انقلاب اسلامی ایفا کرد، به 
همه ملت عزیز ایران و تمامی شاگردان و دوستداران 

وی تسلیت می گویم.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

آمریکا درآستانه اخراج ازمنطقه است
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سرمقالهسیاست

یادداشت

 سردار سلیمانی
 دیپلماتی تمام عیار

ادامه از صفحه یک
شهید سلیمانی قبل از آنی که یک فرمانده باشد پذیرفته بود 
که یک سرباز تمام عیار امام و رهبری است. قبل از اینکه 
بپذیرد یک چهره تاثیرگذار ملی و بین المللی باشد، پذیرفته 
بود که یک چهره مردمی برای حل معضلات و مشکلات 
مردم اســت. نمی شد کسی به او مراجعه کند و او بی توجه 
باشد. حاج قاسم نسبت به تمامی جریانات سیاسی آگاه بود، 
خط داشــت و جنبه فکری و آرمان خود را داشت اما برای 
مصالح ملی هیچ گاه تفکر خود را تحمیل نمی کرد و همه 

را می پذیرفت .
هفته ای نبود که با هم دیدار نداشــته باشــیم؛ بیش از ۸۰ 
درصد دیدارهای ما دوستانه بود. نمی شد مراجعه ای درباره 
فردی به او داشته باشم و او بی تفاوت باشد. افراد بسیاری 
از چهره های فرهنگی و هنری گرفته تا سیاســی در داخل 
و خارج، اگر کســی مشکلی داشت و به او مراجعه می کرد 
او قاسم سلیمانی انقلابی نبود بلکه یک سلیمانی تمام عیار 

کامل بود.
مطمئن هســتم اگر او بود، مشــکل رهبــری اصلاحات 
و معضلاتــی که به وجود آمد، بــه گونه ای دیگری حل و 
فصل شده بود. آخرین گام ها و کارهای او جلسات مشترکی 
با مســئولان دو طرف برای حل مشکلاتی بود که هنوز 
هم وجود دارد. ســلیمانی باور داشت که همه فرزندان امام 
و انقلاب هســتند و برای انقلاب مرز خودی و غیرخودی 
نمی شناخت. سلیمانی به دلیل اینکه فرزند ایران بود بارها 
برای حل مشکل کسی که حتی در زندان بود و یا مشکل 
امنیتی و سیاسی داشت تلاش می کرد. تعبیرهای سیاسی 
برای او اصلًا مفهومی نداشــت. برای همین می گویم که 
باید او را بشناسیم و با شناخت او سخن بگوییم درباره فردی 

که توانست تاثیر زیادی بگذارد.

افرادی مانند امیرکبیر و حســنک وزیر که در تاریخ ایران 
درخشیده اند و نامدار بودند، کم بودند. همچنین افرادی که 
در طول تاریخ، فرمانده بودند کم بودند؛ ما یک نادر افشــار 
داریم که اگر بخواهیم ابعاد فکری سلیمانی را با نادر مقایسه 
کنیم از زمان تا آســمان تفاوت است. سلیمانی روزی که 
فرماندهی قــدس را می گیرد، مقاومت را تبدیل به ادبیات 
بین المللی می کند. همین ادبیات، بزرگترین رمز مبارزه با 
نظام استکبار می شود. شهید سلیمانی مقاومت را در دنیای 

بیرون اسلام تبدیل به یک ادبیات کرد.

از آنجا که معرفت سلیمانی کامل شده بود، توانست تاثیرات 
شگرفی باقی بگذارد. سلیمانی خداشناسی و فهم درست از 
دولت و ملــت را کاملًا دریابد و به اخلاق باورهای فکری 
و فرهنگــی خود را ابلاغ کند. ســلیمانی به لحاظ فکری 
معتقد به مکتب انقلابی شــیعی متصــل به حضرت امام 
و رهبــری بود و او به همه مراجــع تقلید در نجف احترام 
می گذاشت. سلیمانی هم یک فرمانده بود هم یک دیپلمات 
تمام عیار. به عنوان یک دیپلمات می گویم که کســی را 
دیپلمات تر از ســلیمانی ندیدم. او در مذاکرات خود نمونه 
کامل بود. بسیاری از کنشگران سیاسی آرزو داشتند شهید 
سلیمانی یک روزی رئیس جمهور شود و اندیشه او بتواند 

رمزگشای گرفتاری های مردم و کشورمان باشد. 
کسانی که ادعای دنباله روی از او دارند اگر بخواهند استمرار 
و ادامه فرهنگ او را به جامعه تجویز کنند، باید دانشــنامه 
مقاومت را با نام سلیمانی تدوین کنند و دانشگاه ها از او به 
عنوان دانشمند سیاسی تمام عیار که خودش را وابسته به 

هیچ جریانی نمی داند، معرفی کنند

 گره کور نان ملت 
بر دیوار برجام

ادامه از صفحه یک
دوازده ســال اســت این غائله ادامه دارد، و تازه 
فهمیدیم نــان که چه عرض کنــم حتی ارزش 
زمین های بایر در وســط بیابان هم با قیمت دلار 

پایین بالا می شود.
دولت ابراهیم رئیسی آمد که کار را در بیاورد؛ آمد 
که مسیر کژ مذاکرات را راست کند، و عزتمان را 

باز گرداند، نان را به سفره ها بازگرداند.
مذاکرات همچنان ادامه دارد فقط با مدلی متفاوت، 
ما یکبار رو در روی روس و چین می نشینیم، یکبار 
به اتفاق روس و چین روبروی تروئیکای اروپایی، 
یکبار آن دو دسته با آمریکا در غیاب ما می نشینند 
و دست آخر روسیه روبروی آمریکا می نشیند به 

نمایندگی از هیچ کشوری!
خلاصــه گرانی و مشــکلات اقتصــادی رو به 
گســترش اســت و برجامی که مدعی بودند با 
تولیــد ملی و خودکفایی به مواهب آن بی نیازیم، 
همچنان کلید حل مشکلات است؛ دیوار برجام و 
فرجام آن سست به نظر می رسد و گره های کور 

فراوانی سر راه وجود دارد.
این یادداشت را با یک خبر خاتمه می دهم:

مسوولان آلمانی براساس زمان بندی  قبلی، پس 
از ۳۵ سال خاتمه فعالیت سه نیروگاه دیگر اتمی 
بروگدورف، گرونده و گروندرمینگن را اعلام کرد، 
ندو خاموشی شش نیروگاه باقی مانده هم، طبق 
زمان بندی انجام خواهد شد شاید برای ما ایرانیان 
هم قابل تامل باشد اما شاید نکته قابل تامل سهم 
۴۱ درصــدی نیروگاه های مبتنی بــر انرژیهای 
تجدیدپذیر در صنعت برق مورد نیاز کشور بزرگ، 
پُر جمعیت و فراصنعتی آلمان است سهمی که در 

ایران حدود ۳٪ اعلام می شود.
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خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

معاون حقوقی ســپاه پاســداران انقلاب 
اسلامی گفت: پرونده ای در مجتمع قضائی 
کارکنان دولت بر اساس دادخواست بیش از 
۲۵۰۰ نفر علیه ترور سردار سلیمانی توسط 
آمریکا در حال رســیدگی اســت که فردا 

نخستین جلسه دادگاه آن برگزار می شود.
بــه گــزارش مملکــت آنلاین، ســردار 
سهراب علی شمخانی، معاون حقوقی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در همایش ابعاد 
بین المللی و حقوقی ترور شــهید ســپهبد 
حاج قاسم سلیمانی، گفت: الآن پرونده ای 
در مجتمــع قضائــی کارکنــان دولت در 
حال رسیدگی اســت و بیش از ۲۵۰۰ نفر 
دادخواست داده اند و فردا هم جلسه دادگاه 
برگزار می شود و بیشــتر خانواده شهدای 
مدافع حرم هستند و صرفاً به دلیل تألمات 
روحی را ذکر کرده انــد. آمریکایی ها از ما 
چیزی ندارند و خنده دار اســت که ایران در 
۱۱ ســپتامبر دخالت داشته و است ما را به 
میلیون ها دلار خسارت محکوم کنند؛ اما ما 
اعترافات و اسناد و کتاب ها را داریم و باید 

مطالبه خسارت کنیم.
وی افــزود: در ارتباط با حــوزه بین الملل 
پرونده هم متأســفانه کوتاهــی کرده ایم. 
نامه نگاری هایی انجام شــده اما درخواست 
رســیدگی از دبیرکل ســازمان ملل برای 
تشــکیل دادگاه رخ نداده است. همچنان 
که نام شهید ســلیمانی و عمل و جهاد او 
برگ زرینی در تاریخ انقلاب اسلامی شد، 
امیدواریــم در پروند ه های مهم و در پرونده 
شــهید ســلیمانی، برگ زرینی باز شود و 
شــکایت خود را مطرح و دشــمنانمان را 
محکوم کنیم.شمخانی گفت: مقام معظم 
رهبری بیش از همه شــهید ســلیمانی را 
می شــناخت و شهید سلیمانی هم بیش از 

همه ایشان را می شناخت.
وی ادامه داد: بهترین تعابیر برای توصیف 
شهید ســلیمانی، همان تعابیر قرآنی است 
که شــخصیت های الهی و دینی و مکتبی 
و انســانی را معرفی کرده است و مصداق 
اتمّ این تعابیر بعد از اهل بیت)ع( که انسان 
کامل هستند و در درجات پایین تر از آنها اگر 
جست وجو کنیم، به آیه "انّ حزب الّله هم  
الغالبون"، شهید سلیمانی حزب الّله است. 
انصار الّله که در قرآن آمده شهید سلیمانی 

اســت و مؤمن که در قرآن آمده شــهید 
سلیمانی است. عملکرد و جهاد در راه خدا 
و در راه مستضعفین، ویژگی شهید سلیمانی 
است.شمخانی گفت: تصاویری که مزدوران 
آمریکا یعنــی داعش، القاعده و النصره که 
آمریکایی ها به گفته خودشان آنها را ایجاد 
کردند، نشان از ایجاد خرابی های گسترده 
و جنایات بســیار بود، و چه کســی به داد 
آنها رسید؟ چه کسی توانست مقابل قدرت 
پوشالی آنها ایستادگی کند؟ چه کسی مردم 
ســوریه و مظلومان را آزاد کرد؟ چه کسی 
نیروهای مردمی را در سوریه و عراق ایجاد 
کرد تا مقابل آمریکا ایستادگی کنند؟ شهید 
سلیمانی توانست اینها را انجام دهد، حرکت 

داد و وعده نصرت الهی را محقق کرد.
معاون حقوقی ســپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی ادامه داد: در زمان حاضر نســل 
فعلی می خواهــد این آیات را ببیند، این که 
گروه کمی بر گروه بزرگی پیروز می شــود 
و ۷ تریلیــون دلار آمریــکا و حمایت های 
کشورهای دیگر همه را هیچ کرد، با هوش 
مصنوعی می توانند مطالب دلخواه خودشان 
را در فضای مجازی نشــر  دهنــد اما نام 
مقدس شهید ســلیمانی را حدف می کنند. 
او جلــوه ای از نصرت الهــی و مجاهد فی 
سبیل الّله است و به این دلیل ماندگار ماند و 

حضرت آقا فرمودند که قهرمان ملت است.
شــمخانی گفت: قرآن می فرماید »آنهایی 
را کــه در راه خدا کشــته شــده اند مرده 
نپنداریــد.«، در جایی هــم می فرماید که 
»شــما نمی بینید، آنها زنده هستند و شما 
نمی بینید«. شهید سلیمانی رفت ولی روح و 
هدایت و راهبردهایش شد موشک در قدس 
و فلسطین اشغالی و حماس و جهاد اسلامی 
و لبنان. رژیم صهیونیســتی به ایران چپ 
نگاه کند، سربازان مکتب سلیمانی در لبنان 
و غزه که در جنگ های ۳۳روزه و ۲۲روزه 
رژیم صهیونیســتی را به خاک نشــاندند 

اسرائیل را موشک باران می کنند.
وی ادامــه داد: می دانیــم از طریق قوانین 
بین المللی نمی توانیم به نتیجه برســیم اما 
می توانیــم از آن به نحو دیگری اســتفاده 
کنیم. اینها در تاریخ می ماند. وقتی مقامات 
تروریســت آمریکا اعتراف و اقرار می کنند 
که "ما این ترور را انجــام داده ایم"، اینها 
موضوعی اســت که باید پیگیری شــود. 
دشــمن کاری کرده است که جای ظالم و 
مظلوم و قاتل و شهید در حال عوض شدن 
است. آمریکا ســالانه ایران را جریمه های 
سنگین مالی می کند به بهانه های مختلف، 
پرونده ۱۱ سپتامبر را که هیچ ایرانی در آن 

دخیل نبود بهانه این جرایم می کند.

معاون حقوقی ســپاه پاسداران گفت: مردم 
عراق، ســوریه و فلسطین سال هاست که 
توسط صهیونیست ها و آمریکایی ها کشته 
می شوند و اگر کســی مقابل آنها بایستد، 
ایــران را محکــوم می کننــد. آمریکا در 
دهه های اخیر صدها هزار نفر را مستقیم و 
غیرمستقیم کشته  است و حالا یک سرباز 
آمریکایی را در عراق کشــته اند و ایران را 
۸۰۰ میلیون دلار محکوم می کنند. فلان 
جاســوس در ایران دســتگیر می شود و بر 
اساس رأفت اسلامی آزاد می شود و بعد از 
بازگشت به آمریکا دادگاه فرمایشی برگزار 
می کنند بــرای محکومیت مالــی ایران. 
علی نژاد که خبرنگار فراری است شکایت 

می کند و ایران محکوم مالی می شود.
شمخانی ادامه داد: قبل از انقلاب در ایران 
در حالی که ۶ میلیون بشــکه نفت تولید و 
صادر می شد، ایران گاو شیرده آمریکا بود، 
یا غارت می شــدیم یا باید سلاح های آنها 
را می خریدیــم و از آن در جنگ های خود 
در "ویتنام" و "ظفار" اســتفاده می شد. آیا 
می شود شکایت کنیم از آمریکا و روباه پیر 
انگلیــس که بحرین را از مــا جدا کردند؟ 
ســاواک را چه کسی درســت کرد؟  رفتیم 
شــکایت کنیم؟ ده ها و صدها مورد است 
که می توانستیم شکایت کنیم اما نکردیم 

ولی آنها می گویند که ۱۱ سپتامبر هوا آلوده 
شد و عده ای اذیت شدند و علیه جمهوری 
اسلامی ایران شــکایت کردند، بسیاری از 
موارد اســت که باید شکایت می کردیم اما 

کوتاهی کردیم.
وی اضافه کرد: اســناد کودتای نوژه و این 
لانه جاسوســی و نفوذی هایی که در ایران 
دارند، بهانه هایی برای شکایت است و باید 
الگو باشیم برای کشورهای دنیا و کشورهای 
منطقه و منطقه مقاومتی که شهید سلیمانی 
به یادگار گذاشت. حمله به طبس و حمایت 
از ارتش بعث عراق در جنگ، ایجاد داعش 
و تسلیح گروه های تروریستی و ارائه خدمات 
لجستیکی و سازماندهی آنها از سوی آمریکا، 
دلیل بر شکایت است و دنبال نمی کنیم و به 
این ترتیب جای شهید با ظالم و تروریست 

عوض می شود.
معاون حقوقی ســپاه گفــت: همه مردم و 
دانشجویان و روشنفکران ما ـ به جز اقلیت 
محدودی که متمایل به غرب هســتند و 
مطبوعــات و حزب و گــروه و آزادی بیان 
دارند ـ بایــد بدانند که آمریکا چه جنایاتی 
انجام داده اســت. آمریکاییان برای اینکه 
افکار دنیا را با خود همراه کنند در شــورای 
امنیت طرح پرونده می کنند و موشک مبارز 
یمنی را که آن را با دست خالی تهیه کرده 
است نشــانه حمایت ایران از یمن معرفی 
می کند ولی ما شکایت نمی کنیم چون وتو 
می کنند، خوب، وتو کنند! اما تبدیل به سند 
می شود. باید از این ظرفیت های بین المللی 
اســتفاده کنیم هرچند نتیجه نگیریم، البته 
نتایجی هم حاصل می شود، مانند گزارش 
گزارشگر حقوق بشــر که اعلام کرد ترور 

شهید سلیمانی کار غیرقانونی بود.
گفتنی اســت؛  همایش ابعــاد بین المللی 
و حقوقی ترور شــهید ســپهبد حاج قاسم 
سلیمانی، پیش از ظهر امروز یکشنبه )۱۲ 
دی مــاه( در محل لانه جاسوســی آمریکا 
برگزار شد. ســردار سهراب علی شمخانی، 
معان حقوقی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
حجت الاسلام سید محسن موسوی، معاون 
اول دادستان کل کشور و فرهادنیا، بازپرس 
ویژه پرونده شهید ســلیمانی در دادسرای 
 امــور بین  الملل ســخنرانان این همایش

 بودند.

اقدامی که باید زودتر اتفاق می افتاد

آغاز رسیدگی قضایی به جنایات آمریکا

شهید سلیمانی بین میدان 
و دیپلماسی ارتباط خوبی 

برقرار کرد
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران گفت: یکی از 
ویژگی های برجسته شهید سلیمانی این بود که بین 

میدان و دیپلماسی ارتباط بسیار خوبی برقرار کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، ســردار اسماعیل قاآنی 
فرمانده نیروی قدس ســپاه پاسداران صبح امروز 
)یکشنبه( در مراسم بزرگداشت شهید سلیمانی که 
در محل دفتر مطالعات سیاسی وزارت امور خارجه 
برگزار شد، گفت: شهید سلیمانی پیرو حضرات ائمه 
معصومین )ع( بود و افتخارش این بود که حضرت 
صدیقه کبری )س( همیشه در یاد او و در وجود او 

متبلور بود.
سردار قاآنی ادامه داد: حتماً دیروز فرمایشات رهبر 
انقلاب را در خصوص شــهید سلیمانی شنیدید؛ 
ایشان مکتب شهید سلیمانی را در دو واژه مهمی 
که شــهید سلیمانی مظهر آن بود یعنی صداقت و 

اخلاص ترسیم کردند.
وی اضافه کرد: این از بیان مبارک رهبر انقلاب، به 
عنوان یک شخصیتی که هم انسان را می شناسند 
هم قــرآن را خوب می فهمند و هم رفتار شــهید 

سلیمانی را مشاهده کرده اند، بیرون می آید.
فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران تصریح کرد: 
مکتب شهید سلیمانی در دو واژه ارزشمند صداقت و 
اخلاص خلاصه می شود که اگر هر کدام در وجود 

هر انسانی باشد آن را برجسته می کند.
سردار قاآنی گفت: اگر بنده در حد درک خود بیان 
کنــم، این دو واژه ارزشــمند متمرکز در یک واژه 
است که آن ولایتمداری است. اگر کسی ولایتمدار 
واقعی بود هم صداقت و هــم اخلاص دارد. این 

درس را در مکتب ولایت به ما می دهند.
وی ادامه داد: وقتی زندگی کســانی که در مکتب 
ولایت شــهید شــدند را مطالعــه می کنیم، این 
واژه های ارزشــمند را می بینیــم. این افراد مظهر 
صداقت و اخلاص بودند و مکتب شــان نیز محل 

پرورش انسان های صادق و با اخلاص است.
فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: ولایتمداری اوج 
قله این ویژگی های ارزشمند است و این مسیری 
بود که شهید ســلیمانی عامل به آن و استاد این 

مکتب بود.

گزارش معاون علمی 
رییس جمهور از وضعیت 

مهاجرت در ایران
 معاونت علمی رییس جمهوری با ارائه گزارشی در جلسه 
هیات دولت اعلام کرد که جمعیت ایرانیان مهاجر در 
جهان در ســال ۲۰۲۰، ۹/۱ میلیون نفر است که این 
عدد ۲۹/۲ درصد از کل جمعیت ایران را شامل می شود.

به گزارش ایرنا، معاون علمی و فناوری رییس جمهور 
در جلســه عصر یکشــنبه هیات دولت که به ریاست 
آیت الله ســید ابراهیم رییســی برگزار شد، گزارشی از 
وضعیت ایــران در خصوص مهاجرت های بین المللی 
براساس شاخص های جهانی به هیات وزیران ارائه کرد.

براســاس گزارش ارائه شده توســط معاونت علمی و 
فناوری رییس جمهور، جمعیت ایرانیان مهاجر در جهان 
طبق آمار به دست آمده در سال ۲۰۲۰، ۹/۱ میلیون نفر 
می باشد که این  عدد ۲۹/۲ درصد از کل جمعیت ایران 

را شامل می شود.
همچنین براســاس آمارهای موجــود، کمترین رتبه 
ایرانیان در میان گروه های مهاجــر در جوامع میزبان 
مربوط به کشور سوئد )رتبه ۵( و بیشترین رتبه مربوط 

به کشور انگلستان )رتبه ۲۹( است.
معــاون علمی و فناوری رییــس جمهور همچنین در 
گزارش خــود وضعیت میل به مهاجــرت در ایران را 
براساس شاخص جهانی گالوپ مورد بررسی قرار داده 

است.
براساس رتبه بندی کشــورها در شاخص های سه گانه 
جریان بالقوه مهاجرت گالوپ، ایران در بین ۱۵۰ کشور 

جهان، در رتبه ۸۷ قرار گرفته است.
شاخص های ســه گانه جریان بالقوه مهاجرت گالوپ، 
توسط مؤسسه گالوپ در ســال ۲۰۱۸ برای سنجش 
میزان افزایش یا کاهش جمعیت هر کشور در صورت 
برداشته شدن موانع جابجایی و مهاجرت، معرفی شده 

است.
این شاخص ها نتیجه مصاحبه های رو در رو یا تلفنی با 
بیش از ۵۰۰ هزار نفر در ۱۵۰ کشور دنیاست و به دلیل 
تعدد کشورهای مورد بررسی، یکی از مقایسه پذیرترین 

شاخص ها در حوزه مهاجرت است.
بخش دیگری از گزارش معاونت علمی و فناوری رییس 
جمهور به وضعیت جمعیت دانشــجویان بین المللی و 
مقایسه وضعیت کشورهای دانشجو فرست در جهان 

اختصاص دارد.
مقایسه ۲۰ کشور اصلی دانشجو فرست در سال های 
۲۰۱۸ و ۲۰۱۹ نشان می دهد طبق آخرین آمار موجود 
)۲۰۲۱( ایران در سال ۲۰۱۹ رتبه هفدهم را در بین این 

کشورها به خود اختصاص داده است.
همچنین در رده بندی ۱۱۶ کشور جهان از منظر سهم 
دانشجویان خروجی از کل جمعیت دانشجویان داخل 
کشــور در سال ۲۰۱۹، ایران در جایگاه نود و نهم قرار 

دارد.
کشورهای آمریکا، ترکیه، آلمان، کانادا، ایتالیا، استرالیا، 
مجارستان، روسیه، فرانسه و بریتانیا، ۱۰ مقصد اصلی 
دانشجویان ایرانی در ســال ۲۰۱۹ بوده اند که در این 
میان، تعداد دانشــجویان ایرانی حاضر در کشورهای 
کانادا، ترکیه، آلمان و مجارســتان با روند افزایشــی و 
در کشورهای هند، استرالیا، انگلستان و فرانسه با روند 
کاهشی همراه بوده است.معاون علمی و فناوری رییس 
جمهــور در بخش دیگری از گــزارش خود، به برنامه 
بازگشت متخصصان ایرانی و همکاری با متخصصان 
و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور پرداخته است.ایجاد 
پل ارتباطی میان متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج 
از کشور با مراکز عملی و فناوری منتخب داخلی، تبیین 
آخرین وضعیت علمی و فناوری داخلی و معرفی ظرفیت 
پایگاه های تخصصی همکار در حوزه های مختلف به 
متخصصان، فراهم نمودن شــرایط انتقال مهارت ها، 
روش ها و قابلیت های خدماتی نوین به کشور و تعریف 
نحوه همکاری با مراکز علمی و فناوری داخلی پیش از 
ورود به کشــور، از جمله راههای ارتباط با متخصصان 
ایرانی خارج از کشور برای خلق ارزش های غنی تر و 

اثرگذارتر عنوان شده است.

فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه مــا هیچ راهی جز 
مســتقل بودن نداریم، گفت: امروز نبرد برای از بین 
بــردن اعتماد به نفس ملت مــا و القای خودباختگی 

است.
به گزارش خبرنگار مهر، سرلشــکر حســین سلامی 
فرمانده کل ســپاه در آئین آغاز فاز ســوم کارآزمایی 
بالینی »واکســن نورا« در دانشــگاه علوم پزشــکی 
بقیه الله ســپاه با تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه 
زهرا ســلام الله علیها و ســالروز شهادت حاج قاسم 
سلیمانی طی سخنانی اظهار داشت: بخش مهمی از 
موفقیت های مردم ما مدیون مجاهدت های ۴۰ ساله 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بود، کسی که برای 

تحقق اهداف انقلاب شب و روز نمی شناخت.
وی با بیان اینکه امروز نبرد برای از بین بردن اعتماد 
به نفس ملت ما و القای خودباختگی است تا ما جهان 
غــرب را همچنان الگو و برتــر بدانیم، گفت: در این 
شرایط مســئولی که به ظرفیت ها اعتماد داشته باشد 

می تواند جامعه را به پیش ببرد.
فرمانــده کل ســپاه گفــت: انســان ها و جوامع با 
ذهن هایشان حرکت می کنند و اولین نکته این است 
که ما چگونه می اندیشــیم و خود را چگونه می بینیم. 
وابســتگی علمی، ذهنی و ادراکات خواســت دشمن 
است و اگر می خواهیم مســتقل باشیم باید بصورت 
مســتقل فکر و ادراک کنیم.ســردار سلامی گفت: 

ما در برابــر مؤمنان کُرنش می کنیــم اما در مقابل 
دیگــران کُرنش نخواهیم کرد. حرکــت ما برمبنای 
اعتماد و ایمان به خدا و نهراســیدن اســت زیرا این 
معنای عزت است.وی میدان عمل را بهترین عرصه 
قضاوت دانست و گفت: دشمنان ما در مقابل کرونا در 
مرحله تسلیم شدن هستند و می بینید در صدر میزان 
کشــته ها قرار دارند. ایران به برکت اسلام و رهبری 
که حکمت، ایمان و نفوذ بر قلب ها دارد توانســت به 

خوبی مشکلات را آسان کند.
ســردار سلامی گفت: ما هیچ راهی جز مستقل بودن 
نداریم و باید با علم بتوانیم در آســمان و زمین نفوذ 
کنیم البته این نفوذ فیزیکی نیســت بلکه گشــایش 

افق های ذهن است. ما نباید تنها مصرف کننده علم 
باشــیم بلکه باید افق های جدید را تصاحب کنیم و 

حرف های قوی برای جهان داشته باشیم.
فرمانده کل ســپاه، ساخت واکســن نورا را دستاورد 
بسیار بزرگی دانست که حاصل هزاران ساعت تجربه 
و کار اســت، گفت: صمیمانه از دست اندرکاران این 
پروژه تشــکر و این دســتاورد را به روح شهدا تقدیم 

می کنم.
سردار ســلامی گفت: ما در این ماه ها دستاوردهای 
بسیار بزرگی داشته ایم و با تمام توان در خدمت مردم 
هســتیم و به وزیر بهداشــت برای همکاری، اعلام 

آمادگی می کنیم.

سردار سلامی:

راهی جز مستقل بودن نداریم



اخبار

3
      Monday   2022 3 January  دوشنبه 13 دی 1400    سال چهارم   شماره 977 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

طراحی الگوی ورزشی 
بومی سازی شده بر اساس 

مبانی طب ایرانی
 مدیــر کل دفتر طب ایرانــی و مکمل وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی از تدوین 
الگــوی ورزشــی بومی بر اســاس مبانی طب 

ایرانی خبر داد.
به گزارش ایرنا از وبدا، نفیســه حســینی یکتا 
با بیــان اینکه ورزش در طــب ایرانی یکی از 
مهم ترین اصول ششــگانه حفظ سلامتی است، 
گفــت: حکمای بــزرگ طب ایرانــی همچون 
بوعلی ســینا، حکیم جرجانی، عقیلی شیرازی و 
علاءالدوله رازی ورزش را مهم ترین عامل حفظ 

و ارتقاء سلامتی برشمرده اند. 
وی افــزود: در صورتی  کــه ورزش به صورت 
اصولی و صحیح انجــام بگیرد مقوّی و اصلاح 
کننده بدن اســت. در منابــع طب ایرانی علاوه 
بر توصیــه کلی بــه ورزش در خصوص مبانی 
و اصــول ورزش، نوع ، زمــان و میزان ورزش 
و اقدامــات قبل و بعد از آن نیــز توصیه هایی 

وجود دارد.
حســینی یکتا اظهار داشــت: کارگروه ورزش 
دفتــر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشــت به 
دلیل اهمیت ورزش در ســلامت مردم، از سال 
گذشته تاکنون طراحی و تدوین الگوی ورزشی 
بومی سازی شــده بر اساس مبانی طب ایرانی را 
در دســت تهیه دارد. این کارگروه متشــکل از 
متخصصین طب ایرانی  و متخصصین مرتبط با 
حوزه ورزش می باشد که با نگاهی جامع و با در 
نظر گرفتن تمام زوایای این موضوع، همچنین 
بــا احاطه بر هر دو حوزه دانــش طب ایرانی و 

طب رایج،  این مهم را در دستور کار دارد.
مدیــر کل دفتــر طب ایرانــی و مکمل وزارت 
بهداشت با بیان این  که در طب ایرانی، سلامت 
روح و روان به اندازه ســلامت جســم در حفظ  
تندرستی افراد نقش دارد، تصریح کرد: حکمای 
بزرگ ما همچون ابن ســینا ورزشــی را مناسب 
می دانند که علاوه بر جســم، بعد روحانی را نیز 
در نظر بگیرد؛ لذا الگوی ورزشی بومی ما نیز بر 
همین اساس طراحی و تدوین شده است و جنبه 
هــای ملی، مذهبی و حماســی مرتبط با تمدن 
کشور عزیزمان هم در آن  قرار داده شده است.

وی افزود: ایــن الگوی ورزشــی، کوتاه مدت 
و بــدون نیاز به امکانات طراحی شــده تا همه 
افراد با شرایط  جسمی، مزاجی و شغلی مختلف 
بتوانند در بیــن کارهای روزانه و در هر زمان و 

مکانی بتوانند آن را انجام دهند.

برنامه ریزی برای جبران 
کمبود معلم در سال تحصیلی 

آینده 
وزیر آموزش و پرورش گفت: مبنای محاسبات به کار 
گیری نیروی انســانی با اولویت کلاس درس در سال 
تحصیلی آینده، برگزاری کلاس به صورت حضوری و 
اجرای شاخص های مصوبات مدیریت منابع  انسانی بر 

همین مبناست.
به گزارش خبرنگار مهــر، دو موضوع کمبود معلم در 
فضای آموزشــی و بحث تعــارض منافع در آموزش و 
پرورش دو بحث مهمی است که این روزها مطرح است. 
شاید آموزش مجازی باعث شده باشد کمبود معلم حتی 
به شــکل واقعی خود را نشان ندهد چرا که این روزها 
کلاس هایی با ۴۰ دانش آموز در فضای مجازی بدون 
اینکه تراکم جمعیت به رخ کشــیده شود حضور دارند 
و تقســیم آنها به دو کلاس برای آموزش مجازی هم 

راحت تر است چرا که فضای نامحدود آنلاین است.
اما با این وجود در اوایل سال تحصیلی از آنجایی که در 
ســامانه های آموزش و پرورش کلاس بندی ها باید با 
یک تعریف استانداردی از نظر تعداد معلم و دانش آموز 
تعریف می شد، بسیاری از کمبود معلم شکایت داشتند. 
در فضای مجازی بســیاری از والدین و حتی معلم ها از 
شروع سال تحصیلی در حالیکه برخی کلاس ها معلم 
نداشتند، روایت می کردند.یوسف نوری وزیر آموزش و 
پرورش در گفتگو بــا خبرنگار مهر در خصوص اینکه 
چه برنامه ای برای جبران کمبود معلــم دارید و آن را 
چگونه ارزیابی می کنید، گفت: ملاک محاسبه نیاز به 
نیروی انسانی در کلیه گروه های پست آماری بر اساس 
شاخص های نســبت دانش آموز مشمول، به کارکنان 
 تخصصی و نســبت دانش آموز به گروه معلم )مصوب 
سازمان اداری استخدامی( و همچنین تأثیر ورود و خروج 
نیروی انسانی  بوده و این مهم نیز در تفاهمنامه توسعه 
سنواتی منعقده با ادارات کل استان ها به جهت ملاک 
محاســبه تعداد کلاس مورد نیاز در هر  دوره تحصیلی 

مورد توجه قرار گرفته است.
وی ادامه داد: در ایــن روند مجازی بودن کلاس ها و 

آموزش در روند محاسبات تأثیر بسزایی نداشته است.
نوری خبر داد که با عنایت  به بخشنامه شماره ۱۴۰/۲۷۳ 
مــورخ ۱۱/ ۰۶/ ۱۴۰۰  با موضوع بــه کارگیری نیروی 
انســانی با اولویت کلاس درس برای ســال   ۱۴۰۲-

۱۴۰۱، مبنای محاســبات برگزاری همه کلاس  ها به 
صورت حضوری و اجرای شاخص های مصوب مذکور 
در مدیریت منابع  انسانی است  و محاسبه نیازها برای هر 
واحد ســازمانی با مبنای ذکر شده در سه سطح کشور، 

استان و منطقه صورت خواهد  پذیرفت .
همچنین در بحث تعارض منافع که چند سالی است از 
شــورای عالی آموزش و پرورش تا سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی تا سازمان استعدادهای درخشان 
و... را درگیر کرده اســت و چندین بخشنامه نیز در این 
خصوص صادر شده است، یوســف نوری در پاسخ به 
خبرنــگار مهر در خصوص اینکه برای تعارض منافع و 
تألیف کتب درســی چه برنامه ای دارید؟ نیز گفت: در 
این خصوص، نیازمند بازاندیشی در مأموریت سازمان 
پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی هســتیم. ســازمان 
پژوهش اندک اندک باید به جای تصدی گری به یک 

سازمان تنظیم گر تبدیل شود.

دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی 
ریشه های قاچاق را در کشور 

شناسایی کنند
 دادســتان کل کشور گفت:  دســتگاه های اطلاعاتی و 
امنیتی باید همانگونه که بــا ظواهر و عوامل امر قاچاق 
به خوبی برخورد می کنند، ریشــه ها و سردسته های این 
مسئله را هم شناســایی کنند و اجازه ندهند ضربه های 

سنگین قاچاق به بدنه کشور لطمه وارد کند.
به گزارش دادســتانی کل کشــور، حجت الاســلام و 
المســلمین محمدجعفر منتظری در نشست تخصصی 
سراسری روســای پلیس مبارزه با قاچاق کالا و ارز ناجا 
ضمن تسلیت به مناســبت فرا رسیدن شهادت حضرت 
صدیقه طاهره)س( اظهار کرد: حضرت فاطمه زهرا )س( 
الگوی ممتازی برای ما هستند که در همه عرصه های 

زندگی تقوا و یاد خدا را در دل و جان خود حفظ کنیم.
وی گفت: پیامبر اکرم )ص( نسبت به یادگار خود بسیار 
عطوفت و ابراز محبت داشتند و در فرصت های مختلف 

نسبت به تکریم این بانو سفارش و توصیه نموده اند.
منتظری با بیان اینکه اسناد تاریخی شهادت حضرت زهرا 
)س( در منابع شــیعه و اهل ســنت موجود است و کراراً 
به آن اشاره شده اســت، افزود: اینکه برخی بخواهند با 
برخی شبهات و القائات شــهادت بانوی جهان اسلام را 
دچار شــبهه کنند کاری غلط و نافرجام است و علت آن 
هم این است که محدثین شیعه و سنی بر وقوع شهادت 

ایشان اعتراف و اذعان داشته اند.
دادســتان کل کشــور در بخش دیگری از سخنان خود 
فرارســیدن دومین سالگرد شــهادت سردار سپهبد حاج 
قاسم سلیمانی را تسلیت گفته و اظهار کرد: زندگی شهید 
والا مقام حاج قاسم سلیمانی منشا آثار و برکات و خدمات 
زیادی به جهان اسلام و انقلاب اسلامی بوده است و این 

خدمات ارزنده فراموش ناشدنی است.
وی با بیان اینکه شهید سلیمانی نه تنها در سالیان اخیر 
بلکه در دوران دفاع مقدس هم با جان و دل خود از اسلام 
عزیز و حریم انقلاب اســلامی دفاع کرده است، افزود: 
شهید ســلیمانی در همه دوران زندگی خود لحظه ای از 
دفاع از ارزش های انقلاب اســلامی کوتاه نیامدند و در 
دوران فرماندهی ســپاه قدس در مقابل جریان تکفیری 
داعش که دست پروده آمریکا و اسرائیل بوده است تمام 
تلاش و توان خود را به کار گرفت که بحمدالله نتایج آن 

اکنون درمنطقه قابل مشاهده است.
منتظری با گرامیداشــت یاد و خاطره شهیدان والامقام 
ســلیمانی و ابومهدی المهندس اظهار کرد: همه ما خود 
را مدیون خون شهدا علی الخصوص شهدای مدافع حرم 
می دانیم که اجازه ندادند پای تکفیری های جنایتکار حتی 

به نزدیکی های مرزهای کشور باز شود.
دادستان کل کشــور به اهمیت موضوع مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز پرداخت و گفت: امروز همه ما به اهمیت مسائل 
اقتصادی واقف هستیم و می دانیم که بسیاری از مسائل 
دیگر همچون سیاست، فرهنگ و ... با اقتصاد گره خورده 

است.
وی ادامه داد: نامگذاری سالهای اخیر توسط مقام معظم 
رهبری که سبقه اقتصادی دارند نشان دهنده این است که 
باید توجه بیشتری به مسائل اقتصادی داشته باشیم چون 
درهمه ابعاد زندگی مردم اثرات مســتقیم و غیر مستقیم 

دارد.
منتظــری با بیان اینکــه باید اقتصــاد را چه در بخش 
خصوصی و چه در بخــش عمومی و دولتی نگاه کنیم، 
گفت: این دو بخش مکمل و موثر بر یکدیگر هســتند و 
با یکدیگر ارتباط تنگاتنگی دارند و اگر بخواهیم اقتصاد 
را به خوبی مدیریت کنیــم باید به هر دو بخش اقتصاد 

توجه کنیم.
دادستان کل کشور به آسیب قاچاق کالا بر پیکره اقتصاد 
اشاره کرد و عنوان کرد: یکی از آسیب های جدی در بدنه 
اقتصادی کشور این می باشد که ممکن است که زمام امر 
تولید، توزیع و تامین نیازهای مردم از دست برنامه ریزان 
کشور خارج شــود و یکی از مهم ترین عواملی که می 
تواند این آسیب را به اقتصاد کشور وارد کند بحث قاچاق 
کالا است.وی خاطرنشان کرد: قاچاق کالا برای عده ای 
محدود منافع زیادی دارد اما برای کشــور سهم مهلکی 
اســت و به تعبیر مقام معظم رهبــری قاچاق همچون 
خنجری است که از پشت بر پیکر اقتصاد کشور وارد می 
شود.منتظری افزود: شما عزیزان در عرصه مقابله با این 
پدیده شوم باید با تمام توان خود مانع از این ضربه مهلک 
به  اقتصاد کشور شوید و اجازه ندهید این افراد خائن خنجر 

خود را بر پیکر اقتصاد کشور وارد کنند.
دادستان کل کشور با تصریح بر اینکه تاکنون تلاش های 
خوبی در امر مبارزه با قاچاق کالا صورت پذیرفته است، 
گفت: تلاش ها و زحمات صورت گرفته در بخش های 
مختلف در امر مبارزه با قاچاق کالا قابل قدردانی اســت 
و بر کســی پوشیده نیست و شــهادت روز اخیر یکی از 
همکاران شما شهید عرفان بیات در  زنجان گواه بر این 
است که تلاش های شبانه روزی در این زمینه ادامه دارد.

وی ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدای نیروی 
انتظامی و دیگر دستگاه ها که جان خود را در امر مبارزه با 
قاچاق کالا و مواد مخدر فدا می کنند گفت: متاسفانه عده 
ای کــه زندگی را فقط در امور دنیوی و مال اندوزی می 
بینند دست به هر کاری می زنند تا این پدیده شوم قاچاق 
در کشور ادامه یابد و آنها به اهداف پلید خود دست یابند.

منتظری افزود: باید همه تلاش خود را مضاعف کرده و 
کمر همت را ببندد تا با این موضوع برخورد جدی شــود. 
تلاش های صورت گرفته خوب اســت اما کافی نیست. 
مبارزه با قاچاق نیازمند یک انســجام و هم افزایی بین 
دســتگاهی است. مبارزه با قاچاق همچون زنجیره ای از 
اقدامات بین دستگاهی است که اگر دستگاهی در انجام 
وظایف خود کوتاهی کند حلقه مفقوده این زنجیره خواهد 

بود و نهایتا در امر مبارزه با قاچاق موفق نخواهیم بود.
دادستان کل کشور یکی از وظایف ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا را وصل کردن این حلقه ها به یکدیگر دانســت و 
گفت: ستاد مبارزه با قاچاق کالا نباید اجازه دهد این حلقه 
ها از یکدیگر تفکیک شــوند. هر کدام از این دستگاه ها 
وظیفه و نقش مهمی در مبارزه با این پدیده شــوم دارند 
که اگر به درستی به وظیفه خود عمل نکنند مسئله مبارزه 
با قاچاق در دیگر بخشــها هم اثربخشی زیادی نخواهد 

داشت.

یک پژوهشــگر و جمعیت شــناس با اشاره 
به اینکه فقدان فرزند در ســال های ابتدایی 
زندگی مشترک سبب افزایش آمار طلاق شده 
است گفت:تغییر اولویت زوجین و تغییر سبک 
زندگی از دلایل کاهش نرخ فرزندآوری است.

صالح قاســمی، پژوهشگر و کارشناس حوزه 
جمعیــت در گفت و گو با خبرنــگار مهر در 
خصوص اینکــه مادران ۳۰ تا ۳۴ ســاله از 
بیشــترین نرخ فرزند آوری بهره مند هستند 
گفت: براساس آمار میانگین سن مادر شدن 
در کشــور ما حدوداً ۲۹ ســال است البته در 
شــهرهای مختلف این آمار ممکن است بالا 
و پایین باشد اما میانگین خانم های ایرانی در 
۲۹ سالگی اولین فرزند خود را به دنیا می آورند.

این پژوهشگر و جمعیت شناس افزود: با توجه 
به میانگین ســن ازدواج خانم های ایرانی که 
حدود ۲۴ ســال اســت؛ بین ازدواج و اولین 
تولــد فرزند در خانم هــای ایرانی حدود پنج 
ســال فاصله است، که در این خصوص نباید 
از تأثیر باورهای غلط و داده های علمی غلط 
به زوج های جوان مبنی بر اینکه بعد از ازدواج 
چندین ســال باید بین ازدواج و فرزندآوری 
فاصله بیاندازند تا به شناخت بیشتری برسند 

و به ثبات خانواده برسند غافل شد.
وی اظهار کرد: پنج ســال فاصله افتادن بین 
ازدواج و تولد اولین فرزند؛ ریســک ناباروری 
خانم ها را افزایش می دهد همچنین خانواده 
را ناپایدار می کنند چراکه بسیاری از زوج های 
جوان بعد از چندین ســال زندگی مشترک و 
استفاده از روش های پیشگیری مبتلا به نوعی 

از ناباروری ثانویه می شوند.

۶۷ درصــد طلاق هــا در خانواده های بدون 
فرزند، ۲۲ درصــد در خانواده های یک فرزند 
و کمتــر از ۱۰ درصــد در خانواده هــای دو 
فرزندقاســمی عنوان کرد: براساس مطالعات 
فقــدان فرزنــد در ســال های اول زندگی 
مشترک زوجین ســبب افزایش آمار طلاق 
شده است؛ براساس آمار ۶۷ درصد طلاق ها 
در خانواده هــای بدون فرزنــد، ۲۲ درصد در 
خانواده هــای یک فرزند و کمتر از ۱۰ درصد 
در خانواده های دو فرزند و بیشتر رخ می دهد و 
حتی فقدان فرزند سبب کاهش طلاق عاطفی 
می شــود بنابراین وجود فرزند با دوام زندگی 
مشترک رابطه مستقیمی دارد.این کارشناس 
و پژوهشــگر جمعیت اظهار کرد: امروزه ۶۰ 
درصد از تولدها از مادران بالای ۳۰ ســال و 
۴۰ درصد از مادران زیر ۳۰ سال است که به 
نظر نمی رسد عدد نگران کننده ای باشد چراکه 
تغییر الگو و سبک زندگی، اشتغال، تحصیلات 
بانوان و مؤلفه های زندگی شهری سبب شده تا 
بانوان فرزندآوری را به بعد از طی شدن بعضی 
از مراحل مهم زندگی خود موکول کنند.وی 
با اشــاره به اینکه باید سنین ایمن بارداری را 
برای بانوان تبیین کنیم تصریح کرد: براساس 
باور غلط در کشور ما سنین ایمن بارداری ۲۵ 
تا ۳۵ سال است و کمتر از ۲۵ و بالای ۳۵ را 
بعضی از پزشکان پرخطر اعلام می کنند اما 
طبق مطالعات امروزی اثبات شده است که در 
بسیاری از کشورهای دنیا سنین ایمن بارداری 
را از ۱۷ سال اعلام می کنند که در ۱۹ سالگی 
به اوج آمادگی باروری رسیده و تا ۴۳ سالگی 
این آمادگی وجود دارد؛ ضمن اینکه خانم زیر 

۱۹ سال و بالای ۴۳ ســال را از فرزندآوری 
منــع نمی کنند و فرزندی را که از این مادران 
به دنیا می آید به جهت فرهنگســازی فرزند 

طلایی می نامند.

افزایــش آمار طلاق در ســال های 
ابتدایی زندگی مشترک

قاســمی در خصــوص اینکه تا چــه اندازه 
مسائل اقتصادی در بحث فرزندآوری مؤثرند 
خاطرنشان کرد: مسائل اقتصادی تأثیر زیادی 
در فرزندآوری دارد اما نکته ای که از نظر عموم 
جامعه مغفول واقع شده است، مسئله سبک 
زندگی است چراکه بســیاری از هزینه های 
امروز زندگی وابسته به سبک زندگی مدرنیته 
شهری است که هزینه های زیادی را بر دوش 

خانواده متحمل کرده است.
یکی از مسائلی که سبب تأخیر در فرزندآوری 
شده؛ تغییر اولویت زوجین در زندگی مشترک 
استاین کارشناس و پژوهشگر جمعیت بیان 
کرد: اما یکی دیگر از مسائلی که سبب تأخیر 
در فرزندآوری شــده؛ تغییر اولویت زوجین در 
زندگی مشترک اســت برای مثال زمانی که 
اشــتغال و تحصیل برای بانوان ما به عنوان 
اولویت خطاب می شــوند به طــور طبیعی 
فرزندآوری بعد از ۳۰ ســال انجام می شــود، 
بنابراین دولت ها و حاکمیت ها باید در مسائل 
اقتصادی و فرهنگ ورود کنند تا شاخص های 

جمعیتی اصلاح شود.
وی گفت: در بالا رفتن میانگین ســن ازدواج 
علاوه بر مسائل اقتصادی موضوعات نگرشی 

هم تأثیر دارند چراکه یک سری آداب و سنن 
دست و پاگیر جوانان سبب افزایش هزینه های 
ازدواج جوانان شده است؛ به طور مثال ما در 
دوره دوساله گذشته که درگیر کرونا بودیم با 
توجه به اینکه دورهمی ها منع شــد بسیاری 
از هزینه هــا بــرای جوانان مثــل برگزاری 
مراسم  عروســی و عقد حذف شد و جوانان 
هم احســاس کردند که راحت تر می توانند 
ازدواج کنند و برخلاف بســیاری از آمارها که 
در دوره کرونا کاهش پیــدا کرد، آمار ازدواج 
افزایش پیدا کرد، لذا در کنار مسائل اقتصادی 
باید موضوعات فرهنگی و نگرشــی را مورد 

ارزیابی قرار داد.
قاســمی افزود: امروزه باید از ظرفیت رسانه، 
جریان ســازی و کمک گرفتن از چهره های 
مشهور ســینمایی، هنری، ورزشی، علمی و 
دینی و مذهبی که مرجع جامعه در حوزه های 
مختلف هستند در فضای فرهنگسازی جهت 

فرزندآوری استفاده شود.
این کارشــناس و پژوهشگر جمعیت تصریح 
کرد: توصیه ام به دولت سیزدهم که امیدواریم 
دولــت حامی فرزنــدآوری و خانواده باشــد 
این اســت که رئیس جمهوری پرچم تکریم 
خانواده های پر فرزند را بلند کنند و جلساتی 
را برای تجلیل از این خانواده ها داشته باشند؛ 
در کنار این اقــدام قانون جوانی جمعیت که 
ابلاغ شــده باید به درســتی اجرا شود و باید 
مشوق های اقتصادی فرزندآوری به خانواده ها 
اعطا شود چون دولت سیزدهم آخرین فرصت 
نجات جمعیــت ایــران را دارد و این دولت 

می تواند نجات دهنده جمعیت باشد.

وزیر بهداشت ضمن اشاره به تولید پنج نوع واکسن 
کرونا در کشور تا کنون و دستاوردهای حاصل شده 
در واکسیناســیون عمومی علیه این بیماری، گفت: 
این درحالیست که در شــروع کار دولت ۵ میلیون 
واکسن تزریق شده بود و متاسفانه واکسن به عنوان 

وسیله ای برای کارهای سیاسی قرار گرفته بود.
بــه گزارش ایســنا، دکتر بهرام عیــن اللهی وزیر 
بهداشــت، درمــان و آمــوزش پزشــکی در آیین 
یازدهمین جشــنواره علوم پزشکی سپاه، باقر العلوم 
)ع( و آغاز فاز ســوم کارآزمایی بالینی واکسن نورا 
با بیان اینکه درود میفرســتیم بــه روان پاک امام 
راحل بنیانگذار جمهوری اســلامی ایران، شهدای 
انقلاب، شــهدای دفاع مقدس، شهدای مدافع حرم 
و ســلامت و آرزوی طول عمر برای مقام عظمای 
ولایت، اظهار کرد: ایام فاطمیه و همچنین سالگرد 
شــهادت حاج قاسم ســلیمانی را تسلیت می گویم. 
تقارن ایام فاطمیه با دومین ســالگرد شهادت حاج 
قاسم سلیمانی ان شاءالله که برای ما راهگشا باشد 

و بتوانیم راه ایشان را ادامه دهیم.
وی با بیان اینکه خدا را شــاکریم که امروز در این 
مکان حضور پیدا کردم، عنوان کرد: کرونا علی رغم 
همه مشــکلاتی که در دنیا ایجــاد کرد، اما برخی 
واقعیت های جهان را هم نشــان داد. کشــورهایی 
که ادعای پیشرفته بودن داشــتند متاسفانه با ابزار 
تبلیغاتی بسیار وسیعی که دارند و ما خیلی خوب از 
آن ها استفاده نمی کنیم جهان را به گونه ای نمایش 

می دادند که گویا کدخدا دارد.
وزیر بهداشــت ادامه داد: کرونا خــاک را کنار زده 
و چهــره واقعــی کشــورها را نشــان داد. امروزه 
کشورهایی که ادعای قدرت می کردند و اینکه باید 
در تمام جهان حکومت کنند خود شــدیدا درمانده 
شــده اند و اکنــون می بینید که علــی رغم همه 
امکانــات روزانه بیش از ۱۰۰۰ مرگ و میر دارند و 
این نشان می دهد قدرتی که اظهار می کردند واقعی 

نبوده و بسیار پوشالی است.
عین اللهی با بیان اینکه قدرت کشــور ما علی رغم 
همه محدودیت ها و تحریم ها در این دوران مشاهده 
شد، گفت: مهم ترین مولفه قدرت هر کشوری، قدرت 
مردم اســت. ایران نشــان داد که قوی و قدرتمند 
است، ما در دو مرحله کرونا را طی کریم، در مرحله 
درمانی که متاســفانه به دلیل گرفتاری وسیعی که 
داشــتیم از شروع کرونا تا شهریور ۹۹ درگیر درمان 
بودیم و قدرت ما به این شــکل نشان داده شد که 

هیچ بیماری روی زمین نماند این درحالی است که 
در بسیاری از کشورها نمی توانستند همه بیماران را 
در بیمارستان ها پذیرش کنند. کادر درمان ما تا مرز 
شهادت ایستادند و این مرحله را به خوبی گذراندند، 
حضرت آقا از کادر پزشکی که ایثارگرانه ایستادند و 
از بهترین روش های درمانی برای بیماران استفاده 
کردند، تقدیر کردند. ما حدود ۲۰۵ شهید در دوران 
شیوع کرونا داشتیم، انســان های بسیار بزرگی که 
مردانه ایســتادند و عرصه را خالی نکردند و در این 

صحنه قدرت واقعی ما را نشان دادند.

در شروع کار دولت هیچ واکسنی در هفته 
اول برای تزریق نداشتیم

وی با بیان اینکه در این عرصه بیمارستان بقیه الله 
نگین این خدمات بود و تمام بیمارستان در خدمت 
درمان بود، بیان کرد: در شــرایطی که برخی مردم 
بــه دلیل کرونا از خانه های خود خارج نمی شــدند، 
اما ما انســان های شریفی داشتیم که شبانه روز در 
بیمارســتان ها حضور داشــتند و صحنه های خیلی 
درخشــانی را ایجــاد کردند. صحنه هایــی که ما 
نمونه های آن را در دفاع مقدس دیده بودیم. طبق 

فرمایش حضرت آقا این هویت ماست.

کارهای  برای  عنوان وسیله ای  به  واکسن 
سیاسی قرار گرفته بود

وزیر بهداشــت بیان کرد: از شــهریور تاکنون که 
حدود ۴ ماه گذشــته اســت، مردم قدرت بســیار 
شگرفی را نشــان دادند و آن قدرت مقابله با کرونا 
با واکسیناسیون بود. در شروع کار دولت ۵ میلیون 
واکسن تزریق شده بود و متاسفانه واکسن به عنوان 
وسیله ای برای کارهای سیاسی قرار گرفته بود. در 
شــروع کار دولت ما هیچ واکســنی در هفته اول 
برای تزریق نداشــتیم، اما با هماهنگی های ایجاد 
شــده با وزارت امور خارجه و نهادهای مربوطه به 
ســرعت واکسن وارد کشور شد. تا امروز نزدیک به 
۱۸۰ میلیون دز واکسن داریم که در مدت چهارماه 
نزدیک به ۱۱۵ میلیون واکســن تزریق شده است. 
روزانه یک میلیون و ۶۰۰ هزار دز واکســن تزریق 
شــد. در هر هفته به اندازه جمعیــت امارات یعنی 
هشت میلیون و ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار دز واکسن کرونا 
تزریق کردیم؛ سردار سلامی زمانی که دستور دادند 
همه همچون دفاع مقدس وارد صحنه شدند و این 
قدرت واقعی مردم را نشان داد. ما اگر می خواستیم 

با امکانات فعلی خود این کار را انجام دهیم نزدیک 
به یک ســال و نیم طول می کشید که بتوانیم این 
تعداد واکسن تزریق کنیم، اما مردم کمک کردند و 

سریعا تزریق انجام شد.  
عین اللهی ادامــه داد: در بازدیدهای میدانی که از 
پایگاه های واکسیناسیون داشتم جوانان عاشقی که 
بدون هیــچ حق الزحمه ای در حال خدمت بودند را 
دیدم؛ علایق جوانان ما به نظام، عامل این حرکت 
اســت. دشمنان در تعجب هســتند که چگونه آمار 
۵۰ هزار مراجعه روزانه، ۱۵ هزار بســتری روزانه، 
۸ هزار بستری آی ســی یو روزانه و ۷۰۰ مرگ و 
میــر در روز، امروز به حدود ۳۰ تا ۵۰ مرگ در روز 
رســیده اســت که این موضوع تنها به دلیل قدرت 

مردم محقق شده است.

پژوهش ها باید به ســمت محصول محور 
بودن و رفع مشکلات مردم بروند

وزیر بهداشت با اشاره به اینکه در این دوران ارتباط 
با جوانان هم به خوبی مشــهود بود، گفت: شــهید 
سلیمانی می فرمودند که جوانان را دریابید، ما نباید 
از جوانان جدا شویم آن ها فرزندان ما هستند باید در 
همه امور از آن ها استفاده کرده و هیچ خط قرمزی 

در این رابطه وجود ندارد.
وی در ادامه با بیان اینکــه قدرت بعدی که وجود 
دارد و مــا باید به آن توجه کنیــم، توان علمی ما 
اســت، عنوان کرد: حضرت آقا فرمودند که متوسط 
هــوش ایرانیان از متوســط هوش جهــان بالاتر 
اســت. این توانی اســت که خدا به ما داده است و 
باید از این ضریب هوشــی اســتفاده کنیم و زمینه 
و زیرســاخت های لازم را ایجاد کنیم. به لطف خدا 
امروزه سپاه از این قدرت که زمینه دفاع از مملکت 
و پژوهش ها بوده، اســتفاده کرده است؛ امروز نباید 
غفلت کنیم و باید از این شــرایط اســتفاده کنیم و 

بدانیم که »ما می توانیم«.
عین اللهی به موضوع پژوهش ها اشاره کرد و گفت: 
در ایــن زمینه الگوی غلطی کــه وجود دارد، دادن 
محصول به غربی ها اســت که متاسفانه آفت بوده 
و نباید به آن افتخار کــرد. چه قدر از این مقالات 
در داخل کشــور ما تبدیل به محصول می شــود؟ 
پژوهش هــا باید به ســمت محصول محور بودن و 
رفع مشــکلات مردم بروند. مقاله یک وسیله بوده 
برای آنکه ارتقا پیدا کنیم و هدف نیســت. براساس 
فرمایش حضرت آقا اگر به درون و داخل کشور خود 

توجه نکنیم همیشه در تحریم خواهیم بود. بنابراین 
پژوهش ها باید به ســمت محصول محور بودن و 
رفع مشکلات مردم بروند. امروزه فضای جدیدی در 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور ایجاد شده است، 
ســاختارها و ذهنیت هایی که ایجاد کرده اند را باید 
تغییــر داده و مغز خود را شستشــو دهیم و ذهنیت 
جدید ایجاد کنیم. متاسفانه دانشگاه ها را تیپ بندی 
می کنیم و این مسئله محدودیت هایی برای فعالیت 

آن ها ایجاد می کند.

کدام کشور توانسته 5 نوع واکسن تولید 
کند؟

بنابــر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، وزیر 
بهداشــت با تاکید بر اینکه ما متاسفانه در انعکاس 
فعالیت هــای خود ضعیف هســتیم بــر ضرورت 
هماهنگی رســانه ها تاکید کرد و گفت: بســیاری 
از فعالیت ها به مردم نشــان داده نمی شــود و تنها 
نقاط تیره نمایش داده می شــوند که ســبب یاس 
مردم می شــود. کدام کشور توانسته، ۵ نوع واکسن 
تولیــد کند؟ این قدرت اصلی ما اســت. علی رغم 
اینکه  واکسن نورا یکی از بهترین واکسن های دنیا 
بــوده و در تولید آن از پروتئین نوترکیب اســتفاده 
شده که در دو فاز گذشــته اثربخشی بسیار خوبی 
داشــته است، اما متاســفانه انعکاس خوبی ندارد و 
این ضعف ما اســت. حضرت آقا هم گلایه کردند 
که هنر، فعالیت ها را به خوبی نشــان نمی دهد که 
این ضعف ما اســت. باید یک ارگان انقلابی برای 
هنر ایجاد شود. رسانه های غربی در این قضیه کار 
می کنند آدم های ضعیف را قوی نشان می دهند. ما 
برای شروع، جشنواره سلیمان سلامت را در کرمان 
برگزار کردیم و مجموعه فعالیت هایی که در دوران 
شــیوع کرونا انجام شده اند به نمایش گذاشته و ۱۵ 
دانشگاه برتر معرفی شدند، از این نوع کار بسیار کم 

داریم که باید بیشتر شود.
وی در پایــان بیــان کــرد: از همه دانشــمندان، 
علمــا و عزیزانی که در بخش بهداشــت، درمان، 
واکسیناسیون و تولید واکسن، شبانه روزی زحمت 
کشیدند تشــکر می کنم. ان شاءالله مورد قبول خدا 

قرار گیرد.
گفتنی است، فاز سوم کارآزمایی بالینی واکسن نورا 
با تزریق به ســردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی 
- فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی آغاز 

شد.

 معاون رئیس جمهوری و رئیس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت: برای اصلاح جامعه نیازمند الگو هستیم 
و بهترین الگوها ایثارگران عزیز بوده و دشمنان نیز این 
موضوع را در نظر دارند و به همین دلیل به دنبال ضربه 
زدن به ایثارگران به منظور تخریب وجهه آنان هستند.

به گــزارش خبرنگار حــوزه ایثارو شــهادت ایرنا از 
»ایثار«، ســید امیرحســین قاضی زاده هاشــمی روز 
یکشنبه در همایش سراسری روحانیون شاغل و ائمه 
جماعات بنیاد شــهید و امور ایثارگران، ضمن تسلیت 
و گرامیداشت سالگرد شهادت شهید سلیمانی، با بیان 
اینکه پایه گذاری و ایجاد زیرســاخت های بنیاد شهید 
و امور ایثارگران توســط علما انجام شده، افزود: امام 
خمینــی )ره( با هدفی فراتر از خدمات رســانی عادی 

دستور تأسیس بنیاد شهید را صادر کردند، هدفی که 
در بردارنده حفظ کرامت و رسیدگی به مسائل معیشتی 
ایثارگران در راســتای کمال معنوی آنان بوده است. 
مأموریت بنیاد شــهید و امور ایثارگران حفظ انقلاب 
اســلامی و پیشبرد اهداف آن در جهان است و جمیع 
این موارد کارهایی اســت که روحانیون در انجام آن 
تأثیر بسیار زیادی دارند.وی ادامه داد: جامعه  ایثارگری 
مظهر از خودگذشــتگی و ایثار بوده و جان خود را در 
طبق اخلاص گذاشــته و به هیچ عنوان طالب جبران 
مادی نبوده اســت.قاضی زاده خاطرنشان کرد: برای 
اصلاح جامعه نیازمند الگو هســتیم و بهترین الگوها 
همین عزیزان هســتند. دشــمنان نیز این موضوع را 
در نظــر دارند و به همین دلیل به دنبال ضربه زدن به 

ایثارگران به منظور تخریب وجهه آنان هستند. وظیفه 
امروز ما حفظ و حراســت از این جامعه معزز و کرامت 
این عزیزان است و باید برای تحقق آن برنامه روشنی 
داشته باشــیم.نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور 
ایثارگران تأکید کرد: امروز برنامه های فرهنگی بیشتر 
به سمت برگزاری جشنواره ها پیش رفته، اما لازم است 
روش های تأثیرگذار دیگــری در اجرای فعالیت های 
فرهنگی در نظر گرفته شود.حجت الاسلام والمسلمین 
یوســفعلی شــکری در این همایش مهمترین هدف 
از برگزاری همایش را ارائه شــرحی از وظایف حوزه 
نمایندگی ولی فقیه در بنیاد شهید و امور ایثارگران اعلام 
کرد و گفت: از تمام روحانیون شــاغل در بنیاد شهید 
و امور ایثارگران برای تحقق بخشــی از وظایف حوزه 

نمایندگی ولی فقیه استمداد می طلبیم. روحانیون شاغل 
در بنیاد ناظران خوبی بر فعالیت ها هستند و می توانند 

در این زمینه کمک رسان باشند.
وی افــزود: یکــی از وظایف مهم حــوزه نمایندگی 
ولی فقیه اجرای برنامه های تأثیرگذار فرهنگی است. 
امروز برنامه های فرهنگی بیشــتر به سمت برگزاری 
جشــنواره ها پیش رفتــه اما لازم اســت روش های 
تأثیرگــذار دیگری در اجرای فعالیت های فرهنگی در 
نظر گرفته شود.نماینده ولی فقیه در بنیاد شهید و امور 
ایثارگران با تأکید بر ضرورت تقویت روحیه خدمت به 
ایثارگران گفت: باید هرچه در اختیار داریم در خدمت 
بــه ایثارگران به کار گیریم و این موضوع را وظیفه ای 

برای خود بدانیم.

یک پژوهشگر و جمعیت شناس عنوان کرد:

افزایش آمار طلاق در سال های ابتدایی زندگی

وزیر بهداشت:

در شروع کار دولت واکسن برای تزریق نداشتیم 

رئیس بنیاد شهید:

دشمنان درصدد تخریب وجهه ایثارگران هستند
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

وزیر نفت نگاه ویژه ای به 
بهبود وضع سرمایه انسانی 

نفت دارد
عضو هیئت رئیســه کمیســیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی گفت: خوشبختانه وزیر نفت در 
ایــن مدت نگاه ویژه ای بــه بهبود وضع نیروی 

انسانی در صنعت نفت داشته است.
حسین حســین زاده درباره دستور اخیر وزیر نفت 
برای عملیاتی شــدن طرح سامان دهی کارکنان 
قرارداد مدت موقت به خبرنگار شانا گفت: چنین 
رویکردی بیانگر آن اســت که وزیر نفت خود در 
صنعت نفت رشــد یافته و فــردی فنی در این 

صنعت است.
وی افزود: خوشــبختانه وزیر نفت در این مدت 
نگاهــی ویژه به بهبود وضع ســرمایه انســانی 
در صنعت نفت داشــته اســت، از اجرای قانون 
تبدیــل وضعیــت ایثارگــران گرفتــه تا جذب 
دانش آموختگان گروه )الف( دانشگاه صنعت نفت 
و هم اکنون نیز عملیاتی شدن طرح سامان دهی 
کارکنان قــرارداد مدت موقت صنعت نفت را در 

دستور کار خود دارد.
عضو هیئت رئیســه کمیســیون انرژی مجلس 
شورای اســلامی تصریح کرد: این حق کارکنان 
صنعت نفت است که از وضع حقوقی و معیشتی 
مناسبی برخوردار باشند، مجلس نیز تلاش خود 
را انجام خواهد داد تا مشــکلات نیروی انسانی 

این صنعت برطرف شود.
استخدام  حســین زاده گفت: طرح ســاماندهی 
کارکنان دولت نیز در مجلس در حال بررســی 
اســت کــه در این طــرح نیز تلاش می شــود 
چالش هــا و مشــکلات نیروهای انســانی در 

وزارتخانه ها برطرف شود.
در همین حال، مهدی علی مددی، معاون توسعه 
مدیریت و منابع انســانی وزارت نفت با اشاره به 
توئیت اخیر وزیر نفت مبنی بر عملیاتی شــدن 
طرح ســامان دهی کارکنان قرارداد مدت موقت 
صنعت نفــت اظهار کــرد: برای ایــن منظور 
شــیونامه ای تدویــن و در آن الزام های پیش از 
تعیین و پرداخت حقــوق و فوق العاده ها و نحوه 
تعیین حقوق و پرداخــت فوق العاده ها به صورت 

کامل بررسی شده است.

عملیات اجرایی اتصال برقی 
ایران و روسیه از اردیبهشت 

1401 آغاز می شود
 مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل با بیان اینکه کار 
نیمی از مطالعات مربوط به اتصال برق ایران، روسیه 
و جمهوری آذربایجان به اتمام رسیده، گفت: طبق 
قرار باید پس از ارسال گزارش های تخصصی از هر 
سه کشور به مشاور ایرانی طرح، عملیات اجرایی کار 

از اردیبهشت ماه سال آینده آغاز شود.
»محمدعلی فرحناکیان« در گفت وگوی اختصاصی 
با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: کریدور انرژی شمال 
ایران منافع فوق تصوری دارد که خواهد توانســت 
حجم قابل توجهی از نیاز سرمایه گذاری در بخش 

برق کشور را کاهش دهد.
وی ادامه داد: پیک مصرف برق در کشــور روسیه 
زمستان، اما پیک مصرف در ایران در تابستان است.

مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل خاطرنشان کرد: 
یک ســال بیش از هشت هزار و ۷۶۰ ساعت است 
که ما در ایران به طور عمده در ۵۰۰ ســاعت آن با 
مشکل در زمینه برق روبه رو هستیم، یعنی کمتر از 
۱۰ درصد در یک سال مشکل داریم و اگر نتوانیم 
ارتباط با کشــورهای دیگر داشــته باشیم مجبور 
خواهیم بود برای این میزان کمبود سرمایه گذاری 

زیادی انجام دهیم.
فرحناکیان گفت: در مقابل، روســیه و بســیاری 
کشورهای همســایه دیگر پیک زمستانی دارند و 
این درحالی است که شاید حدود ۴۰ درصد ظرفیت 
برق ما در زمستان بلا استفاده مانده یا نیروگاه ها در 
تعمیرات به سر می برند که می توانیم با ارتباط برقی 
با این کشورها از این ظرفیت برقی خود برق مورد 

نیاز این کشورها را تامین کنیم.
وی اضافه کرد: اتصال برقی ایران با کشــورهای 
همســایه منفعت های زیاد دیگری هم دارد، مثل 
اینکه وقتی شــبکه های برق بــه یکدیگر وصل 
می شوند پایداری شــبکه به میزان زیادی اضافه 

خواهد شد.
مشاور وزیر نیرو در امور بین الملل خاطرنشان کرد: 
وقتی در هم تنیدگی فنی و اقتصادی با کشورهای 
همسایه پیدا کنیم امنیت مان اضافه خواهد شد، به 
هم وابسته خواهیم شد و توسعه اقتصادی بهتری 

خواهیم داشت که از دیگر منافع این طرح است.
وی بیان داشــت: ما برای کریدورانرژی شمال بین 
ایران و روســیه، مسیرهایی برای اتصال داریم که 
یکی مسیر ایران، جمهوری آذربایجان و روسیه و 
دیگری ارمنستان، گرجستان و روسیه است و هیچ 
کدام بر دیگری اولویت ندارد مگر هر کدام که زودتر 

شروع شوند.
فرحناکیان گفت: جمهوری آذربایجان در این بخش 
پیشگام شده و کارهای خوبی انجام داد که در نهایت 
منجر به این شد که یکی دو سال قبل هر سه کشور 
موافقت کردند مطالعات فنی را یک شرکت مشاور 
قابل ایرانی انجام دهد و هر ســه کشور به صورت 
مساوی هزینه را پرداخت کنند.وی ادامه داد: اکنون 
قراردادها منعقد، بیش از نیمی از مطالعات مربوطه 
انجام شــده و گزارش های تخصصی برای مراجع 
متخصص ســه کشور ارسال شده  است و اگر این 
نظرها برای شرکت مشــاور ایرانی بازگردد، طبق 
قرارداد باید تا حدود اریبهشــت ماه این کار انجام 

و تدارکات برای اجرا عملیاتی شود.

وزارت نفت بیش از تعهد ارز 
تحویل داده است

معاون وزیر نفت گفت: صادرات نفت با تلاش هایی شده 
اســت تحرک جدی پیدا کرده و ثمره آن هم این است 
که وزارت نفت در هشت ماه سال ۱۴۰۰ بیش از مقدار 

تعهدش در بودجه ارز تحویل خزانه داده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، احمد 
اســدزاده، معاون وزیر نفت در امور بین الملل و بازرگانی 
درباره ارتباط با کشــورهای همســایه افزود: در وزارت 
نفت آمادگی کامل برای همکاری با کشورهای منطقه 
و کشــورهای عربی حاشیه خلیج فارس داریم و بعضی 
از این کشــورها به تازگی رویکرد مثبت و سازنده ای از 
خود بــروز دادند که ما به نوبه خود در وزارت نفت از آن 

استقبال می کنیم.
معاون وزیر نفــت در امور بین الملل و بازرگانی تصریح 
کرد: بسیاری از این کشــورها نیازمند گاز هستند و ما 
هم منابع و ذخایر گازی خوبــی در خلیج فارس داریم 
که می توانیم با یک همکاری ســازنده و رو به جلو و با 
یک فرمول برد - برد کارهای خوبی انجام دهیم. ما در 
معاونت امور بین الملــل و بازرگانی وزارت نفت در حال 
بررسی سناریوهای همکاری با این کشورها هستیم و از 

کار جدی و صادقانه استقبال می کنیم.
اســدزاده درباره صــادرات نفت در ماه هــای اخیر نیز 
گفت: صادرات نفت با تلاش هایی که دوســتانمان در 
بخش های فروش داشته اند خوشبختانه تحرک جدی 
پیــدا کرده و بازارهایی که پیش تــر به آن ها حتی فکر 
نمی شد در حال گشایش است و ثمره آن هم این است 
که وزارت نفت در هشت ماه سال ۱۴۰۰ بیش از مقدار 
تعهدشــده در بودجه ارز تحویل خزانه دولت داده است 
و ان شــاءالله این روند با تدبیر وزیر نفت و تیم قدرتمند 

فروش وزارت نفت تقویت می شود.
وی درباره موضوع صادرات گاز ایران به اروپاهم افزود: 
این بحث از اوایل دهه ۸۰ شمســی به تدریج در ایران 
مطرح شد و در دولت های مختلف همواره یکی از موارد 
مورد مذاکره با کشورهای اروپایی بود. سوئیس، فرانسه، 
ایتالیا، آلمان و... همواره خواهان گاز ایران بودند، اما این 
مذاکرات هیچ گاه به قرارداد منجر نشــد و گاز ایران به 

اروپا نرسید.
معــاون امور بین الملــل و بازرگانی وزیــر نفت درباره 
برنامه وزارت نفت دولت ســیزدهم برای صادرات گاز 
به اروپا گفت: تمرکز ما همکاری با همســایگان است، 
آن قدر فرصت میان همســایگانمان داریم که اروپا در 
اولویت های بعدی ماست، البته اروپایی ها اگر علاقه مند 
باشــند ما می توانیم درباره رفع نیاز آن ها مذاکره کنیم. 
لازمه آن این است که اروپایی ها استقلال رأی به خرج 

دهند و دنباله رو آمریکا نباشند.
اسدزاده افزود: آمریکا با تحریم شرکت های تجاری یک 
بدعت گذاری کرد و متأسفانه اروپایی ها هم از آن پیروی 
کردند و دود این کار هم به چشم خود این کشورها رفت 
و می رود. کما اینکه بعضی از دنباله روهای آمریکا هنوز 
هم نتوانسته اند جایگزین مناسبی برای میعانات گازی 

کشور پیدا کنند و همچنان سردرگم هستند.
وی یادآوری کرد: ما با کشورهای اروپایی همکاری های 
خوبی داشتیم که می تواند ادامه یابد، البته قابل بیان است 
که ما شــریکان اقتصادی مان را کــه در ایام تحریم ها 
همکاری های خودشــان را با ما ادامه دادند بی شک در 
اولویت همکاری های وزارت نفت قرار داده و خواهیم داد.

اسدزاده درباره تمدید قرارداد صادرات گاز به عراق با بیان 
اینکــه عراق نیاز بالایی به گاز دارد و برنامه ریزی برای 
مذاکــره و تمدید این قرارداد هم در حال انجام اســت، 
تصریح کرد: البته کشــور دوست و برادرمان عراق باید 
ســعی کند وجوه گاز صادراتی را به موقع پرداخت کند و 
از این طرف هم شرکت ملی گاز حداکثر تلاش خود را 
می کند که گاز را به مقداری که در قرارداد آمده و با طرف 

عراقی تفاهم می کند به آن کشور صادر کند.
معاون امــور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت افزود: ما با 
عراق میدان های مشترک مرزی هم داریم که فرصتی 
برای پیوند اقتصادی دو کشــور است. در این معاونت 
مطالعــات خوبی در زمینه یکپارچه ســازی میدان های 
مشترک با عراق انجام شــد که متأسفانه در دو دولت 
گذشته اجرایی نشد. به دلایل این موضوع نمی پردازم که 
یک داستان مفصل است، اما خلاصه بگویم انجام چنین 
کاری نیاز به اراده جدی دو طرف ایران و عراق دارد. ما 
با عراق در زمینه صادرات خدمات فنی و مهندســی و 
تعمیرات تجهیزات و کالاهای نفتی و بسیاری از موارد 

دیگر هم می توانیم همکاری کنیم.
اســدزاده درباره صادرات گاز ایران به پاکستان یادآوری 
کرد: با وجود آنکه ایران با احداث ۱۱۰۰ کیلومتر خط لوله 
نشــان داد عزمش برای صادرات گاز به این کشور جزم 
است، اما طرف پاکستانی زیر فشارهای آمریکا و بعضی 
رقبــای منطقه ای ایران از اجــرای این قرارداد به بهانه 
نداشــتن پول عقب کشید و این بهانه در دولت یازدهم 
و دوازدهــم خریدار پیدا کرد، چنانکــه در این دولت ها 
تلاشــی برای اجرای این قرارداد انجام نشد و بازار گاز 
پاکستان در اختیار ال ان جی قرار گرفت. در واقع پاکستان 
بــرای پرداخت بهای ال ان جی و ال پی جی وارداتی پول 
داشت، اما در ایران بعضاً گفته می شد که این کشور برای 
 Take or( پرداخــت بهای گاز یا بند بگیر یــا بپرداز

Pay( قرارداد پول ندارد.
وی درباره اینکــه آیا در دولت ســیزدهم مذاکراتی با 
پاکســتان برای صادرات گاز به این کشور انجام شده 
است، توضیح داد: تلاشــمان این است با پاکستان به 
فرمولی برای احیای این قرارداد برسیم. می توانیم قرارداد 
صادرات گاز ایران به پاکستان را با امضای یک قرارداد 
چندجانبه بین ایران، پاکستان و کشورهای سوم و چهارم 
انجام دهیم و قفل این مسیر را بشکنیم تا سکوی خوبی 
برای تحرک بخشــیدن به انجام تعدادی پروژه دیگر با 
پاکستان باشد. پاکســتان نیاز بالایی به سوخت دارد و 
چه شــریکی مطمئن تر از ایران.معاون امور بین الملل و 
بازرگانی وزیر نفت افزود: ما با پاکستان می توانیم تهاتر 
کنیم. اکنون مقادیر زیادی سوخت به این کشور قاچاق و 
سود آن نصیب قاچاقچیان می شود. به نظر می رسد این 
امکان وجود دارد که بــا طراحی برخی پروژه ها در نوار 
مرزی ســود تولید فرآورده به مرزنشینان برسد و قاچاق 
هم کنترل شــود. درباره افغانستان هم همین موضوع 
صدق می کند، البته شرایط کنونی آن کشور ویژه است.

قرارداد سوآپ گاز ترکمنستان از خاک ایران به مقصد 
آذربایجان از روز شنبه )۱۱ دی ماه( عملیاتی شد.

به گزارش خبرنگار شــانا، عملیات ســوآپ سه جانبه 
میان ترکمنســتان، ایران و آذربایجان که هفتم آذرماه 
در حاشیه پانزدهمین نشست سران سازمان همکاری 
اقتصادی )اکو( امضا شده بود، آغاز شد. ایران بر اساس 
این قرارداد ســالانه ۱.۵ تا ۲ میلیــارد مترمکعب گاز 

ترکمنستان را به آذربایجان تحویل می دهد.
جواد اوجی، وزیر نفت در روز امضای این قرارداد بیان 
کرده بود: »بــا امضای این قرارداد گامی رو به جلو در 
مناسبات انرژی دو کشور برداشــته شد و این قرارداد 
به تأمین پایدار ســوخت زمستانی استان های خراسان 
رضوی، شــمالی و جنوبی، گلســتان و سمنان کمک 

می کند.«
فعال کردن دیپلماســی انرژی و توسعه همکاری های 
ایران با کشورهای همسایه به عنوان یکی از برنامه های 
جواد اوجی، وزیر نفت دولت ســیزدهم از نخســتین 
روزهای کاری وی در اوایل شــهریورماه در دستور کار 
قرار گرفت. ماحصل آن امضای قرارداد سوآپ گاز است 
که اگرچه مقدار آن زیاد نیست، اما از نگاه کارشناسان 

یک گام مهم است.

 پایان 5 ســال ناکامــی در توافق گازی با 
ترکمن ها 

بسیاری از کارشناسان بر این موضوع صحه می گذارند 
که حتی با وجود گازرسانی ۱۰۰ درصدی داخلی، واردات 
گاز از ترکمنستان نباید قطع شود زیرا گاز دریافتی از این 
کشــور، ارزان است و برای ما توجیه اقتصادی دارد که 
می توان این گاز را در شمال کشور مصرف و گاز معادل 
خودمان را با قیمت بالاتر به کشورهای همسایه صادر 
کنیم، بنابراین به عقیده آنان، هر یک از همســایگان 
ایران ویژگی و مزیت هایی دارند که باید در سبد روابط 
بین الملل لحاظ کنیم، به ویژه ترکمنستان که همسایه 
راهبردی ماست، از این  رو تداوم همکاری گازی با این 

کشور، مزیت های بی شماری برایمان خواهد داشت.
خوشــبختانه امروز دولتمردان توانســتند در تلاشی 
ستودنی و با دســتیابی به سرمایه خودباوری بار دیگر 
زمینه های اعتلای صنعت نفت و گاز کشور را رقم بزنند 
و پنج ســال ناکامی در توافق گازی با ترکمن ها را به 

فرصتی بهینه تبدیل کنند.

ارتقای جایگاه با تقویت دیپلماسی
مبرهن اســت که یکی از فرصت های ایــران برای 
افزایش سهم خود از بازار جهانی گاز و تبدیل شدن به 
قطب گازی منطقه، آذربایجان است که چنین به نظر 
می رســد گام نخست را ایران با امضای قرارداد سوآپ 
سه جانبه، هوشــمندانه برداشته است و برای تقویت و 
توسعه روابط در آینده از طریق دیپلماسی سازنده و فعال 

می تواند به این مهم دســت یابد. از دیگر سو موقعیت 
راهبردی ایران در نزدیکی دارندگان بزرگ ذخایر گازی 
ســبب می شود که برای تصاحب سهم ۱۰ درصدی از 
تجارت جهانی گاز به منابع دیگر کشورهای همسایه نیز 
اندیشید تا بتوان با استفاده از منابع این کشورها تجارت 

گاز در منطقه با محوریت ایران را شکل داد.
با همــه این اوصاف، بســیاری از ناظــران داخلی و 
خارجی اقتصاد می گویند برگ برنده ایران، استفاده از 
فرصت های ترانزیتی است که گویا راهبرد آمریکا برای 
منزوی کردن ایران از این مســیر به بن بست رسیده 
است. ســوآپ سبب وابسته شدن کشــورهای حوزه 
مرز شمالی به کشور می شود که این موضوع تحکیم 
و تقویت روابط سیاسی و ثبات سیاسی در منطقه را نیز 
در پی خواهد داشت.حجت الله غنیمی فرد، مدیر پیشین 
امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران درباره این قرارداد 
می گوید: اگرچه حجم قرارداد سوآپ گاز ترکمنستان از 
مسیر ایران به آذربایجان بالا نیست، اما آغاز آن را باید 
به فال نیک گرفت زیرا با رفع مشــکلات اقتصادی و 
افزایش تولید نفت و گاز در کشور، ایران می تواند ثابت 
کند نه تنها عرضه کننده نفت و گاز تولیدی خود است، 
بلکه می تواند مسیر مناسب و امنی برای انتقال نفت و 

گاز کشورهای همسایه به اشکال مختلف باشد.
وی معتقد است: اگر دیپلماسی انرژی را حرفه، فعالیت و 
مهارت روابط بین المللی بدانیم قرارداد سوآپ گاز در این 
قالب قرار می گیرد و همسو با دیپلماسی انرژی کشور 

است.

قدرت نمایی ایران در بازار گاز اروپا
بســیاری از تحلیلگران معتقدند توافق سه جانبه اخیر 
فرصتــی را برای ایــران فراهم خواهد کــرد تا باکو 
از ظرفیت هــای موجود ایــران برای بــازار گاز اروپا 
بهره برداری کنــد، هرچند اتصال به بــازار گاز اروپا، 

پروژه ای اســت که در ایران نیز در دولت های مختلف 
پیگیری شده است، اما هیچ کدام از آنها نتوانستند به این 

هدف دست یابند.
فریدون برکشــلی، رئیس گروه مطالعات انرژی وین 
بیان می کند: قرارداد سوآپ گاز ایران از ترکمنستان به 
مقصد جمهوری آذربایجان از اقدام های ضروری و بلکه 
راهبردی است که در صورت استمرار و وجود یک نقشه 
راه اصولی می تواند مقدمه طراحی و اجرای دیپلماسی 
گازی ایران در منطقه ای باشــد کــه حالا چالش ها و 
فرصت ها به سرعت در حال دگردیسی و تغییر و تحول 
اســت، البته ایران برای نخســتین بار در سال ۱۹۹۷ 
قرارداد خرید گاز از ترکمنســتان را عملیاتی کرد، اما 
این قرارداد ســوآپ هست، یعنی ایران به یک کریدور 
انتقال گاز میان ترکمنســتان و جمهوری آذربایجان 

تبدیل می شود.
ترکمنســتان و دولت وقت افغانســتان تلاش داشتند 
با اجرای طرح انتقال گاز ترکمنســتان - افغانستان - 
پاکســتان - هند موســوم به تاپی )TAPI( ایران را 
یک بار برای همیشــه از معادلات گازی منطقه خارج 
کنند. حالا شــرایط تغییر کــرده و دولت های ذی نفع 
متوجه این واقعیت شده اند که تا زمان تحقق تاپی خیلی 
باید صبر کنند. سرمایه گذاری سنگینی هم لازم است 
که حالا هیچ سرمایه گذاری در شرایط پر ابهام منطقه 
حاضر به ورود نیست. در هر صورت این حالا نخستین 
پنجره راهبردی گازی ایران به همسایگان است. قدم 
کوچکی اســت، اما همیشه مســافت های طولانی با 

قدم های کوچک طی می شوند.
محمدصادق جوکار، سرپرســت مؤسســه مطالعات 
بین المللی انرژی اما معتقد است: امضای قرارداد سوآپ 
گاز گامی مهم در عرصه دیپلماسی با ترکمنستان است 
و مدیران وزارت نفت با انجام منظومه ای از کارها برای 
معکوس سازی تراز آسیب پذیری سبب شدند دیپلمات ها 

با ابزارهای بیشتری در وین مذاکره کنند.
محمدصــادق ترابی فــرد، کارشــناس اقتصادی هم 
می گوید: امضای قرارداد ســوآپ گاز ترکمنســتان به 
آذربایجان از خاک ایــران قابلیت تحریم پذیری ایران 
را کاهش می دهد و یک دســت برتر برای ایران ایجاد 
خواهد کرد. آمریکا و تحریم کنندگان در چنین شرایطی 
مجبور خواهند شد معافیت از تحریم صادر کنند، همانند 
اتفاقی که در صادرات گاز ایران به عراق افتاد و آمریکا 

مجوز معافیت این کشور را صادر کرد.

توسعه مناسبات منطقه ای
مسعود سامی وند، مدیرعامل پیشین شرکت ذخیره سازی 
گاز طبیعی در گفت وگو با مشعل معتقد است که مزایای 
متعددی را می توان برای این توافق سه جانبه برشمرد، 
اما به  زعم بنده توســعه مناســبات و وابستگی های 
منطقه ای که در اثر این قرارداد میان کشــورها حاصل 
می شــود، می تواند نویدبخش تحولات بزرگ تری در 

عرصه تجارت انرژی در آینده باشد.

سوآپ؛ معامله برد - برد
سعید پاک سرشت، مدیر پیشــین پژوهش و فناوری 
شــرکت ملی گاز ایران نیــز ورود بــه معاهده های 
بین المللی و منطقه ای را امتیازی مهم و برجسته دانست 
و اعلام کرد: بی شک ورود به چنین معاهده هایی مسیر 
را برای قراردادهای بزرگ تر و مهم تر هموار خواهد کرد 

و یک معامله برد - برد است.
ترکمنستان دسترســی به آب های آزاد برای ورود به 
بازارهای صادراتی را در ســر می پروراند و در این میان 
ایران گزینه مهمی اســت زیــرا به راحتی می تواند به 
آب های جنوبی دسترســی یابد و گاز خود را صادر کند 
و در صــورت تحقق این موضوع در آینده ما نیز از آن 

منتفع خواهیم شد.
بی شک توافق سوآپ گازی پایان ماجرا نخواهد بود، اگر 
این قرارداد به مرور زمان به صورت هوشمندانه مدیریت 
شود، دســتاوردهای باارزشــی در آینده نصیب کشور 
می کند، برقراری این کانال ارتباطی ما با ترکمنستان در 
شرایطی که ایران با تحریم های خصمانه روبه روست، 
می تواند نقطه عطفی برای پایان بسیاری از تنش ها در 

منطقه و باز شدن مسیرهای ارتباطی باشد.
اما ایران با بیش از ۳۴ تریلیون مترمکعب ذخیره گازی 
)دومین دارنــده ذخایر گازی جهان( در منطقه ای قرار 
گرفته اســت که تقاضاکنندگان برای این ســوخت 
ارزشــمند و پاک روزبه روز در حال افزایش هســتند و 
ایران می تواند بازار تشنه منطقه را سیراب کند. بررسی 
گفته های کارشناسان هم حاکی از برداشتن گام درست 
از ســوی وزارت نفت است که با استمرار آن، ایران از 
»فروشنده انرژی« به »قطب انرژی« تبدیل می شود؛ 

این قرارداد گام نخست دولت سیزدهم بوده است.

وزیر نیرو، انرژی برق را یکی از مهم ترین اولویت های 
دولت ســیزدهم عنوان کرد و گفت: توســعه صنعت 
تجدیدپذیر برای کشور نه تنها یک انتخاب نبوده، بلکه 

یک ضرورت است.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقــل از وزارت نیرو، 
علی اکبــر محرابیــان در آئین مبادلــه تفاهم نامه با 
شــرکت های بخش خصوصی در راســتای فراخوان 
۱۰ هزار مگاوات نیروگاه های تجدیدپذیر با اشــاره به 
ضرورت استمرار رشــد اقتصادی در کشور به عنوان 
یکی از مهم ترین برنامه های دولت ســیزدهم، اظهار 
کــرد: این موضوع در قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ هم 
وجود داشــته و طبیعتا رشد اقتصادی در شرایط فعلی 
محقق نمی شود مگر با توسعه فراگیر صنعت انرژی که 

نیازمند توجه اساسی است.
وزیــر نیرو با تاکید بر اینکــه در کنار حمایت از تولید 
برق به این روش، باید از توســعه صنایع هم حمایت 
کــرد، ادامه داد: مجموعه دولت امروز در حال حرکت 
رو بــه جلــو بــوده و از اقدامات مربــوط به صنعت 
تجدیدپذیر حمایت لازم را انجام می دهد که اختصاص 
ردیف خاص و مســتقل در قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 

نشان دهنده این موضوع است.

وی خاطرنشــان کرد: حدود ۳ هزار میلیارد تومان در 
مــاده ۱۲ لایحه بودجه مختــص تجدیدپذیر درنظر 

گرفته شده که از نظر اعتبار، رقمی بی سابقه است.
محرابیان با اشــاره به مشــکلات و محدودیت های 
برق طی سال های گذشــته اضافه کرد: متاسفانه در 
ســال های اخیر شاهد نارسایی هایی در تولید و تامین 
انرژی کشور بودیم و همچنان شرایط به گونه ای است 
که باید در این زمینه برای رشد این صنعت برنامه ریزی 

جدی صورت گیرد.
وزیر نیرو، انرژی برق را یکی از مهم ترین اولویت های 
دولت سیزدهم دانست و خاطرنشان کرد: برای تامین 
کسری  تولید برق و توســعه این صنعت تلاش ها و 
اقدامات بســیار زیادی در دستور کار است که با توجه 
به کمبودها، برنامه ای حاصل از تفکر فعالان و نخبگان 
این صنعت آماده و به مجلس ارائه کردیم و مهم ترین 
اقدامی که امروز در حوزه برق دنبال می کنیم، اجرایی 
کردن اهداف این برنامه در قالب نیروگاه های حرارتی، 
تجدیدپذیر، تبدیل واحدها به سیکل بخار و پروژه های 
دیگر اســت.وی با بیان اینکه طی چهار سال بیش از 
۳۰ هزار مگاوات به ظرفیت تولید برق کشــور اضافه 
می شــود که ۱۰ هزار مگاوات آن نیروگاه  تجدیدپذیر 
است، گفت: برای پیک تابستان ۱۴۰۱، افزایش بیش 
از ۶ هزار مگاواتی ظرفیت تولید برق کشور برنامه ریزی 
شده که بخشــی از این نیروگاه ها وارد شبکه شده و 
مابقی هم با پشــتیبانی، کنترل و پیگیری پروژه وارد 
مدار خواهند شــد.وی با بیان اینکه توســعه صنعت 
تجدیدپذیر برای کشور نه تنها یک انتخاب نبوده، بلکه 
یک ضرورت اســت، گفت: این مهم، تکلیفی واجب 
برای وزارت نیرو محســوب شده و باید حمایت های 

لازم از اقدامات رو به جلو صورت گیرد.
محرابیان با اشــاره به اهمیت موضــوع تجدیدپذیر 
تصریــح کرد: تجدیدپذیر به عنوان یکی از مهم ترین  
ارکان ظرفیت ســازی در جهان بوده و پیشتازی برای 
پر کردن جای خالی این صنعت در سبد انرژی کشور 
الزامی اســت.به گفته وی، پتانسیل موجود در کشور، 
کسری تولید و ایجاد شرایط مناسب زیست محیطی، 

بخشی از توجیه های تجدیدپذیر برای کشور است.
محرابیان خاطرنشــان کرد: ما در تولید برق حرارتی 
عموماً با سه مشکل سوخت،آب و محیط زیست مواجه 
هستیم و پاسخ هر مشکل انرژی های تجدیدپذیر است 
که نه به ســوخت و آب نیاز دارد و نه محیط زیست را 

آلوده می کند.
وزیر نیرو با اشــاره به مقایســه بین سوخت و توسعه 
نیروگاه هــای تجدیدپذیر، تصریح کــرد: هزینه های 
مصرف ســوخت در طول چند ســال برابر با احداث 
نیروگاه های تجدیدپذیر بــوده و به عبارتی دیگر اگر 
هزینه سه سال مصرف سوخت نیروگاه های معمولی را 
سرمایه گذاری کنیم، می توانیم معادل آن نیروگاه های 
تجدیدپذیر با ده ها سال عمر، بدون مصرف سوخت در 

نظر بگیریم.

 معــاون وزیر نیرو و رییس ســازمان انرژی های تجدید 
پذیــر و بهره وری برق ایران )ســاتبا( گفت: بیش از ۳۵ 
هزارمگاوات نیروگاه تجدیدپذیر در گام نخســت از سال 

آینده احداث خواهد شد.
به گــزارش خبرنگار اقتصادی ایرنــا، »محمود کمانی« 
امروز )یکشنبه( در مراسم مبادله تفاهمنامه با شرکت های 
بخش خصوصی بــرای احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه 
تجدیدپذیر براساس اعلام وزیر نیرو، افزود: از ابتدای آبان 
ماه امسال ساتبا با هدف تحقق بخشیدن به هدف وزارت 
نیرو مبنی بر احداث ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر 

فراخوانی صادر کرد.
وی ادامه داد: تاکنون ۱۵۳ درخواســت با ظرفیت بیش از 
۹۰ هزار مگاوات به این ســازمان رسیده است که امروز 
تفاهمنامــه بیش از ۳۵ هزار مــگاوات آن منعقد خواهد 
شــد.معاون وزیر نیرو گفت: بقیه درخواست ها در دست 

بررسی است و به مرور عملیاتی خواهند شد.
کمانــی از تلاش بــرای تبیین مــدل عقد قــرارداد با 
سرمایه گذاران این بخش خبر داد و خاطرنشان کرد: مدل 
آماده شده و از فردا در ســامانه مربوط بارگذاری خواهد 

شــد.وی اضافه کرد: تلاش می شود مدل ماده ۱۲ قانون 
رفع موانــع تولید برای بخش تجدیدپذیــر به زودی در 
شورای اقتصاد مصوب تا کار احداث این ۳۵ هزار مگاوات 
از ســال آینده اجرایی شود.رییس ســازمان انرژی های 

تجدید پذیر و بهره وری برق ایران بیان داشــت: استفاده 
استخراج کنندگان ارز مجازی از نیروگاه های تجدیدپذیر 
از برنامه هایی است که به جد دنبال می شود.کمانی افزود: 
صادرات انرژی های تجدیدپذیر نیز یکی دیگر از مباحثی 
اســت که هدفگذاری شده است.به گزارش ایرنا، ساخت 
۱۰ هزارمگاوات نیروگاه انرژی های تجدیدپذیر یکی از 
برنامه هایی اســت که »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو  
تحقق آن را در دولت سیزدهم اعلام کرده بود.چندی پیش 
وی با بیان اینکه دولت کنونی ایران برنامه ای چهار ساله 
برای افزایش ۱۰ هزار مگاواتی انرژی های تجدیدپذیر دارد، 
خاطرنشان کرد: بازار توسعه انرژی های تجدیدپذیر ایران، 
با اتکا به پتانسیل بالای منابع انرژی های تجدیدپذیر اعم 
از خورشیدی، بادی، زیست توده و زمین گرمایی، از طریق 
امکان عقد قراردادهای بلندمدت با نرخ های تشویقی، بازار 

بسیار جذابی برای سرمایه گذاران است.

با شروع فصل زمستان

عملیات سوآپ گاز ترکمنستان از مسیر ایران آغاز شد

وزیر نیرو:

اختصاص بودجه خاص تجدیدپذیرها نشانه حمایت از این صنعت است

معاون وزیر نیرو خبر داد:

ساخت بیش از 35 هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر از سال 1401
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

اقشار آسیب پذیر زیر چتر بانک 
صادرات ایران

تعداد وام ودیعه مســکن پرداخت شــده توســط 
بانک صادرات ایران تا پایان آذرماه ســال جاری 

از ۲۷ هزار فقره گذشت.
بــه گزارش روابط عمومی بانــک صادرات ایران، 
ایــن بانک به منظــور حمایت از مســتاجران در 
دوران شــیوع کرونا و از آغاز طرح ویژه پرداخت 
وام ودیعه مســکن از ابتدای شــهریورماه ۱۳۹۹ 
تاکنون ۲۷ هزار و ۴۴۴ فقره وام ودیعه مســکن 
معادل شش هزار و ۵۸۸ میلیارد ریال به واجدین 

شرایط پرداخت کرده است. 
بانک صادرات ایران طی ۹ ماه اول ســال جاری، 
۱۲ هزار و ۳۵۱ فقره وام ودیعه مسکن به ارزش 
بالــغ بر ۳ هزار و ۷۴۴ میلیارد ریال پرداخت کرد. 
همچنیــن تعداد وام های ودیعه مســکن پرداخت 
شــده توســط این بانــک در ســال ۹۹ بیش از 
۱۵ هــزار و ۹۳ نفر بــه  ارزش دو هزار و ۸۴۴ 
میلیارد ریــال بوده که جمعــا از آغاز طرح ویژه 
پرداخــت این وام تاکنــون ۲۷ هزار و ۴۴۴ فقره 
وام ودیعه مســکن معادل شــش هــزار و ۵۸۸ 
میلیارد ریال به واجدین شــرایط پرداخت شــده 
است. کمک به اقشار آسیب پذیر در دوران شیوع 
برنامه های  از جمله  بیماری کرونا و کسب وکارها 
حمایتی بانــک صادرات ایــران در جهت انجام 
مســئولیت اجتماعی در دو ســال اخیــر بوده که 
پرداخت وام ودیعه مســکن برای مســتأجران، از 
ابتدای شهریورماه ســال ۱۳۹۹، به اجرا درآمده 
سازمان  اشــتغالزایی  طرح های  به  اســت.کمک 
بهزیســتی که طی سالیان گذشــته توسط بانک 
صادرات ایــران همواره در قالب توانمندســازی 
انجام شــده است، همچنان  نیازمند  خانواده های 
مورد توجه اســت به نحوی کــه در ۹ ماهه اول 
ســال جاری هزار و ۹۳۰ فقره وام به ارزش بالغ 
بر ۸۹۶ میلیارد ریال به واجدین شــرایط در این 
ســازمان پرداخت شده است.بانک صادرات ایران 
طی همین مدت به پشتیبانی زندانیان نیازمند نیز 
توجه داشــته و به ۱۹۵ نفر از این زندانیان بیش 
از ۱۹۰ میلیــارد ریــال وام پرداخت کرده که در 
مقایســه با ۹ ماهه ۱۴۰۰ بیش از ۷۱ درصد رشد 
داشته اســت.بانک صادرات ایران طی ۹ ماه اول 
ســال ۱۴۰۰ با پرداخت بیش از ۱۵۸ هزار فقره 
قرض الحسنه  و  ترجیحی  نرخ های  با  تســهیلات 
به ارزش بالغ بــر ۱۱۴ هزار میلیارد ریال درقالب 
مســئولیت های اجتماعی به واجدین شــرایط در 
بخش های مختلف اقتصادی و معیشــتی پرداخت 
کرده  که نســبت به مدت مشــابه سال گذشته 

بیش از ۵۷ درصد رشد ثبت کرده است.

آیا شبکه بانکی توان خارج کردن 
اقتصاد از بحران کرونا را دارد؟

اقتصادی  نظام  گفت:  بانکی  سیستم  کارشناس  یک 
ما طی سال های گذشته زیر ضربات پیاپی و بمباران 
تحریم ها و فشار های اقتصادی بوده است، هرچند که 
پیش از تحریم ها هم از نظام اقتصادی قوی برخوردار 
نبودیم، بنابراین توان اینکه بتواند شوک های جدیدی را 

تحمل کند ندارد.
اجتماعی  بزرگ  بحران های  بروز  از  پس  معمولا 
»اپیدمی  نام  با  امروز  که  آنچه  نظیر  اقتصادی  و 
حمایتی  سیستم های  است،  مطرح  کروناویروس« 
نظیر سیستم های بانکی و بیمه ای و نیز صندوق های 
حمایت گر به کمک مردم، کسب و کار ها و در کل نظام 

اجتماعی و اقتصادی کشور ها می آیند.
در ایران نیز پس از شیوع ویروس کرونا مصوباتی در 
حمایت از مردم و نیز کسب و کار ها ابلاغ شده است 
که از جمله عدم تعلق جریمه به تعویق سه ماهه اقساط 
تسهیلات کسب و کار های مصوبه ستاد کرونا بود. حتی 
تمهیداتی درباره عدم توقف خدمات بانکی به صاحبان 
چک های برگشتی که در این روزگار کرونایی برگشت 

می خورد، اندیشیده شد.
این  این همه آن چیزی است که می توان در  آیا  اما 
دوران سخت از سیستم بانکی کشور انتظار داشت و 
اساسا نقش شبکه بانکی در تسهیل امور و بازگشت 

اقتصاد به دوران پسا کروناچیست؟
در همین رابطه کامران ندری، کارشناس سیستم بانکی 
درباره نقش شبکه بانکی در کاهش آثار ویروس کرونا 
بر اقتصاد ایران به خبرنگار پول نیوز گفت: شبکه بانکی 
می تواند با اعطای تسهیلات به کسب و کار های آسیب 

دیده از سوی ویروس کرونا کمک کند.
وی افزود: به دلیل اینکه اقتصاد کشور ما در شرایط 
تحریمی سخت قرار گرفته بود بنیه اقتصادی بسیاری 
ضعیفی بر کشور حاکم بود و به همین خاطر نه دولت، 
نه شبکه بانکی و نه سیستم حمایتی در کشور توانایی 
کمک بسیار را ندارند و این نتیجه تحریم های سخت 

وضع شده علیه کشور است.
ندری بیان کرد: نظام اقتصادی ما طی سال های گذشته 
فشار های  و  تحریم ها  بمباران  و  پیاپی  ضربات  زیر 
اقتصادی بوده است، هرچند که پیش از تحریم ها هم 
از نظام اقتصادی قوی برخوردار نبودیم، بنابراین توان 
اینکه بتواند شوک های جدیدی را تحمل کند ندارد. در 
این مسیر نظام بانکی بسیار می تواند موثر واقع شود، 
اما نظام بانکی که سالم بوده و از توان و قدرت بالایی 
برخوردار باشد نه نظام بانکی کشور ما. نظام بانکی ما در 
اثر تحریم ها ضعیف شده و توان آنکه بتواند کمک کار 

اقتصاد کشور در این وضعیت باشد را ندارد.
بانکی گفت: دولت و سیستم  این کارشناس سیستم 
بانکی در کشور ما نمی توانند مانند کشور های دیگر به 
کمک اقتصاد بیایند، زیرا از توان کافی برخوردار نیستند 
و نمی توانند کاری که دولت های دیگر انجام می دهند را 
انجام دهند. اگر ما نظام بانکی سالمی داشتیم می شد 
بهره  نرخ  آوردن  پایین  و  قیمت  ارزان  تسهیلات  با 
در کشور، به اقتصاد کشور کمک کرد، اما در شرایط 
فعلی که تورم بر کشور حاکم است که آن هم بر اثر 
تحریم های اقتصادی است، نمی شود کمکی به اقتصاد 

کشور کرد.
ندری در پاسخ به این سوال که بانک مرکزی آمریکا 
)فدرال رزرو( برای مقابله با بحران کرونا نرخ بهره را در 
آمریکا از ۱.۲۵ درصد به حدود صفر درصد کاهش داد. 
آیا تجربه این کار در ایران می تواند به خروج اقتصاد 
کشور از بحران کمک کند؟ اظهار کرد: اگرچه پایین 
کمک  کار ها  و  کسب  به  کشور  در  بهره  نرخ  آوردن 
می کند، ولی از طرف دیگر موجب می شود مشکلات 
اقتصادی شدید شده و بیشتر از روز قبل شود. اقتصاد ما 
اقتصاد سالمی نیست و بخش شبکه توزیع و فساد هایی 
که در آن وجود دارد همگی بیانگر اقتصاد ناسالم ما 

هستند و کمک رسانی را با مشکل روبه رو می کند.
وی با بیان اینکه نباید اقتصاد ایران را با اقتصاد سایر 
کشور ها مقایسه کنیم، عنوان کرد: اگر برخی از کشور ها 
نرخ بهره را به صفر رساندند و تسهیل در تسهیلات 
دهی را فراهم کردند قصد دارند به اقتصاد کشور خود 
کمک کنند؛ البته دولت ها هم کمک هایی را اختصاص 
را داشته و  توانایی  این  اقتصاد آن ها  زیرا که  داده اند، 
ساختار های حمایتی آن کشور ها بسیار قوی تر از کشور 
ما است و مانند اقتصاد ایران تحت فشار اقتصادی از 

گذشته نبوده است.
این کارشناس سیستم بانکی خاطرنشان کرد: سیستم 
بانکی در کشور ما به دلیل تورم بالا و ضعف در نظام 
اطلاعاتی که در کشور حاکم است نمی تواند نرخ بهره 
را کاهش دهد، اما اگر بخواهند می توانند به طور طبیعی 
این کار را انجام دهند. بانک مرکزی نیز باید به سمت 
چاپ پول قدم بردارد و میزان پایه پولی را افزایش دهد؛ 
در اقتصادی که در شرایط تورمی قرار دارد درست است 
که رشد پایه پولی می تواند در کوتاه مدت به کسب و 
کار های صدمه دیده کمک کند، اما در میان مدت و یا 
بلند مدت باعث تورم شدید در کشور می شود که البته 
تا حدودی هم این کار ها را انجام داده اند و امروزه نرخ 

تورم ما روز به روز در حال افزایش است.
نیست  قوی  اقتصاد  ایران،  اقتصاد  کرد:  ندری مطرح 
و با تحریم های مختلف دست و پنجه نرم می کند و 
بوده  داخلی  و  خارجی  شوک های  تاثیر  تحت  دائما 
بر  سوار  کرونا  بیماری  نیز  میان  این  در  هست.  و 
مشکلات گسترده کشور شده است که مدام از توان 
اقتصاد کشور ما می کاهد. بانک مرکزی ایران اگرچه 
اقدامات کشور های قدرتمند اقتصادی را انجام می دهد، 
اما توانش ضعیف است، ولی هر مسیری که طی می کند 
همان مسیری است که همه کشور های پیشرفته طی 
می کنند. کارآمدی که در کشور های دیگر وجود دارد 
در نظام بانکی ما وجود ندارد و این به خاطر ساختار ها 
و نهاد های ضعیفی است که در کشور وجود دارند و 
عملکرد درستی ندارند.وی در پاسخ به این سوال که 
رییس کل بانک مرکزی اعلام کرده که تعویق سه 
ماهه اقساط تسهیلات کسب و کار های مصوبه کرونا 
جریمه ندارد، آیا به اعتقاد شما این تمام کاری است که 
سیستم بانکی باید در قبال زیان کسب و کار ها انجام 
دهد؟ اظهار کرد: اقتصاد ما تا امروز در مقابل شوک های 

داخلی و خارجی بسیار خوب مقاومت کرده است. 

معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری 
پیش نویس  ناکارآمدی  به  اشاره  با  ایران، 
رفع  در  سرمایه،  بازار  قانون  اصلاح  طرح 
از  استفاده  لزوم  بر  بازار،  اساسی  ایرادات 
قوانین فعلی برای بهبود شرایط، تاکید کرد.

دی  اول  در  آنلاین،  مملکت  گزارش  به 
بازار  تخصصی  کارگروه  جاری،  سال  ماه 
سرمایه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی، پیشنهادات خود را پیرامون اصلاح 
قانون بازار سرمایه، طی ۹ بند مطرح کرد. 
با این حال، به نظر می رسد که اهالی بازار، 
دل خوشی از این مصوبه نداشتند و طولی 
نکشید که انتقادات به این طرح در فضای 
مجازی بالا گرفت. علیرضا توکلی کاشی، 
معاون توسعه کانون نهادهای سرمایه گذاری 

ایران به بررسی این پیشنهادات پرداخت.

صف  در  همچنان  فعلی،  قوانین 
اجرایی شدن

توکلی کاشی در ابتدا اذعان کرد: در حال 
حاضر، دو قانون در حوزه بورسی وجود دارد 
که شامل قانون بازار اوراق بهادار، مصوب 

مصوب  ابزار ها،  توسعه  قانون  و   ۸۴ سال 
این  بخش های  از  خیلی  است،   ۸۸ سال 
قوانین، همچنان اجرایی نشده اند. علاوه بر 
آن، برای حل برخی از مشکلاتی که در بازار 
سرمایه وجود دارد، نیازی به قانون نداریم.

بورس،  عالی  شورای  واقع،  در  افزود:  وی 
نهادهای  و  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان 
خودانتظام، می توانند با اختیاراتی که قانون 
به آنها داده ، آیین نامه ها و دستورالعمل هایی 
برای حل مشکلات بازار تهیه کنند. از جمله 
این موارد، می توان به بحث دامنه نوسان 
و کاهش ریسک های فعالان بازار سرمایه، 
اختیار معامله اشاره  اوراق  انتشار  از طریق 
نیازی  یک  هیچ  که  موارد،  این  اگر  کرد. 
به قانون ندارند، عملیاتی شوند بسیاری از 
 مشکلات بازار و حتی اقتصاد کشور نیز حل

 می شود.

لزوم احصاء مشکلات قانونی
اشکالاتی  شاید  گفت:  ادامه  در  توکلی 
جزئی در قانون وجود داشته باشد. اما ابتدا 
یک گروه از خبرگان باید این اشکالات را 

بررسی کنند و مطمئن شوند که حل آنها، 
تنها با اصلاح قانون ممکن است و قوانین 
فعلی اجازه برطرف کردن این مشکلات را 
نمی دهند. در این صورت می توان آن بخش 
جزئی را در یک قانون تکمیلی اصلاح کرد.

حل  در  پیش نویس  ناکارآمدی 
ایرادات بزرگ

توکلی با تاکید بر این نکته که پیش نویس 
که  سرمایه،  بازار  قانون  اصلاح  طرح 
بزرگ  مشکلات  است،  شده  نوشته  اخیرا 

از  یکی  کرد:  اظهار  نمی کند،  را حل  بازار 
به  نیاز  برطرف شدن  برای  مشکلاتی که 
اصلاح قانون دارد، نحوه نظارت بر سازمان 
تنها به  بورس است. زیرا در قانون فعلی، 
عالی  شورای  که  شده  اشاره  نکته  این 
می کند،  نظارت  بورس  سازمان  بر  بورس 
نیست.وی  نظارت مشخص  این  نحوه  اما 
در ادامه گفت: همچنین معلوم نیست که 
سازمان،  سوی  از  دستورالعمل هایی  اگر 
صادر شوند که برخلاف منافع بازار باشند 
و نهادهای مالی، ناشران و سرمایه گذاران، 

نسبت به عملکرد سازمان بورس انتقادهایی 
این  باشند، چگونه می توانند جلوی  داشته 
پایان تصریح  در  بگیرند.وی  را  تصمیمات 
کرد: در قانون بازار سرمایه، تنها یک هیات 
سازمان  در  هم  آن  که  دارد  وجود  داوری 
آراء  متاسفانه  و  است  متمرکز  بورس 
در  واخواهی  قابل  هیات،  این  تجدیدنظر 
مراجع قضایی نیست. در نتیجه ممکن است 
احکامی صادر شوند که نقدهایی جدی به 
آنها وارد است اما قانون، اجازه نقض این 

احکام را نمی دهد.

 حل مشکلات بورس نیاز به اصلاح قانون ندارد

شفافیت در نظارت

بــا درخواســت دبیــر شــورای هماهنگی 
اعــلام  بــر  مبنــی  دولتــی  بانک هــای 
مقرر  بانک ها،  کاری  ساعت  یکپارچه سازی 
شــد بانک ها نیز همچون کارکنان دولت از 
ساعت هفت و ۳۰ دقیقه صبح به مشتریان 

خدمات ارائه کنند.
به گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از 
کشــور،  اســتخدامی  و  اداری  ســازمان 
معاون  با  قیطاســی« در نشستی  »علیرضا 
نوسازی اداری سازمان اداری و استخدامی 
کشــور با اشــاره به تغییر ســاعت کاری 
بانک ها به موجب مصوبه ســتاد ملی مقابله 
با کرونا، گفت: پیش از این مصوبه، ساعت 
حضــور کارکنــان بانک ها هفــت صبح و 

ســاعت آغاز خدمت دهی آنان، هفت و ۳۰ 
دقیقه صبح بود.

وی افــزود: اما پس از مصوبه ســتاد ملی 
مقابله با کرونا مبنی بر آغاز ســاعت کاری 
از ســاعت  کارکنان دســتگاه های اجرایی 
هفت و ۳۰ دقیقه صبح، ساعت خدمت دهی 
به مشــتریان بانک ها به هشت صبح تغییر 
یافته که این موضوع باعث یک ناهماهنگی 
در ارائه خدمات بانکی شــده است. پیشنهاد 
می کنم یک بار برای همیشــه ساعت های 
کاری بانک هــا به صــورت یکپارچه اعلام 
شــود.در این نشست معاون نوسازی اداری 
سازمان اداری اســتخدامی گفت: علت این 
ناهماهنگی تفسیر اشتباه بانک ها از مصوبه 

مذکور است.
»علاء الدین رفیــع زاده« تاکید کرد: طبق 
ســایر  مانند  بانک ها  کارکنان  بخشــنامه، 
کارکنان دســتگاه های اجرایی باید از آغاز 
ساعت کاری، به ارائه خدمت بپردازند و اگر 
احتیاج به فراهم  کــردن مقدمات کار خود 
دارنــد، می توانند زودتــر در محل کار خود 

حاضر شوند.
وی تصریح کرد: اگر نیاز است، اصلاحیه ای 
ابلاغ  بانک ها  برای ساعت حضور کارکنان 
شــود.به این ترتیب تاخیر بانک ها در ارائه 
خدمات بانکی به مشتریان قانونی نیست و 
باید مانند همه کارکنان دولت از ســاعت ۷ 

و ۳۰ دقیقه صبح به ارائه خدمت بپردازند.

با درخواست دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی

همه بانک ها از ساعت 7 و 30 دقیقه صبح شروع به کار می کنند

 آگهی دعوت به مناقصه عمومی
 دو مرحله ای همزمان با ارزیابی )فشرده( 

روابط عمومی اداره کل نوسازی مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهيز مدارس استان کهگيلويه و بويراحمد در نظر دارد: خريد تجهيزات 
هوشمندی سازی )نمايشگر تعاملی( جهت مدارس استان کهگيلويه و بويراحمد را با مشخصات 
به شرح ذيل را از طريق مناقصه عمومی دومرحله ای همزمان با ارزيابی )فشرده( به شرکت ها/

توليدکنندگان معتبر و صلاحيت دار واجد شرايط با ارائه مدارک شرکت در زمينه های مورد نظر و 
گواهينامه شورای عالی انفورماتيک و گواهی عضويت در نظام صنفی رايانه ای، از طريق درگاه سامانه 
الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir واگذار نمايد. لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضويت قبلی، مراحل ثب نام درسايت مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت)الف(، تضمين شرکت در مناقصه( از طريق آدرس: ياسوج، ميدان معلم، اداره کل نوسازی 

مدارس استان کهگيلويه و بويراحمد به شماره تماس: 33235436-074 انجام می پذيرد.

ارسال به صفحه اعلان  
عمومی

مهلت دریافت 
اسناد

مهلت ارسال پاکت های 
زمان اعتبار زمان بازگشاییپیشنهادی

پیشنهادها

یکشنبه 1400/10/12 
ساعت 11

چهارشنبه 
 1400/10/15 

ساعت 17
یکشنبه 1400/10/26 

ساعت 16
دوشنبه 1400/10/27 

ساعت 8
 1400/12/27

ساعت 14

1- ضمانتنامه بانکی معتبر را ضمن ثبت در سامانه ستاد، اصل ضمانتنامه را در پاکت قرار داده و 
به صورت لاک و مهر شده )پاکت ممهور به مهر شرکت و نام پروژه و شماره تماس و آدرس( به 
دبيرخانه اين اداره کل تحويل داده شود. تاريخ تسليم ضمانتنامه شرکت در مناقصه 1400/10/26 

ساعت 13
2- ساير اطلاعات و جزئيات مربوط به اسناد مناقصه مندرج می باشد.

3- هزينه آگهی روزنامه برعهده برنده مناقصه می باشد.

تعداد شرح تجهیزاتردیف
مقدار

مبلغ 
تضمین)ریال(

مدت محل تأمین اعتبار
پیمان

توضیحات

خرید تجهیزات 1
هوشمندی سازی 
)نمایشگر تعاملی(

 30
دستگاه

اعتبارات ملی – )بند 800.000.000
)ع( تبصره)5( سه 

ساله )اخزا003(

طبق 1 ماه
مشخصات 

فنی

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/10/13 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/10/14

 نوبت اول

بویراحمد و  کهگیلویه  استان  رس  مدا تجهیز  و  توسعه   ، نوسازی اداره کل 

چرا نباید طلای بدون کد شناسایی بخریم؟
 افراد هنــگام خرید مصنوعات طلا باید توجه داشــته 
باشــند که طلای بــدون کد شناســایی را نخرند؛ زیرا 
ممکن اســت قاچاق یا فاقد استاندارد باشد و ضرر کنند.

به گــزارش روز یکشــنبه ایرنا، روز گذشــته مدیرکل 
استاندارد استان تهران اعلام کرد که افراد از خرید طلا 

بدون کدشناسایی پرهیز کنند.
به گفته »عباس نوری«، افراد حتی برای سرمایه گذاری، 
از خریــد هرگونه مصنوع طلای بدون کد شناســایی یا 
کدهای ابطال شده که مشخصات آن ها به اتحادیه های 

مربوطه اعلام می شود، خودداری کنند.
نائــب رئیــس اتحادیه طــلا و جواهر تهــران در این 
خصوص گفت: درج کد شناســایی بــر روی مصنوعات 
طلا از ۱۵ ســال پیش در کشــور اجرایی شــد و اداره 
استاندارد کدهایی را به واحدهای تولیدی طلا و جواهر 

اعطا می کند که یکتا )یونیک( هســتند و تولیدکنندگان موظفند این کدها را بر روی مصنوعات درج کنند.
»محمد کشــتی آرای« افزود: هر شهرســتان کد لاتین مختص به خود را دارد و در کنار آن عددی درج می شود که 

مربوط به واحد تولیدی اســت و چنان چه واحدها تخلفی داشته باشند کد آنها حذف می شود.
وی تاکیــد کرد: افراد هنگام خرید مصنوعات طلا باید از درج کد مطمئن شــوند، زیرا چنان چه این کد را نداشــته 

باشــد یا قاچاق اســت یا خارج از استاندارد تولید شده است و افراد با خرید آن ممکن است دچار ضرر و زیان شوند.
نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: کد واحدهای تولیدی ممکن اســت به دلیل تخلف واحد، تغییر آدرس 

یا تعطیلی ابطال شــود بنابراین ضروری است که افراد از درج کد مطمئن شوند.
وی تصریح کرد: کافی است تنها افراد از درج عیار و کد شناسایی مطمئن شوند و صحت و اصالت این کدها توسط 

اتحادیه ها و سازمان استاندارد بررسی می شود.
کشــتی آرای گفت: طبق قانون اســتاندارد حداقل عیار مجاز طلا در کشور ۱۸ است که به صورت رقمی ۱۸ یا ۷۵۰ 

درج می شــود، البته عیارهای ۲۱، ۲۲ و ۲۴ نیز عیار مجاز در کشور هستند.
وی توضیح داد: چگونگی نظارت بر واحدهای عرضه کننده این گونه اســت که خود اتحادیه از بین فعالان بازرسان 
را انتخاب می کنند و چون آشنایی کاملی با منطقه دارند با مراجعه به واحدها و نمونه برداری عیار را کنترل می کنند.

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: فاکتور فروش نیز موضوع مهمی در خرید و فروش طلا اســت و باید 
در فاکتور آدرس، شــماره تماس،  مشخصات طلا و عیار کدهای استاندارد در فاکتور درج شود.

نرخ رسمی 18 ارز کاهش یافت
 بانک مرکزی نرخ رســمی ۴۶ ارز را برای امروز )یکشــنبه، ۱۲ دی ماه( اعلام کرد که بر اساس آن، بهای ۱۵ واحد پولی 

افزایش و قیمت ۱۸ ارز کاهش یافت، نرخ ۱۳ واحد پولی دیگر نیز ثابت ماند.
به گزارش ایرنا از بانک مرکزی، امروز هر دلار آمریکا ۴۲ هزار ریال، پوند انگلیس ۵۶ هزار و ۸۱۸ ریال و یورو ۴۷ هزار 
و ۷۵۰ ریال ارزش گذاری شد.برپایه این گزارش، هر فرانک سوئیس امروز ۴۶ هزار و ۵۵ ریال، کرون سوئد چهار هزار و 
۶۴۰ ریــال، کــرون نروژ چهار هزار و ۷۶۴ ریال، کرون دانمارک ۶ هزار و ۴۲۲ ریال، روپیه هند ۵۶۴ ریال، درهم امارات 
متحده عربی ۱۱ هزار و ۴۳۷ ریال، دینار کویت ۱۳۸ هزار و ۵۵۱ ریال، یکصد روپیه پاکستان ۲۳ هزار و ۸۱۰ ریال، ۱۰۰ 
یــن ژاپن ۳۶ هزار و ۴۹۳ ریال، دلار هنگ کنگ پنج هزار و ۳۸۸ ریال و ریال عمان ۱۰۹ هزار و ۲۳۳ ریال ارزش گذاری 
شد.همچنین هر دلار کانادا ۳۳ هزار و ۲۳۲ ریال، دلار نیوزیلند ۲۸ هزار و ۷۲۵ ریال، راند آفریقای جنوبی ۲ هزار و ۶۳۳ 
ریال، لیر ترکیه سه هزار و ۱۵۶ ریال، روبل روسیه ۵۶۱ ریال، ریال قطر ۱۱ هزار و ۵۳۹ ریال، یکصد دینار عراق ۲ هزار 
و ۸۷۸ ریال و لیر سوریه ۱۷ ریال تعیین قیمت شد.دلار استرالیا هم امروز ۳۰ هزار و ۵۰۹ ریال، ریال سعودی ۱۱ هزار و 
۲۰۰ ریال، دینار بحرین ۱۱۱ هزار و ۷۰۲ ریال، دلار ســنگاپور ۳۱ هزار و ۱۳۳ ریال، یکصد تاکای بنگلادش ۴۹ هزار و 
۴۶۲ ریال، ۱۰ روپیه سریلانکا ۲  هزار و ۷۰ ریال، کیات میانمار ۲۴ ریال، یکصد روپیه نپال ۳۵ هزار و ۲۱۶ ریال، یکصد 
درام ارمنستان هشت هزار و ۷۵۲ ریال و دینار لیبی ۹ هزار و ۱۵۰ ریال ارزش گذاری شد.امروز در تابلوی بانک مرکزی هر 
یوان چین ۶ هزار و ۶۱۱ ریال، یکصد بات تایلند ۱۲۶ هزار و ۴۹۵ ریال، رینگیت مالزی ۱۰ هزار و ۸۱ ریال، یک هزار وون 
کره جنوبی ۳۵ هزار و ۳۳۲ ریال، دینار اردن ۵۹ هزار و ۲۳۹ ریال، یکصد تنگه قزاقســتان ۹ هزار و ۶۵۹ ریال، هر لاری 
گرجســتان ۱۳ هزار و ۵۵۹ ریال، یک هزار روپیه اندونزی ۲  هزار و ۹۴۳ ریال، افغانی افغانســتان ۴۰۵ ریال، روبل جدید 
بلاروس ۱۶ هزار و ۴۷۱ ریال، منات جمهوری آذربایجان ۲۴ هزار و ۷۲۱ ریال، یکصد پزوی فیلیپین ۸۲ هزار و ۳۲۳ ریال، 

سامانی تاجیکستان سه هزار و ۷۲۱ ریال و منات جدید ترکمنستان ۱۱ هزار و ۹۸۸ ریال قیمت خورد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

انحراف شدید در اهداف 
تخصیص ارز 4200 تومانی

 دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران گفت: پرداخت 
ارز ۴۲۰۰ تومانی در سال های گذشته با انحراف زیاد در 
اهداف خود، منجر به ایجاد رانت برای عده ای خاص 
نداشته  چندانی  کارایی  آسیب پذیر  اقشار  برای  و  شده 

است.
»عباس هاشمی« در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا 
اقتصاد  چرخه  از  تومانی  ارز ۴۲۰۰  حذف  درخصوص 
کشور، افزود:  بررسی پرداخت ارز ترجیحی به کالاهایی 
همچون مرغ، گوشت، روغن و حتی دارو در سال های 
گذشته، بیش از آنکه به حمایت از مصرف کننده انجامیده 

باشد، منجر به تضییع منافع افراد جامعه شده است.
وی با حمایت از یکسان سازی نرخ ارز، تصریح کرد: نرخ 
ارز باید روشن و شفاف باشد تا همه فعالیت های اقتصادی 
و صنعتی بر اساس آن شکل بگیرد و برنامه ریزی شود، 
ارز چند نرخی در سال های گذشته اشکالاتی در  زیرا 
فعالیت های اقتصادی و صنعتی و تجاری ایجاد کرده 

است.
این مقام صنفی ادامه داد: پرداخت این ارز در عین حال 
نیازمند نظارت های خاص خود بود که انرژی بر و زمان بر 
و احتمال اتفاق افتادن فساد در آن زیاد بود.در عین حال 
تاکید کرد:  دولت به دنبال محدود کردن هرچه بیشتر 
اما پیشنهاد می شود در  ارز ترجیحی است،  از  استفاده 
قالب  در  است،  مرتبط  افراد  معیشت  به  که  جاهایی 
کارت های یارانه ای و سایر روش ها از اقشار آسیب پذیر 

حمایت شود.
وی در ادامه به محاسبه حقوق ورودی گمرکات بر اساس 
نرخ ارز ۴۲۰۰ تومانی اشاره کرد که در این طرح مغفول 
اظهار داشت: مطابق ظواهر و شواهد موجود  و  مانده 
از سال ۱۴۰۱ حقوق ورودی گمرکات با ارز سنایی یا 
نیمایی )بالای ۲۴ هزار تومان در حال حاضر( محاسبه 
خواهد شد و با افزایش ۶ برابری می تواند زمینه ساز بروز 
شوک قیمتی باشد.دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی 
ارزبری  که  کالاهایی  اتفاق،  این  با  تصریح کرد:   ایران 

بالایی دارند دچار شوک قیمتی شدیدتری خواهند شد.
وی یادآور شد:  به طور نمونه، پنل تلویزیون ۶۰ درصد 
ارزش این محصول را تشکیل می دهد که ساخت داخل 
ندارد و فقط از منبع واردات تامین می شود. به طور قطع 
تغییر نرخ حقوق ورودی گمرکی به میزان ۶ برابر، قیمت 
مواجه  چشمگیری  افزایش  با  را  تلویزیون  شده  تمام 

خواهد کرد.
سهم  که  اقلامی  درخصوص  کرد  پیشنهاد  هاشمی 
واردات شان بالای ۵۰ درصد است، فرمولی در محاسبه 
نرخ حقوق ورودی گمرک وضع شود و از تولیدکننده و 

مصرف کننده نهایی حمایت شود.
وی بیان داشت: در این زمینه اولویت با آن دسته از اقلام 
وارداتی است که از عمق ساخت داخل کمتری برخوردار 
بوده و ارزبری بالاتری دارند، این مهم در صنعت لوازم 
خانگی برای پنل تلویزیون )با سهم بیش از ۶۰ درصدی 
در ارزش محصول(، اسپلیت یونیت )با سهم ۳۵ تا ۴۰ 
درصدی داخلی سازی(، همچنین کمپروسور لوازم خانگی 
بزرگ پیشنهاد می شود.این مقام صنفی تصریح کرد: وارد 
شدن شوک قیمتی در شرایط حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
طبیعی است و به مثابه جراحی، با درد همراه خواهد بود، 
با این حال اندیشیدن تمهیداتی به منظور حمایت از اقشار 

آسیب پذیر پیشنهاد می شود.

ثبت نام مجردها در طرح 
نهضت ملی مسکن احتمالا از 

دی ماه فراهم می شود
 سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
از احتمال ثبت نام مجردهای بالای ۲۵ سال در سامانه 

طرح نهضت ملی مسکن از اواخر دی ماه خبر داد.
به گزارش ایرنا، »عبدالجلال ایری« در توضیح نشست 
روز یکشنبه کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
و  قانون مهندسی  به خبرنگاران گفت:  طرح اصلاح 
کنترل ساختمان  در نشست امروز  در دستور کار قرار 
گرفت و مقرر شد این طرح برای بررسی بیشتر به کمیته 
نظام های فنی، اجرایی و مهندسی کمیسیون فرستاده 

شود.
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس یازدهم افزود: در 
دومین دستور جلسه،  مسوولان جمعیت هلال احمر 
درباره اقداماتشان در منطقه زلزله زده اندیکا در خوزستان 
گزارش دادند. براساس گزارش ارائه شده، در حال حاضر 
روند احداث و بازسازی واحدهای مسکونی در جریان 
بوده و پیشرفت فیزیکی آنها حدود ۴۰ الی ۵۰ درصد 

ارزیابی می شود.
ایری با بیان اینکه مطالبات مردم افزایش مراکز خدمات 
رفاهی، احداث مراکز بهداشتی و ترمیم و بهبود راه ها و 
معابر است، تصریح کرد: در بازدید روز گذشته رییس 
جمعیت هلال احمر از این منطقه، او در جریان وضعیت 
به فرار  با توجه  اما  به مردم قرار گرفت.   امدادرسانی 
رسیدن فصل سرما و شیوع ویروس جهش یافته کرونا، 
باید این مجموعه و سایر نهادهای خدمات رسان، به 
موضوع بهداشتی و سلامتی مردم توجه بیشتری کنند و 
سریع تر بازسازی معابر و جاده های منتهی به این منطقه 
اقدام شود.وی درباره استماع گزارش، معاون شهرسازی 
وزارت راه درباره عملیات ساخت خانه های طرح نهضت 
ملی مسکن به عنوان سومین دستور جلسه امروز گفت: 
بر اساس گزارش وی هم اکنون بیش از ۲ میلیون ۳۵۰ 
هزار خانوار در ۷۲۱ شهر مشمول این طرح ثبت نام کرده 
اند. از طرفی متاسفانه در ۶۶۰ شهر دیگر به دلیل عدم 
تامین زمین، هنوز امکان ثبت نام وجود ندارد.وی با اشاره 
به پیشنهاد ثبت نام مجردهای بالای ۲۵ سال در سامانه 
شهرسازی،  و  راه  وزیر  به  مسکن  ملی  نهضت  طرح 
گفت: در این طرح، شرط تحویل واحدهای مسکونی 
به مجردها، تاهل بوده و در صورتی که ازدواج نکنند، 
تمامی قیمت ها اعم از زمین، پروانه، مالیات و ... برای 
آنها به روز و به صورت کارشناسی محاسبه خواهد شد. به 
گفته وی احتمالا ثبت نام مجردها از اواخر دی در سامانه 

طرح نهضت ملی مسکن فراهم خواهد شد.

تعداد تراکنش های 
الکترونیکی کم، اما مبلغ ها 

زیاد شد
پرداخت  الکترونیکی  تراکنش هــای شــبکه  مبلغ 
کارتی کشــور در نهمین ماه ســال جاری به بیش 
از ۶۶۷ هزار میلیارد تومان رسید که نسبت به آبان 
ماه کاهش ۰.۴۶ درصدی در تعداد و افزایش ۰.۰۳ 

درصدی در ارزش ریالی داشته است.
به گزارش ایســنا، بر اســاس تازه تریــن گزارش 
اقتصادی منتشرشــده از سوی شــاپرک، مجموع 
تعداد تراکنش های انجام شــده شاپرک در آذرماه 
سال جاری به ۳۲۶۵ میلیون عدد رسیده که ارزش 
ایــن تراکنش ها در مجموع بــه بیش از ۶۶۷ هزار 
میلیارد تومان می رسد که نسبت به آبان ماه معادل 
۰.۴۶ درصد کاهش در تعداد و ۰.۰۳ درصد افزایش 

در ارزش ریالی داشته است.
بر این اســاس، رشد اســمی ماهانه تراکنش های 
شــاپرک در آذر سال جاری نســبت به ماه گذشته 

معادل منفی ۰.۰۳ درصد بوده است.
در آذر ۱۴۰۰ ســهم ابزارهــای پذیــرش اینترنتی 
در تراکنش هــای انجام شــده ۶.۰۱ درصد و ابزار 
پذیرش موبایلــی ۳.۲۷ درصد بوده و این در حالی 
است که کارت خوان های فروشگاهی ۹۰.۷۱ درصد 
از کل تراکنش های انجام شده را به خود اختصاص 

داده اند.
از تعــداد تراکنش های انجام شــده ۸۸.۲۳ درصد 
مربوط به خرید کالا و خدمات، ۷.۳۸ درصد مربوط 
به پرداخت قبض و خرید شارژ تلفن همراه و معادل 
۴.۳۹ درصــد مربــوط به مانده گیری بوده اســت. 
همچنین، از مجموع کل تراکنش های انجام شــده 
در آذرماه معادل ۹۲.۵۱ درصد موفق و ۷.۴۹ درصد 
ناموفــق بــوده، البته تراکنش هایی که با ســوییچ 
شاپرک انجام شده، ۹۹.۹۹ درصد موفق بوده است.

اما از مجموع تراکنش های ناموفق انجام شــده در 
این ماه، ۰.۷۹ درصد به دلیــل خطای پذیرندگی، 
۰.۱۵ درصد به دلیل خطای شاپرکی، ۱۲.۹۳ درصد 
به دلیــل خطای صادرکنندگــی، ۸۵.۷۲ درصد به 
دلیل خطای کاربری و ۰.۴۱ درصد به علت خطای 

کسب وکار بوده است.
بر اســاس این گزارش، نسبت ارزش تراکنش های 
شــاپرک به نقدینگــی در آذرماه ســال جاری نیز 
۱۵.۹۱ درصد بوده و این در حالی اســت که نسبت 
اسکناس و مسکوک در دست اشخاص به نقدینگی 

در این ماه تنها ۱.۷۹ درصد بوده است.
بنا بر تحلیل آمارهای رســمی در آذر سال  جاری، 
ابزار کارت خوان فروشــگاهی بــا ۳۰۱ تراکنش به 
ازای هر کارت خوان در مکان نخست قرار می گیرد 
و پذیرش اینترنتی با ۱۲۱ تراکنش به ازای هر ابزار 
و پذیــرش موبایلی با ۷۲ تراکنش به ازای هر ابزار 
فعال به ترتیب در مکان های بعدی قرار می گیرند.

 افزون بر این متوســط تراکنــش هر ابزار پذیرش 
شــاپرکی در ماه مذکور معادل ۲۵۲  تراکنش است 
که این تعداد نســبت به مقدار مشابه در ماه گذشته 
کاهــش ۴.۷۵ واحدی )۱.۸۵ درصــدی( را تجربه 
کرده است. همچنین بیشترین کاهش متوسط تعداد 

تراکنش مربوط به پذیرش اینترنتی بوده است.
شــاخص مهم دیگــر، شــاخص متوســط مبلغ 
تراکنش ها به ازای هر ابزار پذیرش است که بنا بر 
آمارهای رسمی، متوسط مبلغ هر تراکنش در ابزار 
پذیــرش اینترنتی ۴۹.۵ میلیون تومان بوده که این 
عدد برای کارت خوان های فروشگاهی ۵۹ میلیون و 
۵۸۴ هزار تومان و برای پذیرش موبایلی تنها ۷۷۵ 

هزار تومان بوده است.

ورود معادن به بورس، 
توسعه آنها را به دنبال 

خواهد داشت
رییس انجمن مس ایران گفت: ورود معادن به 
اشتغال،  توسعه  آنها، همچنین  توســعه  بورس، 

تولید و ارزآوری را به دنبال خواهد داشت.
»بهــرام شــکوری« در گفت وگو بــا خبرنگار 
اقتصادی ایرنا درخصــوص تاکید وزیر صنعت، 
معدن و تجارت بر عرضه معادن در بورس کالا، 
افزود: بورس محل بســیار مناسبی برای عرضه 

معادن است.
وی بیان داشــت: اگــر معــادن با اســتفاده از 
ظرفیت هــای کارشناســی موجــود در بورس 
به درســتی ارزیابی شــوند، به اطمینان خاطر 
بیشــتری در مردم برای خرید ســهام معادن و 

مشارکت آنان منجر خواهد شد.
شکوری خاطرنشــان کرد: این مساله در مناطق 
معدن خیز منجر به حــذف معارضان محلی )به 
عنوان یک مشــکل همیشــگی( خواهد شد و 
در عوض، مردم برای توســعه این فعالیت ها و 

معادن کمک خواهند کرد.
رییس پیشــین کمیســیون معادن اتــاق ایران 
تصریح کــرد: همچنیــن ســرمایه گذاران برای 
توسعه معادن و فعالیت های معدنی خود نیازمند 
منابع مالی هستند که در بسیاری موارد بانک ها 
نمی توانند در اختیارشــان قرار دهند، اما عرضه 
ســهام معادن در بورس پشــتوانه مالی خوبی 

برای سرمایه گذاران خواهد بود.
به گزارش ایرنا، پیشتر »سید رضا فاطمی امین« 
وزیر صنعت،معدن و تجارت با تاکید بر ضرورت 
ایجــاد تحول در معاونت امــور معادن و صنایع 
معدنــی، گفت: با تعریف قواعد و ســازوکار در 
این بخش باید یک بازار خود تنظیم و با حداقل 
مداخله بیرونــی ایجاد کنیم و ایــن مأموریت 
جدید بــا تمرکز ویــژه بر ســازوکار بورس و 
مدیریت کنتــرل بازار مبتنی بــر بورس انجام 

می شود.

بازپرداخت  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
دو سال  ملی مسکن  نهضت  وام  اقساط 
بعد از واگذاری واحد مسکونی آغاز می شود.

به گزارش وزارت راه و شهرسازی، رستم 
تسهیلات  پرداخت  در  افزود:  قاسمی 
بانک ها  نیستم، الآن هم  نگران  بانک ها 
موظف شدند ۲۰ درصد مجموع تسهیلات 
را در اختیار مسکن قرار دهند البته این ۲۰ 
درصد تسهیلات هم در صنایع پشتیبانی 

مسکن استفاده خواهد شد.
وی اضافه کرد: سود تسهیلاتی که شورای 
پول و اعتبار برای بانک ها در نهضت ملی 
درصد   ۱۸ است  کرده  مشخص  مسکن 
است  ساله   ۲۰ تسهیلات  این  اقساط  و 
خواهد  پلکانی  صورت  به  آن  اقساط  که 
بود، فردی که امروز ۴۵۰ میلیون تومان 

دریافت می کند طی ۲۰ سال  تسهیلات 
تومان  میلیارد  نیم  و  یک  حدود  آینده 
پرداخت می کند که پرداخت آن به صورت 

پلکانی خواهد بود.
طرح  بانکی  تسهیلات  درباره  قاسمی 
قانون  در  گفت:  مسکن  ملی  نهضت 

جهش تولید مسکن باید ۲۰ درصد سهم 
تسهیلات بانک ها در اختیار مسکن قرار 

گیرد.
وی گفت: در قانون، جریمه سنگینی برای 
نظر  در  نکنند  همکاری  که  بانک هایی 

گرفته شده است.
وزیر راه و شهرسازی افزود: در شورای پول 
و اعتبار توافق کردیم که برای تهران ۴۵۰ 
میلیون تومان، مراکز استان ها ۴۰۰ میلیون، 
همچنین  و  تومان  میلیون   ۳۵۰ شهرها 
تومان  میلیون  تا ۲۵۰  روستا ۲۰۰  برای 
گرفته  نظر  در  تسهیلات  واحد  هر  برای 

شود.
قاسمی ادامه داد: بانک مرکزی این طرح 
را به همه بانک ها ابلاغ کرد و سهم هر 
بانک مشخص شده است و بانک ها متعهد 

به پرداخت تسهیلات هستند گرچه به غیر 
از بانک مسکن که عملیات اجرایی را فعال 
کرده است هنوز بسیاری از بانک ها عملیات 
اجرایی را شروع نکردند، اما به بقیه بانک ها 

ابلاغ شده است.
وی تصریح کرد: پیش بینی می کنیم فردی 
 ۱۵۰ اگر  می کند  زندگی  تهران  در  که 
حتماً  باشد  خودش  آورده  تومان  میلیون 
صاحب خانه خواهد شد، چون زمین رایگان 
صمت  وزارت  با  خوبی  تمهیدات  است، 
خریداری  گونه ای  به  مصالح  که  داشتیم 
شود که تورم کمتر در آن تأثیر داشته باشد، 
قرار  اختیار  در  ارزان  قیمت  با  کار  پروانه 
می گیرد، سهم هزینه نظام مهندسی کمتر 
کمتری  بسیار  مالیات  همچنین  و  است 

پرداخت می شود.

رستم قاسمی:

بازپرداخت اقساط وام نهضت ملی 2 سال پس از تحویل مسکن آغاز می شود

یک کارشناس حوزه کار مطرح کرد:

به جای افزایش سن بازنشستگی، هزینه هایتان را کم کنید!

5 شرط ستاد کرونا برای فعالیت 9 گروه شغلی تعیین شد

مشاور رییس اتاق بازرگانی مطرح کرد

مقدمات لازم برای حذف ارز 4200 تومانی

یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه امید به زندگی 
با شــاخص رفاه معنا می پذیرد و در حال حاضر امید 
بــه زنده ماندن افزایش پیدا کرده اســت، گفت: به 
جای افزایش ســن بازنشســتگی و محروم کردن 
کارگــران و کارمندان از حقوق قانونــی و مزایای 
دوران بازنشســتگی، بهتر اســت کــه راهکارهای 
دیگری را برای حفظ منابع صندوق ها و جلوگیری از 

دست اندازی به آنها پیش بینی کنیم.
حمید نجف در گفت وگو با ایسنا، درباره افزایش سن 
بازنشستگی در لایحه بودجه ۱۴۰۱، اظهار کرد:آنچه 
مسلم اســت هزینه های دولتی به دلیل فربه بودن 
بالا اســت و به همین دلیل دچار کسری بودجه در 
ســال های مختلف می شود. دولتها هر کجا که کم 
آوردند، به صندوق های بیمه ای و بازنشستگی دست 

اندازی کرده و از منابع آنها برداشت کردند.
وی ادامــه داد: صندوق تامیــن اجتماعی متعلق به 
کارگران و کارفرمایانی است که در طول سال های 
خدمت خود به آن حق بیمه واریز کرده اند؛ همانطور 
که صندوق بازنشستگی کشوری متعلق به کارکنان 
دولت است و کارمندان از محل درآمد خود ماهانه به 
آن واریز کرده اند تا در دوران بازنشستگی از ثمرات 

آن بهره مند شــوند اما دولتها هرجا کسری بودجه 
پیدا کرده اند از منابــع این صندوق ها تحت عنوان 

قرضی و عناوین مختلف برداشت کردند.
نجف افزود: یک زمان از صندوق ذخیره فرهنگیان 
و زمانی از صندوق تامین اجتماعی به عناوین متعدد 
این برداشــتها صورت گرفته و متاســفانه جای آن 
خالی مانده است، چون مبالغ برگردانده نشده است.

این کارشناس حوزه کار متذکر شد:صرفنظر از سود 
پول ها که هیچگاه داده نمی شود، همان اصل پول 
را هم دولتها آنقدر با تاخیر  برمی گردانند که ارزش 
خود را از دست می دهد و تبدیل به بدهی میلیاردی 

می شود و صندوقها را دچار مشکل می کند.
وی در ادامه درباره افزایش امید به زندگی در کشور 
که مبنای افزایش ســن بازنشستگی قرار داده می 
شود، توضیحاتی ارائه کرد و گفت: اگر کلمه امید به 
زندگی را به کار می برند از جهت کاهش سن مرگ 
و میرها و برخی مسایل پزشکی است وگرنه معتقدم 
یک آدم ۴۰  ســاله به لحاظ روحی و روانی در حال 
حاضر مثل یک فرد ۸۰ ساله است. در گذشته افراد 
به دلیل برخی جراحی ها یا یک گرفتگی رگ شاید 
از دنیا می رفتند ولی با پیشــرفت علم و تکنولوژی، 

مرگ و میر در ســنین پاییــن کاهش یافته و تا ۸۰ 
و حتی ۹۰ ســالگی عمر می کننــد لذا امید به زنده 
مانــدن افزایش یافته نه امید بــه زندگی و اگر این 
کلمــه را مدام تکرار می کنند به این دلیل اســت، 
در صورتی که امید به زندگی با شــاخص رفاه معنا 
مــی پذیرد که در حال حاضر وجــود ندارد یا خیلی 

کم است.
نجف با اشاره به محاسبه سه سال آخر بازنشستگی 
به جای دو ســال برای پرداخت حقوق بازنشستگی 
نیز گفت: این کار شــرعا و قانونا صحیح نیست. در 
هیچ کجای دنیا دیده نشده که پرداختی کمتری به 
کارگران و بازنشســتگان هنگام بازنشستگی بدهند 

که آنها زیان ببینند ولی صندوقها نفس بکشند.
این کارشــناس حوزه کار با بیــان اینکه دولت باید 
هزینه های خــود را کاهش دهد، افــزود: یکی از 
راهکارها برای کاهش هزینه ها در بخش دولتی این 
اســت که از رویاپردازی های دولتی فاصله بگیریم. 
مثلا برخی مدیران دولتی طرح هایی ارائه می  کنند 
که ممکن است میلیاردها تومان هزینه برای دولت 
بتراشــد و در زمان اجرا به دلیل محدودیت بودجه 

دچار مشکل شود.

وی ادامه داد: یک بازدید مقام دولتی از نمایشــگاه 
چندیــن میلیارد تومان خرج بر می دارد، در صورتی 
که این هزینه ها باید مدیریت شــود. مدیران دولتی، 
مدیران هزینه هستند و دولت باید مدیران کارآفرین 

و دانش بنیان را به خدمت بگیرد.
نجــف در پایان در پاســخ به این پرســش که آیا 
افزایش مبلغ حق بیمه هــای واریزی می تواند به 
تقویت منابع صندوقها بیانجامد؟ گفت: همین حالا 
ورودی هــای صندوق ها افزایــش دارد و مبلغ حق 
بیمه ها بالا اســت، فراموش نکنیم که کارفرمایان 
باید ۷۰ درصد بیمه را بپردازند و بیشــتر از این توان 
پرداخت ندارند لذا نمی توانیم به کارفرمایان فشــار 
وارد کنیم؛   بنابراین باید راهکارهای دیگری برای 
تقویت منابع صندوق ها و سوق دادن آنها به سمت 
ســرمایه گذاری های مولد پیش بینی کنیم؛ دولت ها 
هم هزینه هایشــان را کاهش دهنــد و به گونه ای 
مدیریت کنند که دچار کســری بودجه نشوند و در 
نهایت به برداشت از منابع صندوق ها روی نیاورند.

به گزارش ایسنا، رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
روز گذشــته از ارائه پیشــنهاد حذف افزایش سن 

بازنشستگی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ خبر داده بود.

اتاق اصناف ایران اطلاعیه ای با موضوع ۵ شرط 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا برای فعالیت ۹ 

رسته شغلی صادر کرد.
به گزراش ایسنا، بنابر این اطلاعیه و به موجب 
مصوبه نودمین جلسه ستاد ملی مدیریت بیماری 
ایجاد  هدف  با  و   )۱۴۰۰ آبان  )یکم  کرونا 
هماهنگی در اجرای موثر طرح مدیریت هوشمند 
بیماری کووید ۱۹ در بستر سکوی بیماری های 
همه گیر )سامانه امید(، فعالیت واحدهای صنفی و 
مشاغل زیر که میزبان مشتری در محل هستند، 

مشروط به رعایت ۵ شرط ذیل شد.
صاحبان  واکسن  دوز  دو  تزریق  مراتب   -۱
مشاغل، کارفرمایان، کارکنان، مشتریان مربوط 
و نیز قرار نداشتن آنان در دوره قرنطینه و درمان 

بیماری کرونا، در سامانه »امید« مندرج باشد:
از قبیل: رستوران،  – مراکز سرو غذا در محل 

چایخانه، قهوه خانه، کافی شاپ، فست فود
– تالارپذیرائی و باغ تالار

ورزشی  باشگاه های  ورزشی،  استادیوم های   –
سرپوشیده،  شنای  استخرهای  سرپوشیده، 

مراکز  و  شهربازی  آبی،  تفریحی  پارک های 
تفریحی )مسقف(

– پاساژ، فروشگاه های زنجیره ای
متل،  هتل،  قبیل  از  اقامتی  مراکز  کلیه   –

مسافرخانه، بوم گردی
– تورهای گردشگری

مالی،  خدمات  مؤسسات  و  بانک ها   –
کارگزاری های بورس

،دفاتر   ۱۰+ پلیس  دولت،  پیشخوان  دفاتر   –
خدمات تلفن همراه، دفاتر ارائه خدمات قضایی 

و مراکز مشابه
– سالن های سینما، تئاتر و موسیقی

۲- اخذ QR کد از سامانه و نصب آن در مدخل 
به  صنفی،  فعالیتهای  و  واحدها  کلیه  ورودی 
و  رویت  قابل  خدمت گیرنده  توسط  که  نحوی 
صنفی  تشکل های  است.  الزامی  باشد،  اسکن 
مربوط موظفند علاوه بر پیگیری این موضوع، 
بر چگونگی کنترل برخط تزریق واکسن و در 
و  مراجعان  نبودن  بیمار  و  قرنطینه  وضعیت 
متصدیان  توسط  سامانه،  طریق  از  مشتریان 

واحدها و فعالیتهای صنفی نظارت کنند.
پروفایل   QR موظفند  گیرندگان  خدمت   -۳
تلفن  در  و  اخذ  سامانه  از  را  خود  شهروندی 
همراه خود ذخیره و قبل از ورود به محل واحدها 
و فعالیتهای صنفی، آن را به متصدیان مربوط 

ارایه کنند.
۴- خدمت گیرندگانی که مراتب تزریق واکسن 
در وضعیت  یا  و  نشده  ثبت  در سامانه  آنها  به 
باشند،  کرونا  بیماری  درمان  تحت  و  قرنطینه 
نمیتوانند در محل واحدها و فعالیتهای صنفی 

حضور داشته باشند.
۵- اتاق های اصناف و سایر تشکلهای صنفی 
بر  مؤثر  نظارت  ضمن  موظفند  مورد  حسب 
حوزه  در  مربوط  الزامات  رعایت  چگونگی 
عملکرد واحدها و فعالیتهای صنفی، نسبت به 
آن دسته از واحدها و فعالیتهای صنفی ذیربط، 
که الزامات مقرر را نقض کرده اند، به ترتیب زیر 
و در چارچوب ساز و کارهای اجرایی تعیین شده 

اقدام کنند:
*مرحله اول: ارسال اخطار کتبی پلمب به واحد 

و فعالیت صنفی متخلف و درج آن در سامانه.
*مرحله دوم: درخواست مسدود شدن پوز بانکی 
واحد و فعالیت صنفی متخلف به مدت دو هفته 

از طریق سامانه.
فعالیت  و  واحد  روزه  پلمب ۳۱  سوم:  *مرحله 

صنفی متخلف و درج گزارش آن در سامانه .
تبصره: در صورت رعایت الزامات مربوط و تأئید 
پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
بانکی  پوز  مسدودیت  و  پلمب  رفع  به  نسبت 

ظرف ۷۲ساعت اقدام می شود.

مشــاور ارشــد رییس اتاق بازرگانی ایران می گوید در 
برنامه حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی باید چند مقدمه مهم 

را رعایت کرد که فشار شدیدی به مردم وارد نشود.
به گزارش ایســنا، احمد پورفلاح اظهار کرد: ایران در 
سال های گذشته با معضل ارز چند نرخی مواجه بوده 
اســت. هرچه بخش خصوصی اصرار و تاکید کرد که 
نباید ارز چند نرخی شده و فضایی غیر شفاف و رانتی 
ایجاد شود، متاسفانه تصمیم گیران به شکل دیگری کار 
را جلو بردند که امروز نتایج این تصمیمات غلط خود را 

نشان می دهد.
وی با بیان اینکه جلوگیری از ایجاد شوک های منفی 
در اقتصاد ایران اهمیت فراوانی دارد، توضیح داد: حال 
که پس از چند سال دولت به این نتیجه رسیده که باید 
به سمت ارز تک نرخی حرکت کند و لااقل ارز دولتی 
را حذف کند باید توجه داشت که اگر تصمیمات در این 
زمینه به ایجاد شوک جدید اقتصاد منجر شود، نه تنها 

اثرات مثبت را تحت الشــعاع قرار می دهد که می تواند 
تبعات منفی نیز داشته باشد.

مشــاور رییس اتاق بازرگانی ایران با اشــاره به تاثیر 

مســتقیم ارز ۴۲۰۰ تومانی بر زندگی مردم، بیان کرد: 
بــا توجه به اینکه ارز دولتی در حوزه هایی مانند دارو یا 
مواد غذایی سفره مردم پراخت شده، حذف ناگهانی آن 

می تواند برای بخشی از جامعه شوک منفی ایجاد کند، 
برای عبور از این شوک نیاز به آن وجود دارد که دولت 
سیاست هایی گام به گام را در این بخش اجرایی کرده 
و حمایت هایی تاثیر گذار را از مردم به عمل آورد. این 
جدای از تبعاتی است که برای تولیدکنندگان به وجود 

خواهد آمد.
پور فلاح افزود: برای انجام حمایت های لازم باید منابع 
اعتباری لازم وجود داشــته باشــد و این موضوع با به 
نتیجه رسیدن مذاکرات هسته ای و دست یابی به منابع 
ارزی جدید ممکن خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: ما 
همواره این را گفته ایم که اگر ارز تک نرخی باشد حتی 
اگر در رقم بالا این نرخ ثابت شــود خیلی بهتر از ارز 
چند نرخی خواهد بود امــا با توجه به اینکه ارز ۴۲۰۰ 
تومانی بر زندگی مــردم تاثیر دارد، نحوه برنامه ریزی 
برای حذف آن و البته فراهم کردن مقدمات مانند کنار 

زدن تحریم ها اهمیت زیادی خواهد داشت.

صعود 63درصدی اجاره خانه 

  میانگین قیمت زمین 
در کشور چقدر است؟

متوسط مبلغ اجاره  ماهانه به علاوه  سه درصد ودیعه  پرداختی برای اجاره  یک مترمربع مسکن 
به ۲۸ هزار و ۱۹۲ تومان رسید که این رقم نسبت به فصل قبل ۲۳ درصد و نسبت به فصل 

مشابه سال قبل ۶۳.۷ درصد افزایش داشته است.
به گزارش مملکت آنلاین، بر اساس گزارش مرکز آمار ایران در فصل بهار امسال اجاره بهای 
ساختمان های مسکونی با افزایش ۶۳.۷ درصدی نسبت به فصل مشابه سال قبل مواجه 

بوده است.
 بر اساس این گزارش متوسط قیمت فروش هر مترمربع زمین یا زمین ساختمان مسکونی 
کلنگی معامله شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی در کل کشور متری ۱۱ میلیون و 
۶۹۴ هزار تومان بوده است و میانگین زمین های معامله شده با مساحت ۲۹۱ مترمربع بوده 
است که  از نظر قیمتی نسبت به فصل قبل ۲۵.۶ درصد و نسبت به فصل مشابه سال قبل 

۱۰۴.۷ درصد افزایش داشته است.
همچنین متوسط مبلغ اجاره  ماهانه به علاوهی سه درصد ودیعه  پرداختی برای اجاره  یک 
مترمربع زیربنای مسکونی معامله شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی در سطح کشور 
۲۸ هزار و ۱۹۲ تومان با میانگین مساحت ۱۰۴ مترمربع و متوسط عمر بنای ۱۴ سال بوده 
است، که نسبت به فصل قبل ۲۳ درصد و نسبت به فصل مشابه سال قبل ۶۳.۷ درصد 

افزایش داشته است.
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شهرستان اخبار

خبر

  راه اندازی اپلیکیشن اندروید 
خدمات الکترونیکی گاز استان 

گلستان

گرگان،دســتجردی،خبرنگارمملکت--علیرضا نصیری 
رئیس فناوری اطلاعات و ارتباطات شــرکت گاز استان 
گلســتان با بیان خبر فوق در ایــن خصوص گفت: این 
شرکت با هدف توسعه خدمات الکترونیکی و ارائه خدمات 
مطلوبتر به مشترکین گاز، با استفاده از توان و ظرفیت و 
پیگیری کارشناسان این امور، توانست نرم افزار اپلیکیشن 
اندروید خدمات الکترونیکی را راه اندازی نماید.مهندس 
نصیری بیان نموده این اقدام در راســتای خدمت رسانی 
بهتر به مشترکین گاز بوده و مشترکین می توانند از طریق 
سایت شرکت گاز استان گلستان )اینجا(، این اپلیکیشن را 

دانلود نمایند.
وی در ادامه با اشاره به ظرفیتها و قابلیتهای بسیار خوب 
این نرم افزار افزود: این اپلیکیشن دارای امکاناتی همچون 
مشاهده سابقه قبوض و پرداخت ها، مدیریت اشتراکها، 
پرداخت آنلاین قبوض گاز و نمودار مصرف چند ساله می 
باشد.نصیری خاطر نشان کرد: اجرای این پروژه ها سبب 
توسعه دولت الکترونیک و بی نیاز شدن از مراجعه حضوری 
به ادارات گاز یا بانک ها و به تبع آن کاهش صرف وقت، 
هزینه و افزایش سطح رضایتمندی مشترکین عزیز خواهد 
شــد. رئیس فناوری اطلاعــات وارتباطات درخصوص 
اهمیت نرم افزارهای فوق گفت: این نرم افزار هماهنگ 
با سایر خدمات الکترونیکی این شرکت بوده و این افتخار 
مهمی برای این شرکت می باشد که در حوزه ارائه خدمات 
خود همواره پیشرو بوده و تاکنون توانسته است بسیاری از 

خدمات خود را در بخش های مختلف الکترونیکی نماید.

استاندارالبرز در بازدید از واحدهای 
تولیدی و صنعتی شهرک کوثر

ظرفیت تولید در شهرک های 
صنعتی باید افزایش یابد

البرز-تهمینه حیدری-خبرنگارمملکت- اســتاندار البرز 
با بیان اینکه این اســتان ظرفیت بسیار خوبی در حوزه 
صــادرات دارد، گفت: ظرفیت تولیدی در شــهرک های 

صنعتی باید افزایش یابد.
مجتبی عبداللهی در بازدید از واحدهای تولیدی و صنعتی 
شــهرک کوثر در اشتهارد و دیدار و گفت وگو با جمعی از 
قطعه سازان استان، اظهار داشت: با توجه به سیاست های 
دولت محترم ســیزدهم با نگاه به ارتقا تولیدات داخلی و 
رفع موانع تولید کنندگان از چند واحد تولیدی و صنعتی به 
صورت میدانی بازدید کردیم.وی ادامه داد: در راستای حل 
مشــکلات اقتصادی و صنعتگران در جهت دیدگاه رشد 
اقتصادی، تصمیمات خوبی اتخاذ شد.عبداللهی گفت: بر 
این باور هســتم که باید با تمام توان برای تحقق رشد 
اقتصادی 8 درصد در سال 1401 وارد عمل شویم و حتی 
از این رقم نیز فراتر برویم.وی افزود: به طور قطع از تمامی 
شهرک های صنعتی اســتان و طبق برنامه، واحد های 
تولیدی و صنعتی در بخش های مختلف بازدید خواهیم 
کرد و از نزدیک مشــکلات و موانع آنها را مورد بررسی 
قرار می دهیم.استاندار البرز گفت: درصدد هستیم به گونه 
برنامه ریزی و اقدام کنیم که شهرک های صنعتی استان 
با حداکثر ظرفیت خود فعال باشند.وی افزود: موضوعات 
مهمی در نشست های تخصصی با صنعتگران برگزار شد 
و با همفکری مجموعه مســئولان مربوطه به مصوبات 
خوبی رسیدیم.عبداللهی گفت: با قطعه سازان استان نیز 

نشستی داشتیم و در جریان مطالبات آنها قرار گرفتیم.
وی افزود: مســائل بســیاری را در خصــوص، مالیات، 
تسهیلات، نیروی انسانی و زیرساختی مطرح کردند که 

مقرر شد از مجاری مربوطه برای حل آنها اقدام کنیم.
عبداللهی گفت: رویکــرد ما حمایت از فعالان اقتصادی 
است تا بتوانیم رشد تولید و صادرات و به تبع آن اشتغال و 

رشد اقتصادی را داشته باشیم.

اعلام آمادگی شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقه 
قم برای تامین سوخت استان

قم-فقیه،خبرنگارمملکت-مدیــر شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه قم از آمادگی کامل این شرکت 
برای تأمین ســوخت مصرف کنندگان جــزء و عمده در 
بخش های صنعتی، نیروگاهی، کشــاورزی و خانوارهای 

شهری و روستایی در فصل سرما خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه قم،سید محمود طاهری مدیر منطقه با اشاره 
به شروع فصل زمستان گفت: منطقه قم برنامه ریزی های 
لازم را جهت ذخیره سازی مطلوب سوخت انجام داده و با 
اعمال کنترل های دوره  ای، سوخت رسانی مستمر و بدون 

وقفه به تمامی مصرف کنندگان صورت خواهد پذیرفت.
طاهری افزود: استان قم با توجه به قرار گرفتن در کریدور 
شمال جنوب و شریان مواصلاتی هجده استان، یکی از 
پر رفت و آمدترین اســتان های کشور بوده و این شرکت 
وظیفــه دارد با تلاش مضاعف، بهتریــن خدمات را به 

هموطنان عزیز ارائه دهد.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم در 
ادامه افزود: استان قم دارای 83 نقطه عرضه سوخت مایع 
و سی ان جی ، شامل 63باب جایگاه عرضه سوخت تک و 
دو منظوره و 20 جایگاه سی ان جی تک منظوره می باشد 
که طبق تعاملات و هماهنگی های انجام شده با مدیران 
جایگاه ها و نظارت مستمر در این خصوص، تمامی آنها به 

صورت فعال، در حال سوخت رسانی می باشند.

مدیر کل منابع طبیعی کرمانشاه 
مطرح کرد

اجرای پویش »ایران قوی 
ایران سرسبز« کمکی به 
نهادینه ساختن مشارکت 

مردم در حمایت از جنگل ها

کرمانشاه-رضا محمدی حکمت آبادی،خبرنگارمملکت- 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کرمانشاه 
گفت: اجرای پویش »ایران قوی ایران سرسبز« کمکی 
به نهادینه ســاختن نقش مشارکت مردم در حمایت از 
جنگل های ناحیه رویشی زاگرس و بهره گیری از این 

ظرفیت است.
انشــاالله کولانی در گفتگو اظهار کرد: پویشی ملی در 
کشــور به نام »ایران قوی ایران سرسبز« راه اندازی 

شده است.
وی افزود: این پویش در کشــور ما و نخســتین بار در 
استان های ناحیه رویشی زاگرس با برنامه ریزی اجرایی 
شد که کرمانشــاه جز استان های ناحیه رویشی است 
و بــا اولویت حفاظت و حمایت از جنگل های زاگرس 
و پویشــی مردمی بذر کاری برای احیای جنگل های 

زاگرس صورت می گیرد.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کرمانشاه 
ادامه داد: برنامه ریزی این پویش از 10 آذر ماه آغاز و با 
محوریت بذرکاری در جنگل های طبیعی ما در رویش 
بهای جنگلی طبیعی و با بذوری که از خود رویشــگاه 
با در نظر گرفتن توان اکولوژیک این رویشــگاه ها و 

ظرفیتی که جهت بذور دارند، صورت گرفته است.
وی گفت: این پویش در ٩ شهرســتان که شهرستان 
های جنگلی استان هستند با برنامه ریزی انجام شده 
و عمدتا شامل اورامانات، پاوه، روانسر، جوانرود، ثلاث 
باباجانی و شهرستان هایی مانند گیلانغرب، کرمانشاه، 
دالاهو و شهرستان هایی که مرتبط با این موضوع در 

ناحیه جنگلی ما قرار دارند، است.
کولانی در ادامه خاطر نشــان کرد: برنامه بر این است 
که 6۵6 هکتار از مناطقی که مستعد هستند با حضور 
این اقشار مختلف و با اولویت نیروهای همیاران طبیعت، 
تشــکل های مردم نهاد، دانشــجویان، دانشگاهیان، 
سازمان های دانشجویی، نیروهای نظامی و انتظامی، 
دســتگاه های اجرایی عضو نهضت سبز، گروه های 
جهادی و بنیاد شهید به عنوان متولی اجرایی شود که 
در کل کشور ۵00 میلیون اصله نهال و بذر در طی یک 
دوره ۵ ســاله کشت شود، با این رویکرد که به یاد هر 

شهید 1 هزار نهال یا بذر کشت شود.
کولانی تصریح کرد: بنیاد شهید و هیئت های ورزشی 
کوهنوردی و عموم اقشار کشور در این پویش حضور 
داشــته و هدف اصلی نهادینه کردن نقش مشارکت 
مردم در حفاظت و حمایت از جنگل های ناحیه رویشی 
زاگرسی و اســتان و همچنین در بحث بهره گیری از 

توان و ظرفیت مشارکت مردم است

اعلام و گزارش مراکز غیرمجاز 
استخراج رمزارز از طریق 

اپلیکیشن برق من امکان پذیر 
شد

کرمانشاه-رضا محمدی حکمت آبادی،خبرنگارمملکت-  
شناسایی و کشف دســتگاه های«ماینر« غیرمجاز در 
سراسر کشور و معرفی مالکان آنها به مراجع ذیصلاح 
جهت برخورد قانونی با آنان تکلیفی است که از سوی 
وزارت نیرو به همه شرکت های برق منطقه ای و توزیع 

نیروی برق ابلاغ شده است.
گفتنی است دارندگان غیرمجاز این ماینرها باعث تضییع 
حقوق مشترکان و شــهروندان و افزایش خاموشی در 
شبکه سراسری باتوجه به شرایط حساس امروز صنعت 

برق می شوند.
لذا از هموطنان خواهشــمند اســت درصورتی که در 
مجاورت محل سکونت و یا هر محیط دیگری، از وجود 
دستگاهای استخراج رمز ارز یا ماینرها اطلاعاتی کسب 
کردند، مراتب را به مراکز ذیربط گزارش نموده و حداکثر 

تا مبلغ 20 میلیون تومان جایزه نقدی دریافت کنند.
شایان ذکر اســت لینک مربوط به ثبت گزارش های 
مردمی جهت معرفی اماکن غیرمجاز استخراج رمزارز، 
در آخرین نســخه اپلیکیشــن برق من فراهم شده و 
هموطنان اطمینان داشــته باشــند که اطلاعات این 

عزیزان کاملًا محرمانه خواهد بود.

پاکسازی محور گردشگری 
هزارپیچ با همکاری شهرداری 

گرگان و دوستداران محیط 
زیست

گرگان،دستجردی،خبرنگارمملکت- محور گردشگری 
هزارپیچ با همکاری شــهرداری گــرگان و جمعی از 

دوستداران محیط زیست پاکسازی شد.
با توجه به اهمیت محورهای گردشــگری، پاکسازی 
اراضی شیب دار محور گردشگری هزارپیچ با همکاری 
شهرداری گرگان و دوستداران طبیعت برای دومین بار 
متوالی به فاصله تقریبا دو هفته مورد پاکســازی قرار 

گرفت.
 ضمن تقدیر از تلاش همکاران و دوستداران طبیعت 
از کلیه شــهروندان که به مناطق گردشگری مراجعه 
می کنند تقاضــا داریم زباله های خود را در طبیعت رها 

ننمایند

اخبار

و  حقوقی،پشــتیبانی  قم-فقیه،خبرنگارمملکت-معاون 
امور مجلــس وزارت نیرو گفت:برای توســعه و رونق 
کشــور باید محدودیــت های منابع تولیــد آب و برق 

کاهش یابد.
احمد حیدری »معاون حقوقی، پشتیبانی و امور مجلس 
وزارت نیــرو« در جلســه شــورای هماهنگی مدیران 
صنعت آب و برق اســتان قم گفت :خدمات آب و برق 
جزو لاینفک زندگی مردم اســت و قطعی حتی لحظه 
ای آب و برق خســارات جبران ناپذیری برای مردم به 

دنبال دارد.
معاون حقوقی،پشــتیبانی و امور مجلس وزارت نیرو در 
ادامــه تصریح کرد: توفیق خدمت در صنعت آب و برق  
را باید ارزشمند دانست  و تلاش و فعالیت در این بخش 

از جهادی ترین فعالیت ها است.
وی دعوت از سرمایه گذاران و تشکیل جلسه به صورت 

هفتگی را ضروری دانست.
حیدری بــا بیان اینکه که کشــور را نمی توان با یک 
بخشــنامه واحد اداره کرد تصریح کرد :سیاســت های 
وزارت نیــرو در چهار ســال آینده حلال بســیاری از 
مشکلات صنعت آب و برق کشــورخواهد بود.وی در 
ادامه تصریح کرد :سهم هر استان مشخص است و باید 
هر استان سهمش را بداند و با بومی سازی بخشنامه ها  

برای عبور از مشکلات سال آینده از امروز اقدام کرد.
معاون حقوقی،پشــتیبانی و امور مجلــس وزارت نیرو 
در بخش دیگری از ســخنان خود به صرفه جویی در 
مصرف آب و برق اشــاره کرد و بیان داشــت :صرفه 

جویی اصل دین است .وی با بیان اینکه همه بخش ها 
نیازمند تامین آب و برق هســتند تاکید کرد: باید برای 
ایجاد و توسعه هر فعالیتی  به میزان مصرف آب و برق 

نیاز سنجی کرد. 
وی در ادامه فرهنگ ســازی را حائز اهمیت شــمرد و 
تاکید کرد:اگر یکی از مشــکلات امروز کشور موضوع 

آب و برق است ،فرهنگ سازی نکرده ایم.
حیــدری در بخش دیگری از ســخنان خــود یادآور 
شــد:انرژی در کشور بسیار ارزان است و ضروری است 
از ظرفیت صدا وسیما برای فرهنگ سازی استفاده کرد.

وی استفاده از ظرفیت های علمی و دانشگاهی را مورد 
توجه قرار داد و آن را بسیار اثربخش عنوان کرد.

معاون حقوقی،پشــتیبانی و امور مجلــس وزارت نیرو 
گفت: عزم و نیت مســئولین و مجموعه صنعت آب و 

برق کشور باید حل مشکلات مردم باشد . 

معاون حقوقی،پشتیبانی و امور مجلس وزارت نیرو

برای توسعه و رونق کشور باید محدودیت های منابع تولید آب و برق کاهش یابد

خبر

حل مشکلات شهرک های صنعتی ضرورتی 
برای رونق اقتصادی گلستان

گرگان،دستجردی،خبرنگارمملکت-حل مشکلات زیرساختی شهرک ها و نواحی صنعتی گلستان سالهاست که 
به آرزوی فعالان حوزه صنعت بدل شده و صنعت مردان امید دارند تا در سفر دولت به استان بخشی از دغدغه ها 
و چالش های دیرین آنها برطرف و فرصت دوباره برای تولید و ایجاد اشتغال مطلوبتر در صنعت فراهم شود.هر 
چند گلستان در زمره استان های کشاورزی محسوب می شود و جایگاه چندانی در حوزه صنعتی کشور ندارد اما 
برخی مباحث در حوزه کشاورزی مانند تغییرات اقلیمی و خشکسالی و به صرفه نبودن زراعت و کشت و کار در 
گلستان تعداد فعالان این بخش در گلستان را کاهش داده است و ضروری است تا محورهای اقتصادی دیگری 
همچون صنعت و گردشگری مورد توجه بیشتر مسوولان قرار بگیرد.به اعتقاد کارشناسان صنایع می توانند به 
عنوان موتورهای مولد اقتصاد، در سامان دهی و جهت دهی نیروی کار فعال جامعه نقش کلیدی بازی کنند و 
زمینه ساز توسعه صنعتی کشور از جمله استان گلستان شوند.شناسایی چالش ها و مشکلات فراروی این بخش به 
گفته کارشناسان یکی از موضوعاتی می تواند باشد تا در سفر رییس جمهور و هیات دولت به این استان مورد توجه 
قرار بگیرد.براساس آمار منتشره توسط دستگاه های مرتبط با حوزه صنعت گلستان، اکنون ٩۷ درصد از واحدهای 
صنعتی دارای پروانه بهره برداری در این استان، جزو صنایع کوچک به شمار می رود.اهالی صنعت به ویژه فعالان 
صنعتی مستقر در شــهرک های صنعتی استان چشم امید به سفر رییس جمهور دارند تا برخی از مشکلات 
دیریــن آنها همچون، کمبودهای زیر ســاختی در تامین برق  و آب منطقه اقتصادی اترک، کمبود 
زمین در شهرک ها و نواحی صنعتی، حل معضل واحدها تحت تملک بانکها، ساخت روگذر در مسیر 

ریلی گرگان -اینچه برون در تقاطع منطقه اقتصادی اترک برطرف شود

مدیرعامل آب وفاضلاب استان مازندران
پیشتازی در عرصه خدمت رسانی از افتخارات ما است

وفاضلاب  آب  فر،خبرنگارمملکت-مدیرعامل  ســاری-امبیری 
اســتان مازندران در پیامی به مناســبت 11 دی سالروز تشکیل 
شرکتهای آب وفاضلاب ، پیشتازی در عرصه خدمت رسانی به 
مردم و رفع مشــکلات آنها را از افتخارات کارکنان این شرکت 

عنوان کرد.
 در متن پیام تبریک مهندس برارزاده آمده است:

خداوند را شاکریم که همواره ما را مورد لطف و عنایت خود قرار 
داده تــا با خدمت خالصانه به هم اســتانی های گرامی، عرصه 
خدمت رســانی را بیش از پیش شــکوفا نماییم. تمامی تلاش 

پرســنل شرکت، تقویت و تحکیم زیرســاختها، بهبود عملکرد و برداشتن گام های بلند جهت دستیابی به اهداف  تعریف شده از جمله 
تامین و توزیع آب سالم و بهداشتی و جمع آوری، انتقال و تصفیه فاضلاب است، می باشد.

طی دوســال اخیر با یکپارچه سازی شــرکتهای آب و فاضلاب این وظیفه خطیر دو چندان شده و  اقدامی جهادی جهت ارائه خدمات 
کمی و کیفی و در اختیار قرار دادن آب سالم و بهداشتی به هم استانی های عزیز به ویژه مناطق روستایی را شاهد هستیم که در همین 

راستا پیشتازی در عرصه خدمت رسانی به مردم و رفع مشکلات آنها از افتخارات ما محسوب می شود.
در این برهه از زمان این ســطح از رشــد و گسترش خدمات آبرسانی و ایجاد تاسیسات جمع آوری و تصفیه فاضلاب را مدیون سرمایه 

انسانی ارزشمند و توانمندی هستیم که با اهتمام بسزا و مثال زدنی برای نیل به اهداف شرکت از هیچ کوششی فرو گذار نیستند.
اینجانب باردیگر 11 دی ماه ، سی و یکمین سالروز تصویب قانون تشکیل شرکت های آب و فاضلاب را به همکاران و دست اندرکاران 
این صنعت و مردم شــریف مازندران تبریک و تهنیت عرض می نمایم. امیدوارم در پناه خداوند متعال و با تکیه بر رهنمودهای مقام 

معظم رهبری در رسیدن به اهداف خود و خدمت به هم استانی های محترم سربلند باشیم.

شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-عضو مجمع خیرین سلامت 
استان و عضو شورای اسلامی شــهرکرد گفت: در راستای 
خدمت رسانی بیشتر و بهتر به شهروندان ظرفیت خیرین برای 

خدمت به شهروندان به کار گرفته شود.
مدیرعامل،اعضای مجمع خیرین سلامت استان و جمعی از 
خیرین با ارسلان خالدی فر رئیس جدید دانشگاه علوم پزشکی 

شهرکرد دیدار و گفت وگو کردند. 
مصطفی حیدری در این دیدار اظهارداشــت: بسیاری از افراد 
با وجود توانایی مالی، ممکن است در کارهای خیر مشارکت 

نداشته باشند اما خیرین و به ویژه نیک اندیشان حوزه سلامت 
همواره برای کمک به مردم پیشگام بوده اند.

وی با بیان اینکه شــهرکرد از دیرباز مهــد فرهیختگان و 
علمایی بوده که دغدغه خدمت رســانی به مردمی را داشته 
که با فرهنگ دین و آموزه های آسلام آشنا بوده اند، افزود: از 
مهم ترین وظایف دینی و شرعی در خصوص مباحث اجتماعی 
رفع مشــکلات مردم و برنامه ریزی برای رفاه حال مردم و 

هزینه در این راه بوده است.
عضو شورای اسلامی شهرکرد و عضو مجمع خیرین سلامت 

استان بیان کرد: سابقه حضور خیرین در توسعه زیرساخت ها 
و کمک به مردم بی بضاعت بــرای دریافت خدمات درمان 
و ســلامت ســابقه  دیرینه در جامعه دارد و خیرین استان در 
همه ابعاد به ویژه در زمینه بهداشت، درمان و سلام .فعالیت 

خدمت رسانی کرده اند.
حیدری خاطرنشان کرد: در شرایطی هستیم که مردم دوران 
ســختی را سپری می کنند و طی دو ســال اخیر شاهد بروز 
وضعیتی خاص در جامعه به دلیل اپیدمی کرونا هســتیم که 
این بیماری موجب شده هم ســلامت جامعه تهدید شود و 

هم اقتصاد و معیشت بخش قابل توجهی از شهروندان آسیب 
ببیند.

وی  با بیان اینکه مجمع خیرین سلامت هماهنگ با دانشگاه 
علوم پزشــکی، در حال انجام وظایف محولــه در مقابله با 
کرونا اســت، افزود: برای حمایت از خیرین سلامت می طلبد 
مســئولان اعلام آمادگی کنند و هرکجا نیاز است تعامل و 
همفکری شود تا بتوانیم از ظرفیت خیرین حوزه سلامت در 
راســتای ارتقاء شاخص های سلامت و خدمت به شهروندان 

بهره مند شویم. 

ظرفیت خیرین برای خدمت به شهروندان به کار گرفته شود

-دکتر  ســمنان-رضاییان،خبرنگارمملکت 
فرهنگ  محتــرم  مدیرکل  فلاح  فرشــید 
و ارشــاد اسلامی استان ســمنان در سفر 
یک روزه به مهدیشــهر بــرای ارج نهادن 
زحمات و خدمــات آقای حبیب دانایی فرد 
هنرمند فعال سنگســری دیــدار و ضمن 
بازدید از کارگاه ســفال ایشــان به بررسی 
مشکلات پرداختند در این دیدار که معاون 
فرهنگــی اداره کل ، دبیر کارگروه فضای 

مجازی استان و عضو محترم شورای شهر 
مهدیشــهر و جمعی از خبرنــگاران فعال 
شهر  مدیرکل را همراهی میکردند از استاد 
هنرمند برجسته سفال کشور تقدیر نمودند 
در این بازدید ســرکارخانم سامعی آمادگی 
شورا شهر و شــهرداری مهدیشهر را برای 
احداث خانه موزه دانایی فرد اعلام نمودند 
و فرمودنــد باهمکاری اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان دنبال زمین و ساخت 

بنا برای موزه بوده و خواستار تعامل بیشتر 
برای به سرانجام رساندن آن هستیم

گفتنی اســت ؛  مدیرکل محترم فرهنگ و 
ارشاد اســلامی استان سمنان در سفر یک 
روزه به مهدیشهر برای ارج نهادن زحمات 
و خدمات آقای حبیــب دانایی فرد هنرمند 
فعال سنگســری دیدار و ضمــن بازدید از 
کارگاه سفال ایشــان به بررسی مشکلات 

پرداختند

دیدار مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان سمنان با هنرمند محبوب مهدیشهر

سمنان-رضاییان،خبرنگارمملکت-» سردارسلامی« گفت: سردار سلیمانی  نمونه بارز 
مجاهدت هوشمندانه و نوآورانه در دنیا بود، سردار دل ها، دفاع مقدس را پس از 30سال 

با یک مدال  به روز شده نمایان  کرد.
سرهنگ پاسدار »محمد حسن سلامی« مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس سمنان در محفل خاطره گویی رزمندگان مدافع حرم به  مناسبت  روز جهانی 
مقاومت با حضور حجت الاسلام و المسلمین »مرتضی مطیعی« نماینده، ولی فقیه و 
امام جمعه سمنان و جمعی از رزمندگان مدافع حرم، دانشجویان و دانش آموزان  پیش 
از ظهر امروز )شنبه(  در حسینه  شهدای مدافع حرم  محلات  سمنان  برگزار شد، اظهار 
داشت: روز جهانی مقاومت روزی است که ترامپ فاسد و جنایتکار، دست به جنایتی 

بزرگ زد و فرمانده جبهه مقاومت اسلامی را به شهادت رساند.
وی گفت: سردار سلیمانی نمونه بارز مجاهدت هوشمندانه و نوآورانه در دنیا بود، سردار 

دل ها، دفاع مقدس را پس از 30سال با یک مدال به روز شده نمایان کرد.
سلامی افزود: حاج قاسم سلیمانی جبهه متحد اسلامی و جبهه مستضعفان عالم را 
تشکیل داد و همه ادیان و مذاهب را در مقابل استکبار جهانی و صهیونیسم ساماندهی 

کرد.
وی گفت: حاج قاســم یک مدل را در مواجهه با اســتکبار ترســیم کــرد و با تمام 

پیچیدگی هایی که در منطقه داشت به دنیا ارائه داد.
این مسئول ادامه داد: حاج قاسم فقط یک انقلابی نبود، یک سیاست مدار و دیپلمات بود، 
معادلات را خوب می شناخت و بهترین راه حل را ارائه می داد، او مرد میدان های سخت 

بود و در خط مقدم، تصمیمات واقعی را می گرفت.
وی افزود: آنچه که سردار سلیمانی را در چشم جهانیان و ملت بزرگ ما عزیزکرد تجربه 
گرانمایه دفاع مقدس، ایمان، اخلاص و توکل به خدا، آرمان گرایی و واقع بینی، پیروی 
محض از رهبر معظم انقلاب اسلامی و بکارگیری دقیق تدابیر رهبری و ایستادگی و 
مقاومت بی نظیر ایشان بود. وی افزود: مکتب حاج قاسم مکتب اسلام ناب محمدی 
)ص(، مکتب حســین بن علی )ع(، مکتب انقلاب اسلامی، مکتب امام خمینی )ره(، 

امامت و هدایت و ولایت امام خامنه ای است.
ســلامی ادامه داد: امروز مکتب حاج قاسم فقط متعلق به ایران نیست، امروزدر اروپا، 
آسیا، آمریکا شمالی و جنوبی، قفقاز و کشور های منطقه صحبت از این مرد بزرگ و 
مجاهدت های اوست و اکنون از الگو حاج قاسم و مجاهدت های بی نظیر او در اقصی 
نقاط دنیا استفاده می شود و مردم عزیز نباید هیچ گاه این مجاهدت بزرگ فی سبیل الله 

و یاران فداکارش را فراموش کنند.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس پیرامون تشییع پیکر های مطهر شهدا 

افزود: امسال در ایام دهه بصیرت روز جهانی مقاومت و سالروز شهادت حضرت فاطمه 
زهرا )س( افتخار داریم میزبان پیکر های مطهر و پاک پنج شهید گمنام و و یک شهید 

شناسایی شده به نام شهید »حسن یونسیان« هستیم.
وی افزود: پیکر های این عزیزان تا ســاعتی دیگر وارد اســتان سمنان خواهند شد و 
ســاعت 30: 1۵ امروز شنبه در ورودی شهر سمنان در یادمان کوشک امام رضا )ع( 
مورد استقبال مردم، مسئولان استان، رزمندگان، ایثارگران و خانواده های معظم شهدا 

قرار خواهند گرفت.

مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع  مقدس

سردار سلیمانی  نمونه بارز مجاهدت هوشمندانه و نوآورانه در دنیا بود

شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-
 معاون بهره برداری و توسعه آب این شرکت از اتصال تصفیه 

خانه کاهش کدورت آب به خط انتقال شهرکرد خبر داد. 
مراد محمودی با اعلام این خبر گفت: از آنجایی که در فصول 
بارندگی کدورت آب چشــمه های کارستی تامین کننده آب 
آشــامیدنی به میزانی بالاتر از حد استاندارد افزایش می یابد 
لزوم ایجاد تصفیه خانه کاهش کدورت آب را دو چندان نمود 
که شــرکت آب و فاضلاب چهارمحال و بختیاری در جهت 

ارائه خدمات مطلوبتر به مشترکین این مهم را عملیاتی نمود.
   مهنــدس محمــودی افــزود: پس از برگزاری جلســات 
هماهنگی و برآورد نیاز آبی مشــترکین ، مقدار آب مورد نیاز 
مصرف کنندگان تامین و در مخازن شــهرکرد ذخیره گردید 
سپس عملیات اجرایی با حضور عوامل اجرایی و نظارتی شروع 
گردیــد که با توکل بر خداوند متعال به همراه تیم مجربی از 
جوشکاران هفشجانی توانستیم در کمترین زمان ممکن این 

کار را انجام دهیم.

   نامبرده در خصوص تشــریح این عملیات گفت: این خط 
انتقال آب فولادی که با سایز ۷00 است در دو نقطه به طور 
دقیق برش داده شــد و با اتصالاتی که از قبل آماده شده بود 
ورودی و خروجی تصفیه خانــه کاهش کدورت آب به خط 

انتقال وصل گردید.
   وی افزو: با تکمیل این تصفیه خانه آب در فصول بارندگی 
دیگر مجبور نخواهیم بود آب این خط انتقال را از مدار بهره 

برداری خارج نماییم.

   معاون بهره برداری و توســعه آب شرکت آب و فاضلاب 
استان چهارمحال و بختیاری در پایان یاد آوری نمود تصفیه 
خانه کاهش کدورت آب شهرکرد توانایی تصفیه 300 لیتر بر 

ثانیه آب را دارد.
 قابل ذکر اســت حدود نیمی از آب آشــامیدنی مرکز استان 
چهارمحال و بختیاری از این خط انتقال تامین می گردد که 
در فصول بارندگی تامین آب مشــترکین را با مشکل مواجه 

می نمود.

اتصال تصفیه خانه رفع کدورت به خط انتقال شهرکرد

Monday   2022 3 January      
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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فاجعه در قبرستان تاریخی 
شهسوار

نوزده ماه بعد از نخستین هشدارهایی که برای تخریب 
شیرهای ســنگیِ قبرستان تاریخی شهســوار در ایذه 
خوزســتان مطرح شدند، این بار خبرها از تخریب تعداد 

زیادی از شیرهای سنگی این قبرستان می گویند.
به گزارش ایسنا، خرداد سال گذشته، امین داوودی - دبیر 
انجمن تاریخ دانشگاه شهید بهشتی - با انتشار فیلمی 
از قبرســتان تاریخی شهسوار در هفت کیلومتری شهر 
ایذه در استان خوزستان، اظهار کرده بود: »به نام مرمت، 
یک سال قبل )۱۳۹۸( با بلند کردن شیرهای سنگی و 
مرمت هایی روی سنگ ها، از انجام ساماندهی قبرستان و 
شیرهای سنگی شهسوار خبر دادند، اما هنوز نه نشانی از 

نگهبان است و نه حفاظی«!
قبرســتان باقی مانده از دوره صفویه در منطقه شهسوار 
در ایذهٖ خوزســتان، که در نزدیکی آن نقش برجسته 
ایلامی شاهســوار قرار گرفته و با هر بار بارش برف و 
باران به واسطهٖ صخرۀ صافی که بالای سر این نقش 
برجسته قرار گرفته، به ســاییده شدن نقش برجسته و 
تخریب تدریجی آن کمک می کند و در این میان علاوه 
بر شــیرهای سنگی قبرستان که به زور قاچاقچیان آثار 
تاریخی در حال تخریب است، این اثر نفیس منطقه نیز 

در حال حذف تدریجی است.
حالا با گذشت یک ســال و نیم از آن همه هشدار این 
بار خبرها برای تخریب گسترده تر این قبرستان هشدار 

می دهند.
صــادق صحنی - فعال میراث فرهنگی - در گفت وگو 
با ایســنا، با بیان این که محوطه شهســوار، قبرستانی 
منحصربه فرد در شهرســتان ایذه است که در آن یک 
ســنگ نگاره  ایلامی و شیرسنگ هایی از دوره صفویه و 
بنایــی باقی مانده از دوره ایلخانیــان هنوز به جا مانده، 
می گویــد: به دلیل ارزش این محوطــه، حدود دو دهه 
قبل، این منطقه به عنوان غنی ترین قبرستان شیر سنگیِ 
مناطق بختیاری، در فهرست آثار ملی به ثبت رسید، اما 
بی توجهــی به این محوطه تا آن جــا پیش رفت که به 
واســطه تخریب بخش زیادی از شیرهای سنگی این 
محوطه و انتشار وضعیت آن در برخی رسانه ها، از سنگ 
و خاک صدا درآمد امّا صدایی از ســوی متولیّان میراث 

فرهنگی شنیده نشد.
او با اشــاره به حضور دوباره اش در محوطه قبرســتان 
شهســوار در چند روز گذشــته که به چشم خود دیده 
که بســیاری از شیر سنگی ها و قبرهای تاریخی در این 
محوطه  تاریخی یا  ناپدید شده یا کاملًا تخریب شده اند، 
ادامه می دهد: ســرعت تخریب و ســرقت در شهسوار 
به حدّی ســریع بود که به فاصلــه  دو روز بعد که برای 
تهیه  تصاویر بیشتر به آن قبرستان سر زدیم، چندین قبر 

تاریخی دیگر ناپدید و جابه جا شده بودند.
صحنی وضعیت نامناســب اقتصادی را یکی از عوامل 
مهم در به وجود آمدن این فاجعه برای قبرستان تاریخی 
شهسوار می داند و اظهار می کند: معتقدم میراث فرهنگی 
کشــور، هیچ گاه به اندازه  این چند سال اخیر، در معرض 
تخریب و نابودی نبوده است و با وجود این که هنوز برخی 
افراد نقشۀ راه را »فرهنگ سازی« می دانند، اما نخست 
باید تصمیم گیرانِ وزارتخانه و مسئولان محلی راهکاری 
مناسب برای وضعیت میراث فرهنگی پیدا کنند.او نبود 
حصــار در اطراف قبرســتان و اجازه دفــن مردگان در 
این محوطه تاریخی و باستانی با وجود قوانین میراثی، 
همچنین نبود مسیر دسترسی مناسب به جاده منتهی به 
قبرســتان، با وجود حضور دائم تورهای گردشگری را از 
آســیب های واردشده به این محوطه در طول چند سال 
گذشــته تا امروز می داند.صحنی به موقعیت جغرافیایی 
این محوطه تاریخی و دیگر آثار قرارگرفته در اطراف آن 
اشاره می کند و می گوید: در نزدیکی قبرستان شهسوار، 
روســتای تاریخی کول فرح قــرار دارد که گنجینه ای 
بی نظیــر از ســنگ نگاره های دوره ایلامی اســت که 
خوشبختانه به دلیل استقرار نگهبانی در این محوطه، تا 
حدی از تخریب و آسیب رسیدن به آن جلوگیری شده 
است، با انجام این اقدام برای قبرستان شهسوار، دست کم 

حفاظت از این محوطه در شرایط بهتری رخ می دهد.

 راه اندازی خانه های ایرانی
 با بهره گیری از صنایع دستی

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور با حضور در 
خانه تاریخی زعیم از بخش های مختلف و روند تجهی 

این بنا با عنوان »خانه ایرانی« بازدید کرد.
به گزارش ایســنا به نقــل از روابط عمومــی اداره کل 
استان  میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
قزوین، پویا محمودیان صبــح روز )۱۱ دی ماه ۱۴۰۰( 
در بازدید از بخش های مختلف خانه تاریخی زعیم که 
در آینده نزدیک با عنوان خانه ایرانی مورد بهره برداری 
قرار می گیرد، با اشــاره به اهــداف راه اندازی خانه های 
ایرانــی گفت: »خانه ایرانی یک ابداع اســت که در آن 
خانه ای جــدا از لوازم دیجیتال و برقی و با اســتفاده و 
کاربرد صنایع دســتی در بخش هــای مختلف معرفی 
می شــود.«معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی قزوین 
هم در این بازدید اظهار کرد: »خانه های ایرانی با تمرکز 
بر تجاری سازی و کاربردی کردن صنایع دستی راه اندازی 
می شــوند؛ چراکه تا پیش از این صنایع دستی بیشتر در 
بخش تزیینات و زیباســازی مورد توجه قرار داشــته و 
در حوزه کاربردی کمتر اســتفاده می شده ولی در مدل 
خانه های ایرانی تلاش می کنیم علاوه بر کمک به رونق 
اقتصادی اســتفاده از آثار تولیــدی این حوزه در زندگی 
عادی و روزمره شهروندان به ویژه جوانان که درآستانه 
تشکیل زندگی جدید هستند جاری و ساری شود.«او با 
بیان اینکه خانه های تاریخی برای راه اندازی این مراکز 
مکانی مناسب هستند اضافه کرد: »در خانه های ایرانی 
تقریبا همه چیز با الگوبرداری و محوریت صنایع دستی 
مربوط به دوره تاریخی آن مکان تزیین می شــوند و در 
قزویــن نیز خانه تاریخی زعیم به عنوان خانه ایرانی در 
حال آماده سازی است و این مساله بدون شک به رونق 
و توسعه صنایع دستی، گردشگری و کاربردی شدن این 
هنرصنعت در زندگی شهروندان قزوینی کمک خواهد 

کرد.«

فرمانده دانشگاه بقیه الله گفت: واکسن نورا 
در فاز های بالینی خود ثابت کرده است با 
حدود ۹۰ درصد اثربخشی، می تواند برای 
مرحله سوم تزریق واکسن مقابله با کرونا 

استفاده شود.
به گــزارش مملکــت آنلاین، حســن 
ابوالقاسمی فرمانده دانشگاه بقیه الله صبح 
باقرالعلوم  )یکشنبه( در جشــنواره  امروز 
این دانشــگاه و شــروع فاز سوم واکسن 
نورا، اظهار داشت: برای اینکه از منویات 
رهبر انقلاب اسلامی اطاعت کرده باشیم 
تمام تلاش خود را انجام دادیم تا در حوزه 
پژوهــش و درمان با این ویروســی که 

فراگیر شده موفق شویم.
وی ادامــه داد: تلاش کردیــم با تولید 
واکســن نوترکیــب همانگونــه که در 
بیمارســتان بقیه الله به عنوان بزرگترین 
مرکز درمانــی بیماران کرونایی علی رغم 
تقدیــم هفت شــهید مدافع ســلامت 
موفق عمــل کردیم، در ایــن حوزه نیز 

دستاورد های خوبی برای مردم ارائه دهیم.
فرمانده دانشــگاه بقیه الله درباره شــهید 
ســلیمانی هم گفت: ســردار سلیمانی را 
کابو ی های وحشی تربیت شده در فرهنگ 
لیبرال دموکراسی غرب ترور کردند؛ لذا ما 
در دانشگاه بقیه الله با خودباوری و تلاش 

جهت عبــور از مرز های دانش، ســعی 
می کنیم انتقام خود را از عاملان ترور حاج 

قاسم سلیمانی بگیریم.
ابوالقاســمی افزود: پس از تایید نتایج فاز 
ســوم آزمایش بالینی واکســن نورا، پنج 
میلیون دز از این واکســن را برای تزریق 

توزیع خواهیم کرد؛ زمانــی کار بر روی 
این واکســن نوترکیب را آغاز کردیم که 
ســاخت این نوع واکســن ها هنوز جایی 
در جوامــع مختلف نداشــت، زیرا زمانی 
که واکســن های کرونا تولید شــد، همه 
براســاس ویروس کشته شده تولید شده 
بودند، امــا امروز تحقیقات نشــان داده 
بهترین واکسن، واکســن های نوترکیب 
اســت به نحوی که امــروزه بیش از ۵۰ 
واکســن نوترکیب در دنیا در حال مطالعه 
قــرار دارند تا بلکه خود را به بازار مصرف 

برسانند.
وی خاطرنشــان کرد: واکســن نورا در 
فاز های بالینی خــود ثابت کرده با حدود 
۹۰ درصد اثربخشی می تواند برای مرحله 
ســوم تزریق واکسن مقابله با کرونا مورد 
اســتفاده قرار گیرد از ایــن رو برای طی 
کردن مرحله نهایی کارآزمایی بالینی خود 
۱۰ هزار نفر از امروز به صورت داوطلبانه 

این واکسن را تزریق می کنند.

 پنج میلیون دز واکسن نورا توزیع می شود

واکسن کرونای نورا اثر بخشی ۹۰درصدی دارد

کاریکاتور

بادیگاردهای لاکچری
در خبرها آمده شرکت های تشــریفاتی، خدمات معرفی بادیگارد شخصی را از 
ســاعتی ۷۰۰هزار تومان تا چندده میلیون تومــان ویژه برگزاری مهمانی های 
لاکچــری می فروشــند! موضوعی که ســوژه کارتونی از مهــدی عزیزی در 

خبرآنلاین شد.

در پی حواشی جشنواره فیلم فجر

انتقاد مدیر اوج : این رسم امانتداری نیست

احمدوند در آیین رونمایی از آثار ترجمه و منتشر شده با موضوع شهید سلیمانی

برای ترجمه و عرضه جهانی آثار دفاع مقدس، اتاق فکر تشکیل شود

مدیر مرکز فیلم و ســریال سازمان هنری رسانه ای اوج 
با انتقاد از تناقض گویی های دســت اندرکاران جشنواره 
فیلم فجر درباره فیلم مسیح پسر مریم گفت: این رسم 
امانتداری نیســت که در روزهای گذشــته چند نفر در 
تماس هایی اعلام کردند این فیلم را دیده اند و متاسفانه 
این اتفاق در مرحله  خواندن فیلمنامه در پروســه مجوز 

ساخت هم تکرار شد. 
به گزارش ایسنا، محسن دریالعل ظهر یکشنبه دوازدهم 
دی ماه در نشستی خبری درباره حاشیه های فیلم مسیح 
پســر مریم محصول این ســازمان که توســط هیات 
انتخاب رد شــده است توضیحاتی را مطرح و به برخی 
سیاست های این سازمان در حوزه ساخت فیلم و سریال 

هم اشاره کرد.
او با اشاره به اینکه این فیلم تا ۲۴ ساعت قبل از اعلام 
فیلم ها در لیست بود ولی بعد نمی دانیم چه اتفاقی افتاد، 
گفت: ما از عدم پذیرش فیلم در جشــنواره گله نداریم 
ولی اتفاق چند وقت اخیر عجیب است . در گفتار هیات 
انتخاب تعارض هایی وجود دارد و در رد فیلم انواع دلایل 
از جمله محتوا، فرم، حجاب، درام گفته می شود. ما پس 
از اعلام اسامی سکوت کردیم چون قاعده را پذیرفته ایم 
ولی صحبت های شــد که دیگر امکان ســکوت نبود. 
می خواهیم بدانیم بالاخره مشــکل چیست؟ یا سکوت 
کنید یا دلیل بیاورید. این حق ما نیســت که این همه 

تناقض بشنویم. 
او افزود: جز این مورد، این بی اخلاقی است که الان همه 
می دانند خلاصه داستان فیلم مسیح پسر مریم چیست. 
این رســم امانتداری نیســت. اگر ادعای جشنواره فجر 
حرفه ای بودن است پس چرا در همه رسانه ها از داستان 

فیلم حرف زده شده؟
من اصلا متوجه نمی شوم که یعنی چه آدم های باربط 
و بی ربط به مــا زنگ زدند و گفتند فیلم را دیدند؟ این 
اتفاق در بخش فیلمنامه هم رخ داد. ما اصلا چنین رفتار 
غیرحرفــه ای و غیراخلاقــی را درک نمی کنیم. تاکید 
می کنم که ســازمان اوج اصلا از رد شدن فیلم ناراحت 

نیست ولی این حاشیه ها را نیز نمی پذیرد. 
وی ادامه داد: در پیغامی که هنوز موجود اســت، به من 
پیام دادند و متنی را پیشــنهاد دادند که براساس آن از 
جشنواره انصراف دهیم ولی قبول نکردیم. متاسفم که 

گاهی یک حرف اشــتباه اعتبار یک جشنواره ۴۰ ساله 
را به باد می دهد. 

وی با بیان اینکه در اواسط جشنواره فجر برای نمایش 
خصوصی فیلم مســیح پســر مریم برای اهالی رسانه 
برنامه ریزی می کنند، گفت: آن موقع همه چیز مشخص 
می شود و هیات انتخاب هم مرد باشند و پشت انتخاب 

خود بایستند. 
دریالعل با بیان اینکه مســیح پســر مریم با بودجه پنج 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون تولید شــده گفت: این اولین بار 
نیست که جشنواره فجر فیلمی از اوج را کنار می گذارد 
ولی دربــاره اظهاراتی که آقای افخمــی درباره روایت 
فاحشه خانه داشــته و اینکه گفته می شود ، سوژه یک 
فاحشــه خانه را در ســینمای ایران نمی توان نشان داد، 
ما ادعا می کنیم که میتوان این کار را کرد و پیشــنهاد 
میکنیم مســتند قلعه و عکس های کاوه گلستان را از 

شهرنو ببینید. 
او با انتقاد از برخی صحبتهای متناقضِ مطرح شده گفت: 
در تماسی به من گفته شد که چرا در بخش پایانی فیلم، 
کاراکتر به جای اکت قهرمانی، کار فرهنگی نمیکند؟ در 
چنین شــرایطی وقتی مشاور و مدیر سینمایی که اکت 
قهرمانی را درک نمی کند، چطور باید با او دیالوگ برقرار 
کرد؟ اصلا با مسئولی که در دوران کاری خود در معاونت 
هنری و بنیاد روایت فتــح کار ماندگاری انجام نداده و 
بســیاری را هم در کشو نگه داشته -چون روی نمایش 
دادن آن ها را نداشــتند و این را بخاطر حضور در بنیاد با 
اطلاع دقیق میگویم چه گفتگویی باید داشت؟  یک بار 
در جمهوری اسلامی به کســی که کار خود را درست 

انجــام نداده کاری ندهید، نه اینکه اتفاقا به او سِــمت 
بدهید. 

مدیر مرکز فیلم و سریال سازمان هنری رسانه ای اوج در 
بخشــی دیگر درباره دیگر تولیدات اوج بیان کرد: اولین 
تغییر مهم سازمان اوج تغییر ریل در جریان فیلمسازی 
بوده، چرا که در ۱۰ ســال قبل اصل بر ســاخت فیلم 
سینمایی بود ولی اتفاق کرونا سیاست ها را تغییر داد. در 
حال حاضر ۳۰۰ فیلم در صف اکران است و تولیدِ صِرف 
برای عرض  اندام بدون بازگشت سرمایه و در شرایطی 
که سینما در رکود است، هیچ اثری ندارد؛ بنابراین ریل 
به سمت سریال ســازی تغییر کرد و عرصه سینما را با 

تغییراتی پیش می بریم.
او افزود: الان ۳۰ ســریال را در دســت ساخت داریم و 
اولویت پخش در تلویزیون اســت و بعد پلتفرم ها. اخیرا 
روز بلــوا را به صورت مینی ســریال پخش کردیم که 
اتفاقی تازه در پلتفرم بــود و ازاین پس چنین تولیداتی 
رونق بیشتری می گیرد. این ها در حالی است که در صدا 
 و سیما شاهد بودیم کیفیت سریال ها مدام کمتر شده ولی 
ما به دنبال ساخت آثاری با کیفیت بیشتر هستیم. سریال 
مستوران به زودی روی آنتن سیما میرود و درباره کیفیت 
آن صحبت خواهد شد.  تاکید ما بر این است که میتوان 
با پول هایی  به اندازه سریال های معمولی سیما آثار خوب 
ســاخت، البته ما ادعای سریال الفِ ویژه و فاخر نداریم 
ولی معتقدیم با همان بودجه ها میتوان سریال باکیفیت تر 

تولید کرد.
وی در ادامه با اشاره ای دوباره به تولیدات سینمایی این 
سازمان گفت: اوج بنای حضور به هر قیمتی در جشنواره 
را ندارد و برای مشارکت به شرطی قدم میگذاریم که از 
ابتدا در جریان ساخت باشیم. برنامه ریزی در این سازمان 
متنوع است همانطور که سال قبل انیمیشن پسر دلفینی 
را در جشنواره نمایش ندادیم چون رقابت تک محصولی 
نمی خواســتیم اما رایت همان فیلم را به۶۰۰ هزار دلار 
یعنی دو برابــر تولید هزینه فیلــم فروختیم و حالا به 

ارزآوری هم فکر می کنیم. 
به گفته او محرم امســال ســریالی از ســازمان اوج به 
کارگردانی مجتبی فراورده روی آنتن صدا و سیما خواهد 
رفت و حامد عنقا و محمدحسین لطیفی هم در مرحله 

پیش تولید سریالی درباره شهید بروجردی هستند.

 معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد با اشاره 
به ایــن که فرآیند تولیــد تا ارائِه آثــار دفاع مقدس 
به زبان هــای دیگر باید حرفه ای باشــد، گفت: برای 
هماهنگی بیشتر، اتاق فکر مشــترک میان نهادهای 
مرتبط تشــکیل شــود تا اثربخشــی کار بررسی و با 
همفکــری و تعامل یکدیگــر، کار خوبی برای عرصه 

جهانی، تولید شود.
به گزارش خبرنگار کتاب و ادبیات ایرنا، یاسر احمدوند 
ظهر امروز یکشنبه ۱۲ دی ماه در نشست هم اندیشی 
»نهضت ترجمه و نشــر آثار ادبیــات دفاع مقدس«، 
اظهار داشــت: در حوزه دفاع مقدس نیاز به تولید آثار 
و فعالیت های بیشــتری داریم و برای توسعه و تقویت 
این حــوزه باید از تمام ظرفیت های موجود اســتفاده 

کنیم.
وی با اشــاره به اجرای طرح گرنت )حمایت از ترجمه 
و انتشــار کتاب ایران در بازار هــای جهانی( وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، بر لزوم حرفه ای شدن فرآیند 
نشــر و ترجمه تأکید کرد و گفــت: این فرآیند باید از 
زمان اقدام به تولید یک اثر تا رســیدن به مخاطب به 
صورت حرفه ای انجام شــود، پژوهش های من درباره 
طرح گرنت نشــان داد که با وجود هزینه های بیش از 
چند هزار دلاری برای انتشــار ایــن کتاب ها، در بازار 

کتاب دیگر کشورها، هیچ تاثیری نداشته ایم.
معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 

افزود: لازم اســت حضور مؤثر حرفه ای در بازار نشر 
خارجی داشته باشــیم، در این میان نسبت به انتخاب 
مترجم یا گروه مترجمان، شــیوه کتاب آرایی، شــیوه 
چاپ اثر، شــیوه ترویج اثر و فــروش آن برای ایجاد 
یک فرآیند حرفه ای متناســب با بازار نشــر کشــور 
هدف، تدابیر لازم اندیشــیده شــود و در این مسیر، 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی و سازمان فرهنگ 
و ارتباطات اسلامی می توانند مکمل، همراه و همکار 

خوبی باشند تا این چرخه را کامل کنند.
احمدوند خاطرنشان کرد: باید برای هماهنگی بیشتر، 
اتاق فکر مشــترک تشــکیل شــود تا اثربخشی کار 
بررســی و با همفکری و تعامــل یکدیگر، کار خوبی 

برای عرصه جهانی، تولید شود.
حجت الاسلام محمدمهدی ایمانی پور، رئیس سازمان 
فرهنگ و ارتباطات اســلامی نیز در سخنانی، ضمن 
عرض تســلیت به مناسبت فرارسیدن سالروز شهادت 
حضرت فاطمه زهرا)س( و ســالگرد شهید حاج قاسم 
سلیمانی، گفت: جریان مقاومت، یک جریان ریشه دار 
در مکتــب اهل بیت)ع( اســت. در واقع، یک جریان 

شکل گرفته از زمان پیامبر اکرم)ص( است.
وی یکی از قوه هــای جریان مقاومت را، دوران دفاع 
مقدس در جمهوری اســلامی ایران دانست و گفت: 
بنابر فرمایشــات مقام معظم رهبــری که می فرمایند، 
جریان دفــاع مقدس ظرفیت های عظیم و ارزش های 

بی بدیلی در کشــورمان ایجاد کرد، باید گفت برخی 
از آنها برای ما هم ناشــناخته است، چه برسد به سایر 

کشورها و علاقه مندان به جریان مقاومت.
رئیس ســازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی اظهار 
کرد: یکی از پُر پسامدترین جریان های هنری و ادبی 
کشــورمان در سال های گذشــته، حوزه دفاع مقدس 
است که در این باب، آثار بسیار ارزشمند و پُر تکراری 

تولید شده است.
ایمانی پــور ترویــج گفتمــان انقــلاب را یکــی از 
ارتباطات  و  مأموریت های جدی ســازمان فرهنــگ 
اســلامی خواند و گفت: بدون تردید در حوزه گفتمان 
انقلاب، ترویج گفتمان جریان مقاومت و دفاع مقدس 
از ویژگی مهمی برخوردار اســت کــه آن را جزئی از 
وظایف و رســالت های خود می دانیم و نســبت به آن 
اهتمام داریم. ما ترویج جریان مقاومت و دفاع مقدس 
را در قالب هــای مختلفــی تعریف کردیــم که یکی 
از این قالب ها، حوزه نشــر اســت؛ از نشر مکتوب تا 

الکترونیکی و صوتی.
وی با اشــاره به اجرای طرح تاپ سازمان فرهنگ و 
ارتباطات اسلامی در خارج از کشور گفت: این سازمان 
طرح حمایت از ترجمه آثار فارســی به ســایر زبان ها 
موســوم به تاپ را با هدف معرفی اندیشه و فرهنگ، 
ارائه تصویر واقعی و توســعه حضور در نشر بین الملل 

را در دستور کار خود قرار داده است.

وزیر فرهنگ در دیدار با »ژرژ پطروسی« هنرمند پیشکسوت دوبله:

کار دوبله ارزنده، ماندگار و قابل افتخار است
 

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی همزمان با فرارســیدن سال نو میلادی با حضور در منزل »ژرژ 
پطروســی« هنرمند پیشکسوت دوبله کشور از ســال ها فعالیت هنری وی تقدیر و تشکر کرد و 

گفت: کار دوبله ارزنده، ماندگار و قابل افتخار است.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، محمدمهدی اســماعیلی در این دیدار که در فضایی صمیمی 
با این هنرمند دارای نشــان درجه یک هنری از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی صورت گرفت، 
هنر دوبله اســتاد پطروســی را  هنری ارزنده و ماندگار و از رســته های قابل افتخار حوزه هنر 
دانست که  این هنرمند در دهه های اخیر تلاش فراوانی برای ارتقای آن به عمل آورده است.

هنرمندان ایرانی و تلاش برای اعتلای هنر دوبله
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی در این دیدار ضمن آرزوی ســالی موفق برای این هنرمند 

جامعه مســیحیان ایران ، جویای فعالیت ها و برنامه های جدید در دست اقدام وی شد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین در ادامه، کار دوبله را یکی از بهترین حوزه های هنری 
که می توان به آن افتخار کرد دانســت و گفت: خوشبختانه هم اکنون پیشکسوتان این عرصه 
به خوبی توانســته اند هنر دوبله ایرانی را به اعتلا رســانده و در این راه نســل جدید هنرمندان 

دوبله را به جامعه هنری ایران تحویل دهند.

تاکید بر حمایت از تشکل های صنفی و حرفه ای
اســماعیلی همچنین در این دیدار از آمادگی این وزارتخانه برای حمایت و کمک به حوزه دوبله 
از لحاظ آموزش  و گســترش آن خبر داد و اظهارداشــت: وظیفه خود می دانیم از تشکل های 
صنفــی و حرفه ای در حوزه های مختلــف حمایت کنیم و از این رو بــه تمامی معاونت ها و 

ســازمان های مربوطه دستور همکاری های لازم در این زمینه داده شده است.

کار دوبله ارزنده، ماندگار و قابل افتخار است
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در عین حال تاکید کرد: ما در کنار  شــما هستیم و حمایت و 
هرگونه کمک و مســاعدت به شــما و دیگر هنرمندان عرصه های مختلف را وظیفه خود می 

دانیم و با جدیت دنبال خواهیم کرد. 

تشکر از وزیر فرهیخته فرهنگ
در ادامه این دیدار ژرژ پطروسی هنرمند پیشکسوت دوبله کشور که صدای مانای او بر بسیاری 
از فیلم های ســینمایی جاودانه شده اســت، هم ضمن قدردانی از حضور وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی به مناسبت آغاز ســال نو میلادی، به برخی فعالیت های قبلی و در دست اقدام خود 
اشــاره کرد و گفت: کماکان با افتخار در انجمنی پرسابقه به انجام  دوبله فیلم های سینمایی و 

همچنین تربیت نسل جوان در این حوزه می پردازم.
این هنرمند که صدای او در فیلم ســینمایی روز واقعه بر مانایی این فیلم کمک به سزایی کرده 
است در ادامه از خاطرات خود در زمینه دوبله این فیلم و عشق و علاقه تمامی دست اندر کاران 

این فیلم موفق تاریخ ســینمای ایران، دوبله  یک نوع بازیگری است

دوبله یک نوع بازیگری است
 گوینده فیلم  تنهاترین ســردار با اشاره به ســختی های کار دوبله و مقایسه آن با دیگر حرفه 
های هنری ، گفت: در واقع دوبله یک نوع بازیگری نیز محسوب می شود که دوبلور می بایست 
خودش را تمام قد جای فرد بازیگر در فیلم در حال پخش مجســم و حس و حال آن را بگیرد 

تــا کار خوب و مورد رضایت مخاطبان و بینندگان از کار در بیاد.
در پایــان ایــن دیدار وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی از تلاش ها و فعالیت های این اســتاد 

پیشکسوت دوبله کشور تجلیل کرد.

کار دوبله ارزنده، ماندگار و قابل افتخار است
در این دیدار محمود شــالویی مشــاور وزیر و مدیر کل حوزه وزارتی، اســلامی معاون توسعه 
مدیریت و منابع وزیر، نیکنام حســینی پور رئیس موسسه پیشکسوتان هنرمند و همچنین مهدی 
نورعلیشــاهی سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

هم حضور داشتند.


